
 1

ACTA PLE NÚM. 7/00 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 27 DE JULIOL DE  
2000 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 27 DE JULIOL DE 2000 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-set de juliol de dos mil, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
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Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENTS: 
 
Excusen:  
 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Miguel López Sánchez 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
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I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 6/00, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 29 de juny d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 PROPOSTES D’ESMENES 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per demanar un aclariment, relatiu a un 
punt de les propostes de la Comissió Informativa d’Obres i Urbanisme, en 
concret, el punt 10, que fa referència a l’exposició pública, en aplicació de 
l’article 125 del Reglament de Planejament Urbanístic, de la Modificació 
puntual del Pla General Metropolità i de les qualificacions urbanístiques de 
dues parcel·les situades al Polígon I del Pla Parcial Almeda. Indica al respecte 
que quan es va explicar, vaig entendre que parlàvem de 6.000 m2.,  i a l’acta 
parla de 71.000m2., és a dir el 50% de 71.000m2., no són els 60.000. Pren la 
paraula el Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, 
senyor José Luis Morlanes Galindo, per indicar que no és que l’Ajuntament 
cedirà, sinó que posseirà el 50% de la finca de 71.000m2., que és la de la 
cimentera, i, que això és el que voldria corregir. 
 
 Acte seguit intervé la Sra. Secretària General, Carmen Alonso 
Higuera, per manifestar que aquesta no és una correcció d’acta, sinó que s’ha 
de fer un dictamen modificant aquesta dada. No obstant això, si voleu, 
continua manifestant la Sra. Secretària, per urgència, es corregeix el 
dictamen. 
 
 Intervé el Sr. Alcalde per manifestar que si s’ha de corregir i no és 
error de l’acta sinó el dictamen, que es corregeixi el dictamen. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que a l’últim paràgraf de 
la pàgina 44, diu: “Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, senyor Joan Tarda...”, quan ha de figurar com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC. 
 
  
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
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 ESMENES APROVADES 
 
 Pàgina 44, últim paràgraf ha de dir: 
 
 “Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC, senyor Joan Tarda...” 
 
 
 2.- Ratificar el decret de l'Alcaldia que a continuació s’indica. 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació  
es dóna lectura del Decret dictat per l'Alcaldia, com a conseqüència de la seva 
urgència, el text literal del qual és el següent: 
 
 - Decret núm. 3474/00 de data 7 de juliol.  
 
 
 “Vist l'informe emès per la direcció de la piscina municipal referent 
al comportament de l'empleat senyor Luis Martínez Pérez, que presta als seus 
serveis com a personal laboral no permanent per atendre el servei determinat 
de subaltern de manteniment de la piscina municipal d'estiu de Can 
Mercader, 
 
 Atès, que del contingut de l'esmentat informe es desprèn que 
l'esmentat empleat durant la seva jornada de treball en un espai públic no 
realitza les funcions que se li encomanen, provoca enfrontaments amb els 
seus companys de treball, els insulta i els hi realitza maltractament verbals, 
 
 Atès, que aquest comportament s'agreuja per la consumició de 
begudes alcohòliques durant la seva jornada de treball, que provoca que el seu 
estat en moltes ocasions sigui d'embriagues. 
 
 Atès que les esmentades faltes laborals, estan tipificades com a 
greus i molts greus segons el que preveuen els apartats c) i f) de l'article 54 de 
l'Estatut dels Treballadors i els apartats f) de l'article 240 i c) del 241  del 
Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals, 
 
 Aquesta Alcaldia - Presidència, fent ús de les atribucions que li 
confereix l'article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Imposar al senyor Luis Martínez Pérez, empleat temporal 
d'aquest Ajuntament per atendre el servei determinat subaltern de 
manteniment de la piscina municipal d’estiu de Can Mercader, la sanció 
disciplinaria de acomiadament per les faltes greus i molt greus comeses i 
expressades en la part expositiva de la present resolució, de conformitat amb 
el que preveu l'apartat f) de l'article 24 del Reglament del Personal al Servei de 
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les Entitat Locals i l'article 54 de l'Estatut dels Treballadors; i en conseqüència 
rescindir la relació laboral establerta amb efectes 10 de juliol de 2000. 
 
 Segon.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la propera sessió que celebri, per la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 
 3.- Aprovació d’inici d’expedient i els plecs de condicions per a 
la contractació, mitjançant concurs, de les obres de conservació i 
reparació de les infrastructures urbanes de la ciutat. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació, mitjançant concurs, de  
les   obres de conservació i reparació de les infrastructures urbanes de la 
ciutat. 
 
 Vistos els informes que figuren a l’expedient emesos per l’Enginyer 
cap de Serveis, cap del departament de Contractació, Secretaria Gral. i 
Intervenció municipal. 
 
 Aquesta Comissió d’Interior, Comerç i Comunicació proposa al Ple 
de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Procedir a la contractació mitjançant concurs per les obres 
de conservació i reparació de les infrastructures urbanes de la ciutat. 
 
 Segon.- Aprovar la memòria-pressupost, el Plec de Condicions 
Tècniques de l’esmentat contracte que figura com annex I. 
 
 Tercer.- Aprovar el Plec de Condicions Econòmico-Administratives 
Particulars que figura com annex II. 
 
 
 



 6

 Quart.- Convocar concurs per a l’adjudicació de les obres, de 
conformitat amb l’article 74 del Reial Decret Legislatiu 2/2000 de 16 de juny, 
pel qual s’aprova el text refós de la Llei de  Contractes de les Administracions 
Públiques. 
 
 Cinquè.-   Donar publicitat a la licitació mitjançant anunci en el 
Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Sisè.- Autoritzar la despesa de caràcter plurianual i fent ús de les 
facultats concedides per l’article 84 del R.D. 500/90, de 20 d’abril, ateses les 
circumstàncies excepcionals que concorren en el present expedient de 
contractació, aplicar la mateixa en els exercicis i pels imports següents: 
 
 - Any 2001                          150.000.000.- ptes 
 - Any 2002                          150.000.000.- ptes 
 - Any 2003                          150.000.000.- ptes 
 - Any 2004                          150.000.000.- ptes 
 
subordinat al crèdit que es consigni en els respectius pressupostos. 
 
 Setè.- Comunicar el present acord al Departament de Via Pública, 
Manteniment i Serveis.” 
  
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que és un contracte que ja ha finalitzat la 
vigència acordada i, per tant, es renova per quatre anys més, amb una 
inversió anual de 150.000.000,- de pessetes. 
 
 Tots sabeu, continua dient el Sr. Balmón, que aquest contracte té 
per objecte, fonamentalment, fer actuacions en els carrers per poder millorar-
les en aquelles zones urbanes que estan una mica degradades.  
 
 El tipus de plec, afegeix, és idèntic al que hem anat aprovant en els 
darrers anys, als efectes de valoració.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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 4.- Aprovació dels plecs de condicions que han de regir el 
concurs del contracte d’assistència tècnica, per a l’elaboració del projecte 
executiu de l’equipament esportiu Ribera-Serrallo. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació, mitjançant concurs, de  
la consultoria i assistència tècnica corresponent a la elaboració del projecte 
executiu  de l’ equipament esportiu Ribera Serrallo de Cornellà de Llobregat. 
 
 
 Vistos els informes que figuren a l’expedient emesos per l’Arquitecta 
Municipal, Cap del departament de Contractació, Secretaria Gral. i Intervenció 
Municipal.  
 
 Aquesta Comissió d’Interior, Comerç i Comunicació proposa al Ple 
de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Procedir a la contractació mitjançant concurs, de la 
consultoria i assistència tècnica corresponent a la elaboració del projecte 
executiu de l’ equipament esportiu Ribera Serrallo de Cornellà de Llobregat.  
  
 Segon.- Aprovar el Plec de Condicions Econòmico-Administratives 
Particulars que figura com annex I. 
 
 Tercer.- Convocar concurs per a l’adjudicació de les obres, de 
conformitat amb l’article 74 del Reial Decret Legislatiu 2/2000 de 16 de juny, 
pel qual s’aprova el text refós de la Llei de  Contractes de les Administracions 
Públiques. 
 
 Quart.-   Donar publicitat a la licitació mitjançant anunci en el 
Butlletí Oficial de la Província, Diari Oficial de la Generalitat i Diari de les 
Comunitats Europees. 
 
 Cinquè.- Autoritzar la despesa de caràcter plurianual i fent ús de 
les facultats concedides per l’article 84 del R.D. 500/90, de 20 d’abril, ateses 
les circumstàncies excepcionals que concorren en el present expedient de 
contractació, aplicar la mateixa en els exercicis i pels imports següents: 
 
 - Any 2000                            19.000.000,- ptes 
 - Any 2001                          108.000.000,- ptes 
  
subordinat al crèdit que es consigni en els respectius pressupostos. 
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 Setè.- Comunicar el present acord al Departament d’ Urbanisme, 
Habitatge i Infrastructures.”   
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que aquest és un més dels diversos 
acords que prendrem referits al tema de la zona d’equipament esportiu Ribera-
Serrallo, i aquest, en concret, fa referència a la contractació de l’assistència 
tècnica per a la redacció del projecte executiu de l’equipament. 
 
 És un contracte important, en el sentit de què és la redacció del 
projecte i té una durada de set mesos amb una possible pròrroga de dos 
mesos més. L’anunci de licitació s’ha de publicar en el Diari de les Comunitats 
Econòmiques Europees pel pressupost al que ascendeix, això és la única dada 
que hem modificat en el Plec respecte de la proposta  que us vaig facilitar, en 
la qual recordo malament el tipus de licitació que figurava  era de 
83.000.000,- de pessetes, i, un cop corregits errors, és per un valor de 
127.000.000,- de pessetes. Això està motivat perquè va haver un error en el 
càlcul relacionat amb la inversió que hi ha prevista i per la part dels Serveis 
Tècnics de la Mancomunitat de Municipis se’ns va notificar ahir pel matí 
aquest error i s’ha tingut que modificar el plec. 
 
 Torno a repetir, continua manifestant el Sr. Balmón, com vaig dir a 
la Comissió Informativa, que el més important del Plec són els criteris de 
qualificació. Hem intentat subratllar que l’equip o la persona que faci aquest 
disseny, tingui, sobretot, experiència en equipaments més o menys similars 
als que estem plantejant en aqueixa zona i que, a més a més, tingui un 
bagatge tant nacional com internacional i un equip tècnic que estigui en 
condicions per a poder abordar la redacció d’aquest projecte. Per tant, el que 
menys interessa del plec del contracte és la part econòmica, però si que hi ha 
una part molt important que és el coneixement i la capacitat per poder 
desenvolupar aquesta proposta de disseny.  
 
 I res més, afecta a la zona que, ja vaig comentar a la Comissió 
Informativa és la que està delimitada a l’àmbit del PERI com a zona de l’illa D-
1, amb una superfície de 33.084 m2. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que com en tots els temes 
que hem discutit relacionats amb aquest problema, no em dono per vençut, i, 
indubtablement, voto en contra com a qualsevol altra cosa que estigui 
relacionada amb aquest projecte. 
 
 Tot seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup també 
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s’ha abstingut en aquest projecte, i continuen mantenint-se en la mateixa 
posició. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA 
senyor Ignacio Flórez Barrón, i amb la abstenció de la Portaveu del Grup 
Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández.   
 
 
 
 
 5.- Constituir el Consorci per a la Promoció i Dinamització 
Comercial a Cornellà de Llobregat. 
 

 DICTAMEN 
 
 “Atès que el ple de l’Ajuntament en data 23 de desembre de 1999 va 
aprovar provisionalment el “Programa d’Orientació per als Equipaments 
Comercials”, en endavant POEC, un pla d’impuls del comerç urbà elaborat  pel 
Fòrum de Comerç i Ciutat, el qual estava integrat per les entitats comercials i 
mercats municipals, les entitats veïnals, representants de sindicats, 
empresaris, grups polítics municipals, tècnics municipals i consultors de la 
Generalitat de Catalunya.  
 
 Atès que el POEC ha estat aprovat definitivament per la Generalitat 
de Catalunya en data de 8 de juny de 2000,  essent la seva vigència de quatre 
anys que podrà ser prorrogada d’acord amb allò previst a l’article 5.1 de 
l’Ordre de 8 de juliol de 1998, per la qual es regulen els POEC. 
 
 Atès que el POEC analitza l’oferta i la demanda comercial des d’un 
punt de vista quantitatiu i qualitatiu, determinant quins són els eixos 
comercials del municipi, inventariant els instruments municipals d’ordenació, 
determinant els elements claus per definir el model comercial, i proposant un 
programa d’actuacions.  
 
 Atès que en relació amb la gestió del POEC, s’han precisat els 
agents que participaran en la posada en marxa de les diferents iniciatives 
proposades en el programa d’actuacions que, essencialment, corresponen a 
l’Ajuntament com a promotor, però també a les Associacions de Comerciants, 
fixant en aquest sentit la cooperació d’altres agents en les diferents actuacions 
urbanístiques, d’obres urbanes i dotació d’infrastructures, de transport i de 
dinamització. 
 
 Atès que és en aquest marc de col·laboració on es planteja la 
constitució d’un consorci que tindrà com a primer objectiu la promoció i 
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dinamització del comerç de Cornellà; on seran presents les institucions i 
entitats del món del comerç, la qual cosa permetrà que sigui, al mateix temps, 
un instrument per al seguiment de les actuacions del POEC. 
 
 Vistos els informes favorables emesos al respecte. 
 
 Atès que segons preveu l’article 57 en relació amb l’article 87 de la 
Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de règim local, és una 
potestat dels ens locals la constitució de consorcis amb altres administracions 
públiques o entitats privades. 
 
 Atès el que preveuen els articles 252 i següents de la Llei 8/1987, 
de 15 d’abril, Municipal i de règim local de Catalunya, en concordança amb els 
articles 312 i següents del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova 
el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals. 
 
 Atès la creació dels consorcis és una competència atribuïda al Ple 
de la Corporació amb caràcter indelegable, a tenor dels articles 22.2 b) i 22.4, 
de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, esmentada, que exigeix, així mateix, a l’article 
47.3 b), l’adopció de l’acord per majoria absoluta. 
 
 Per tot això, el President de la Comissió Informativa d’Interior, 
Comerç i Comunicació, proposa al Ple de l’Ajuntament, l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Constituir el Consorci per a la Promoció i Dinamització del 
Comerç a Cornellà de Llobregat, que estarà integrat per l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat, el Consorci de Promoció Comercial de Catalunya, i les 
entitats privades representatives del comerç local. 
 
 Segon.- Aprovar inicialment els estatuts del consorci que figuren 
com a document annex al present acord. 
 
 Tercer.- Sotmetre a informació pública el present expedient i els 
estatuts pel termini de trenta dies hàbils, a fi que s’hi puguin presentar 
al·legacions, reclamacions o suggeriments, mitjançant la inserció dels anuncis 
corresponents al Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya i al tauler d’anuncis de la Corporació. 
 
 Quart.- Disposar que si no s’hi formula cap al·legació, reclamació o 
suggeriment durant el termini d’informació pública i d’audiència als 
interessats, els Estatuts que ara s’aproven inicialment es considerin aprovats 
definitivament sense necessitat de cap tràmit ulterior, procedint, a 
continuació, a la seva publicació íntegra. 
 
 Cinquè.- Comunicar el present acord a les entitats consorciades, les 
quals hauran de notificar a aquest Ajuntament els acords de participació que 
hagin adoptat. 
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 Sisè.- Trametre a la Direcció General d’Administració Local, els 
acords dels membres del consorci junt amb els estatuts, definitivament 
aprovats, per a la inscripció del consorci a la secció complementària 
corresponent del Registre dels ens locals de Catalunya. 
 
 Setè.- Nomenar com a vocals de l’Ajuntament en el Consell General, 
els següents: 
 
• Tinent d’Alcalde d’Interior, Comerç i Comunicació, senyor Antonio Balmón 

Arévalo. 
• Cap del Departament de Comerç i Activitats Ambientals, senyora Laura 

Pérez Gálvez. 
• Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, 

senyora Mari Luz Araujo Cantón. 
• Cap de la Guàrdia Urbana, senyor Benjamín Garcia Angosto. 
• Cap de Manteniment i Serveis, senyor Eugenio Alanís Ortega. 
• Director del Mercat Municipal de Sant Ildefons, senyor Marcel Grané 

Gurgui. 
• Cap del Departament de Premsa i Comunicació, senyora Empar Polo 

Morte. 
• Cap del Departament Tècnic de Salut Pública, senyora Mercè Martí 

Marrase. 
• Senyor Marçal Tarragó i Balaguer. Economista.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació,  es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que aquest és un tema del que ja 
s’ha parlat en els darrers mesos i  s’ha comentat algunes vegades a la 
Comissió Informativa, i del qual s’ha parlat des de finals de l’any passat també 
amb associacions  de comerciants de la ciutat.  
 
 Tots sabem, continua dient el Sr. Balmón,  que en l’aprovació 
definitiva del Pla d’Orientació d’Equipaments Comercials, hi havia un 
plantejament de com anar tirant cap endavant en la dinamització i promoció 
del comerç de la ciutat, i fruit d’algunes reflexions del nou equip tant tècnic 
com polític i de l’intercanvi d’impressions amb la Generalitat de Catalunya, 
vam coincidir en què,  potser, era convenient muntar un ens que tingués com 
a finalitat poder desenvolupar totes les actuacions, o part de les actuacions 
que estaven previstes en el POEC. Especialment, en allò que fa referència a 
englobar la ciutat en torn d’una única marca que fos “Centre Comercial  
Cornellà”, i una forma d’actuar relacionada amb aquest tipus de treball. 
 
 Arran de les converses que hem tingut amb diferents 
administracions, com la Diputació de Barcelona i la Generalitat de Catalunya, 
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i, també, de les reflexions que hem mantingut amb totes les entitats de 
comerciants de la ciutat i amb la Cambra de Comerç, hem arribat a la 
conclusió que era convenient constituir un consorci. És una figura jurídica 
que permetrà que participin tots els actors que desitgin participar de forma 
activa i també d’altres que, pels motius que siguin, no puguin participar en el 
consorci però que estaran  presents mitjançant aportació de subvencions com 
pot ser la Diputació de Barcelona o altres vies de col·laboració com pot ser la 
Cambra de Comerç. 
 
 L’estructura  que tindrà el Consorci com ja vaig explicar, no 
pretén tenir una despesa gran en allò que significa tot el suport administratiu, 
sinó que fonamentalment, tots els ingressos que s’aconsegueixin per 
l’Ajuntament, que és qui posarà més diners, de la Generalitat de Catalunya,  
la Diputació de Barcelona i de la Cambra de Comerç, es destinaran de veritat 
al tema del finançament de campanyes de modernització i de formació de tot el 
sector comercial de la ciutat. 
 
 Nosaltres, continua manifestant el Sr. Balmón, hem considerat 
convenient plantejar en els Estatuts del Consorci una data de caducitat; i en 
principi, es constitueix per a tres anys, finalitzant l’any 2003. Veurem com 
anirà, perquè és la primera experiència que es fa a Catalunya, en aquesta 
matèria i volem que la composició que hem plantejat i que tothom ha acceptat, 
-tant l’Ajuntament la Generalitat, i les entitats dels comerciants-, permetrà 
aconseguir un gran i ampli consens per poder assolir els objectius que  ens 
hem plantejat en aquest Pla. 
 
 Amb el present acord se constitueix el Consorci, s’aproven 
inicialment els Estatuts, i, per altra banda, se nomenen els representants que 
representen a l’Ajuntament, i, com ja vaig manifestar en la Comissió 
Informativa, no buscàvem una representació política sinó tècnica i que ja hi 
havia col·laborat en la redacció del Pla. Per tant mantenim aqueixa presència 
majoritàriament, de 9 representants, 8 són tècnics, i la resta seran 2 
representants de la Generalitat de Catalunya, mitjançant el Consorci de  
Promoció Comercial de Catalunya, i un representant per cadascuna de les 
entitats de comerciants i per les Juntes dels mercats municipals. Així mateix, 
participarien també altres persones i entitats i amb veu però sense vot. 
        
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que com ja va assenyalar 
en la Comissió Informativa, està d’acord amb això. L’únic que plantejava i 
continua plantejant és la necessitat de què aquest Consorci i aquesta acció -
que es fa en benefici del comerç local- arribi, sinó a tots, al màxim de 
comerciants. Per això, demana, en funció del que s’ha parlat i de què li sembla 
bé que qui estigui representant als comerciants siguin les organitzacions de 
comerciants, però, potser, fins i tot, per a reforçar aqueixes pròpies 
associacions, és fonamental que tota la informació, que vagi relacionada amb 
això, des del moment mateix de la constitució i tots els diferents passos que es 
vagin donant, arribi a tots els comerciants de Cornellà perquè sàpiguen que 
tenen possibilitat de beneficiar-se’n de tota l’aportació que es faci des de les 
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institucions o des del propi Consorci, perquè sinó, això quedarà reduït a una 
part i a uns eixos d’acció fonamental, però no a tots aqueixos altres comerços 
que estan disseminats per la ciutat i que fan un servei molt important. Només 
demano que hi hagi la màxima informació a tots i que s’animin a associar-se 
per a poder participar. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup celebra que s’hagi 
pogut arribar a formar aquest Consorci perquè creu que serà beneficiós per al 
comerç de Cornellà. Si més no, indica, ja ha aconseguit que totes les 
associacions de comerciants que hi havia a Cornellà treballin en un projecte 
comú, que ja és molt important, i espero que tinguin molts èxits. 
 
 Seguidament intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup com 
hem anat dient està d’acord amb qualsevol mesura que doni suport al petit 
comerç de Cornellà. No obstant això, també ho vaig dir en la Comissió 
Informativa, em preocupa la gran quantitat de comerços que no estan 
associats ni representats, i que la seva veu no arriba al Consistori, i com són 
comerciants que paguen els seus impostos, demano que des de l’Ajuntament 
se’ls faciliti tota la informació possible perquè gaudeixin de totes aquestes 
millores i també que faci que s’associïn o que es faci alguna nota informativa 
perquè, poc a poc, es vagin incloent en aquest grup d’associacions. De 
moment, i com els comerciants som bastant refractaris a totes aquestes coses, 
i jo sé que a Cornellà hi ha una gran quantitat de comerciants que van per 
lliure, em preocupa, i ho vaig dir al seu dia, que  totes aquestes ajudes i 
millores no els arribin a ells, espero que des de l’Ajuntament es faciliti tota 
mena d’informació. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alberto García Llorente, 
com a  Portaveu del Grup Municipal Mixt, per manifestar que al seu Grup això 
els hi sembla una idea genial, i sempre s’ha dit que la unió fa la força. En el 
Ple del mes passat vam aprovar una proposta en contra del tema de la 
regulació d’horaris comercials, perquè anava en contra del que és el petit i 
mitjà comerç a Cornellà. Nosaltres creiem que amb aquest nou ens que és el 
Consorci a Cornellà es pot, com molt bé s’ha dit, tenir molta més participació 
activa i, sobretot, intentar una modernització en contra d’aqueixes grans 
superfícies que tenim a la ciutat. Per tant, nosaltres estem totalment d’acord, 
però també hem de compartir l’opinió d’alguns companys de que creiem que 
des de les pròpies associacions s’hauria de fer un petit empeny per a què 
aquell petit comerciant que encara no s’ha integrat, intenti integrar-se i que 
s’entengui que el fet d’estar en una associació, i que aqueixa associació estigui 
representada en un consorci, i aqueix consorci estigui representat en un 
Ajuntament, pot ser beneficiós per a tots els comerciants, o sigui que nosaltres 
votem a favor. 
 
 Acte seguit intervé la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que vol saludar aquest 
projecte com una cosa important que creu que és una conseqüència lògica del 
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POEC el qual ja va significar una voluntat de treball unitari i és una 
experiència pionera a nivell local, com molt bé s’ha destacat. Per tant, crec que 
junts aprendrem, anirem caminant i dissenyant conjuntament els objectius 
que s’iniciaven aquí. 
 
 Jo penso, continua manifestant la Sra. Romero, que pot ser 
realment l’element modernitzador i dinamitzador del comerç de la ciutat, i per 
això  estic segura que el treball que proposin ha de ser un treball per a tot el 
comerç. Jo no tinc les susceptibilitats d’altres companys perquè entenc que si 
es fan actuacions i campanyes, evidentment, han d’estar adreçades a tots, i en 
benefici de tot el comerç en general de Cornellà, per tant, crec que el seu 
treball és totalment unitari i, evidentment, centrat en la ciutat. I, només dir 
que felicito als comerciants perquè han aconseguit establir aquesta relació de 
treball i fixar uns objectius clars, i penso que això és en benefici de tota la 
ciutat de Cornellà. 
 
 Finalment pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, senyor Antonio Balmón Arévalo, 
per manifestar, en primer lloc, que quant al tema d’informació, com ja va dir 
l’altre dia, la Comissió Informativa sempre tindrà coneixement, de totes les 
actuacions que posarà en marxa el Consorci. 
 
 En segon lloc, continua manifestant el Sr. Balmón, qui defensa els 
interessos generals, l’altra dia ja ho parlàvem, és l’Ajuntament. Però crec que 
també les pròpies entitats defensen el interessos generals més enllà de l’àmbit 
territorial que les diferents entitats cobreixen, tant els mercats, com els espais 
i eixos comercials que es van aprovar al seu moment al POEC. 
 
 En  tercer lloc, dir que les campanyes i les actituds que es tindran 
en matèria de comerç, afectaran a tothom i això és el que pretenem. Crec que 
el més important és quelcom que ressaltava el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Artís, que és el comportament que en aquest sentit s’ha 
mantingut per part de les entitats de comerciants i associacions de 
comerciants de la ciutat d’entendre que, independentment de la realitat 
territorial que representa cadascú d’ells, necessitàvem trobar un punt de 
consens i un marc on es puguin fer coses que beneficiïn a tots. Això crec que 
és important i en aqueix sentit val la pena també donar-li el valor que té i tots 
coincidim que és un fet rellevant posar en marxa aqueix ens, i veurem a partir 
d’ara, com concretem moltes de les coses que durant un any s’han debatut i 
reflexionat per part de tothom.    
 
     
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 6.- Aprovació del Compte General de 1999. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist el Compte General del Pressupost de l’Ajuntament de 1999, 
elaborat de conformitat amb el que disposen les Regles 408 a 433 de la 
Instrucció de Comptabilitat per l’Administració Local, aprovada per Ordre de 
17 de juliol de 1990. 
 
 Atès que la Comissió Especial de Comptes, reunida el dia 25 de 
maig de 2000, va informar favorablement els esmentats comptes. 
 
 Atès que l’informe de la Comissió de Comptes, juntament amb els 
Comptes esmentats i els seus justificants han estat exposats al públic durant 
15 dies i vuit dies més als efectes de que els interessats poguessin presentar 
els reparaments i observacions que creiessin convenients, no havent-se 
presentat cap reclamació. 
 
 L’Alcaldia-Presidència, de conformitat amb el que estableix l’article 
193 de la Llei 39/1988, Reguladora de les Hisendes Locals, proposa al Ple 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS  
 

 Primer.- Aprovar el Compte General del Pressupost de 1999, 
integrat pel de la pròpia Entitat, els dels Organismes Autònoms 
Administratius: Institut Municipal d’Educació i Patronat Municipal de Ràdio 
Cornellà i els de les empreses municipals: PRECSA i EMDUCSA. 
 
 Segon.- Rendir a la Sindicatura de  Comptes de Catalunya, el 
Compte General, de conformitat amb l’article 193.5 de la Llei 39/1988.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que la Comissió Especial de Comptes 
es va reunir el dia 25 de maig de 2000 i va informar favorablement les comptes 
de la Corporació.  Tot seguit, es va fer el període d’exposició al públic durant 
30 dies perquè es poguessin plantejar al·legacions i, finalment, un cop acabat 
tot el tràmit, es proposa en el plenari l’aprovació definitiva del Compte General 
del Pressupost del 1999 que l’integren les comptes de la pròpia Entitat, els 
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dels Organismes Autònoms Administratius, Institut Municipal d’Educació i 
Patronat Municipal de Ràdio Cornellà i els de les empreses municipals 
PRECSA i EMDUCSA. Posteriorment, d’això es donarà trasllat a la Sindicatura 
de Comptes de Catalunya, perquè pugui fer l’informe corresponent.  
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, com sigui que el 
Partit Popular continua estant fora de les empreses, PRECSA, EMDUCSA, i 
aquestes entren dins d’aquest compte, malgrat estar en la Comissió de 
Comptes, continuaré abstenint-me. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb l’abstenció de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández,  
Portaveu del Grup Municipal del PP. 
 
 
 
 
 7.- Aprovació de la rectificació de l’error material en l’expedient 
de modificació de crèdit número 10/00, aprovat pel Ple de l’Ajuntament 
en data 30 de març de 2000. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist que a l’expedient de modificació de crèdit núm. 10/00 aprovat 
pel Ple en sessió  de data 30-03-00 s’ha produït un error material en l’Estat 
d’ingressos, ja que al concepte  74 87.001 Romanent de Tresoreria Suplement 
de crèdits  on hi figura una alta de crèdits per un import de 9.941.415,- ptes 
hauria de figurar per un import de 9.791.415,- ptes i al concepte 71 91.701 
Préstec a llarg termini figuren baixes per import de 331.192.000,- ptes  en lloc 
de 331.042.000,- ptes. 
 
 Atès el que estableix l’article 105.2 de la Llei 30/92 del Règim 
Jurídic de les Administracions Públiques  i Procediment Administratiu Comú 
sobre la revocació d’actes i rectificació d’ errors materials. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació , Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada comissió proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents   
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ACORDS 
 

 Primer.-  Rectificar l’error material comès a l’expedient de 
modificació de crèdit 10/00 aprovat per Ple en secció de data 30 de març de 
2000 en l’apartat resolutiu,  ja que on diu: 
 

ESTAT D’INGRESSOS 
 

   Previsió        Previsió 
Partida Descripció         inicial     Altes Baixes            Final. 
 
71.870.01 Rom. Tres. suplem. crèdits  0  9.941.415       ---          
9.941.415 
71.91701 Préstec a llarg termini 634.142.000     ---             331.192.000  303.100.000 
  
hauria de dir: 
 

ESTAT D’INGRESSOS 
 

   Previsió      Previsió 
Partida Descripció           inicial    Altes         Baixes          Final. 
 
71.870.01 Rom. Tres. suplem. crèdits                   0    9.791.415            ---            9.791.415 
71.91701 Préstec a llarg termini 634.142.000            ---      331.042.000    03.100.000 
 
 
 Segon.- Exposar al públic el present acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que tal com diu l’enunciat, a l’estat 
d’ingressos en els préstecs a llarg termini, es va fixar com a xifra 
331.192.000,- de pessetes, quan, en realitat, hauria de constar 331.042.000, 
pessetes, i ara, només es proposa la modificació d’aquesta partida, per 
rectificar aquest error que va haver de transcripció.   
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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 Arribant a aquest punt, el Sr. Alcalde fa constar que els punts 8 i 9 
es debatran conjuntament. 
 
 Es llegeixen els dictàmens de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, que textualment diuen: 
  
 
 8.- Aprovació inicial de la modificació de crèdits número 28/00 
del Pressupost de l’Ajuntament, mitjançant crèdit extraordinari, finançat 
amb càrrec a baixes per anul·lació, i suplement de crèdit amb càrrec al 
romanent de tresoreria.  
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vista les propostes de modificació de crèdits del Departament de 
Salut Pública, per suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de Tresoreria, 
d’una banda de 10.000.000,- de pessetes, per poder concedir un ajut 
econòmic a les 14 famílies afectades per l’incendi del C/Soler i Cortada; i 
d’altre banda de 2.000.000,- de pessetes per poder fer front a les despeses 
ocasionades per la plaga de termites de l’edifici Can Gaia. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdits del Departament 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures,  per suplement de crèdit amb càrrec 
al Romanent de Tresoreria, per un import de 5.000.000,- de pessetes, 
motivada per atendre les despeses d’assistència tècnica per la redacció i 
coordinació de diversos projectes d’Infrastructures. 
  
 Vist l’informe del Cap del Gabinet d’Alcaldia, sol·licitant modificació 
de crèdit per crèdit extraordinari finançat amb càrrec a baixes per anul·lació 
de despeses, per tal d’atorgar una subvenció nominativa al Sr. Antonio Ribas 
Piera, per import de 250.000,- pessetes. 
 
 Atès el que estableix l’article 158 de la Llei 39/1988, Reguladora de 
les Hisendes Locals, de 28 de desembre i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 
500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableixen els articles 14 i 16.1.a) de les Bases 
d’Execució del Pressupost per a l’any 2000. 
 
 Vist l’informe favorable de l’Interventor General. 
  
El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el dictamen 
favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció 
dels següents 
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ACORDS    
 
 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 28/00 
mitjançant crèdit extraordinari i suplement de crèdit finançat amb càrrec al 
romanent de tresoreria i baixes per anul·lació de despeses que es proposa, 
segons el següent detall: 
 

ESTAT DE DESPESES 
                                                                                                         

                                                         Consignació                                      Consignació 

Partida Descripció                           actual           Altes        Baixes           final  
 

01.111B0.48907 SUBVENCIONS ENTITATS 1.500.000 --- 250.000 1.250.000 

01.111B0.48970 SUBV. ANTONIO RIBAS 0 250.000 --- 250.000 

51.432A1.22706 ASSIST. TÈCNICA/URBANISME 9.000.000 5.000.000 --- 14.000.000 

32.315P5.48000 AJUTS/ADULTS 9.000.000 10.000.000 --- 19.000.000 

31.413C0.22706 TREBALLS TECNICS/ZOONOSIS 6.000.000           . 2.000.000 --- 8.000.000 

 TOTAL ..............................................  17.250.000 250.000 

 
ESTAT D’INGRESSOS 

                                                                                                             

 Previsió                                            Previsió 

Partida Descripció                          inicial            Altes         Baixes          final 
 

71.87001 ROM.TRES.SUPL.CRÈDIT 344.957.961 17.000.000 ----- 361.957.961 

 TOTAL ...........................................  17.000.000 

 
 

Segon.- Exposar al públic el present acord en els termes establerts en 
l’article 150 de la Llei 39/1988 de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 
 9.- Aprovació inicial de la modificació de crèdits núm. 5/00 del 
Pressupost de l’Institut Municipal d’Educació, per suplement de crèdit 
amb càrrec al romanent de tresoreria. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vista la Resolució de la Presidència de l’Institut Municipal 
d’Educació número 214/00, de data 20/07/00, de modificació de crèdits per 
suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de Tresoreria per un import de 
2.820.732 pessetes. 
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 Atès el que estableix l’article 158 de la Llei 39/1988, de 28 de 
desembre, Reguladora de les Hisendes Locals i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 
500/90, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableixen els articles 14 i 16.1.a) de les Bases 
d’Execució del Pressupost per al 2000. 
 
 Vist l’informe favorable de l’Interventor General. 
 
 El Ponent de la Comissió de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 5/00 
del Pressupost de l’Institut Municipal d’Educació, per suplement de crèdit 
finançat amb càrrec al Romanent de Tresoreria, segons el següent detall: 
 
 

ESTAT DE DESPESES 
                                                                           

 Consignació                                       Consignació 

Partida               Descripció                                       inicial          Altes         Baixes             final   
 

49.423C0.13000   LABORAL/ESC.BRESSOL 31.551.866 2.089.431 ---- 33.641.297 

49.313A0.16000 SEGURETAT SOCIAL 35.899.000          . 731.301 --- 36.630.301 

           TOTAL ................................................................ 2.820.732 --- 

 

 

ESTAT D’INGRESSOS 
                                                                                

    Previsió                                                    Previsió 

Partida        Descripció                                       inicial             Altes            Baixes              final  
   
49.87001        ROMANENT TRESORERIA SUPL.CREDIT    3.500.000             2.820.732                      ---    6.320.732 

        TOTAL .................................................................2.820.732                       --- 

 
 Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.”  
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació dels dictàmens, manifestant pel que fa al punt 8, que fa 
referència a una modificació de crèdits amb càrrec a romanent de tresoreria, 
motivat per tres fets singulars que s’han produït darrerament. L’un és l’atenció 
subvencionada a la situació que s’ha produït a les finques del carrer Soler i 
Cortada per una quantia de 10.000.000,- de pessetes, en virtut de la urgència 
amb que s’havia d’intervenir en aquest tema, de la partida de Serveis Socials 
es van començar a fer operatives aquestes ajudes als afectats pels 
enderrocaments de l’edifici, i, per tant ara correspon suplementar la quantitat 
equivalent perquè tornin a tenir la partida exactament com la teníem per 
destinar-la a l’ús que tradicionalment té la partida d’ajuts i subvencions de 
l’Àrea de Serveis Socials. 
 
 Continua amb l’ús de la paraula el Sr. Salabert, dient que 
5.000.000,- de pessetes deriven d’un projecte d’assistència tècnica sw l’Àrea 
d’Urbanisme per fer un anàlisi preliminar d’informe i dictamen per després 
poder treure a concurs el projecte definitiu de Ribera-Serrallo, i una partida de 
2.000.000,- de pessetes per una actuació de forma urgent, motivat per 
l’existència de termites en un edifici municipal en el qual s’hi havia d’aplicar 
una actuació de xoc amb productes químics, i, tot això va amb càrrec a 
romanent de tresoreria per un import de 17.000.000,- de pessetes. 
 
 I, finalment, el tema del Organisme Autònom Institut Municipal 
d’Educació, se suplementa amb 2.820.000,- de pessetes que corresponen a 
l’acord monetari derivat de la negociació que es va fer per la integració de 
l’escola bressol Edelweis  a la xarxa municipal.  
 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que està d’acord amb 
tot això, però el que sí sol·licitaria és que sobre els 10.000.000,- de pessetes 
que s’han posat pel tema de Soler i Cortada, se’m fes un extracte o una relació 
de com s’han repartit, quin ha estat el destinatari final, o com ha estat 
distribuït en les famílies. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesos a votació els dictàmens són aprovats per unanimitat 
dels assistents. 
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 10.- Donar a conèixer el manifest de la jornada “A la ciutat 
sense el meu cotxe”, perquè sigui subscrit pel major nombre d’entitats 
ciutadanes, en un acte públic previst per al dia 7 de setembre. 
 
 DICTAMEN 
 
  
 “El proper dia 22 de setembre es celebrarà a un gran nombre de 
ciutats i poblacions d’ Europa i  Catalunya el dia “A la ciutat, sense el meu 
cotxe”, dirigit a la conscienciació respecte de la necessitat de l’ús de mitjans de  
transport   alternatius   al vehicle   privat ( a peu, en bicicleta, transports 
públic, ….) com la millor manera de mantenir en el nostre entorn urbà uns 
nivells adequats de nivell de vida. 
 
 Amb l’Organització d’aquesta jornada es pretén proporcionar als 
ciutadans i ciutadanes l’oportunitat de practicar altres formes de mobilitat, 
alternatives al vehicle privat i oferir la possibilitat de redescobrir la ciutat, els 
seus habitants i el seu patrimoni. 
 
 La iniciativa vol tenir una influència a llarg termini fomentant un 
major coneixement i sensibilitat de l’opinió pública sobre la necessitat d‘una 
nova mobilitat urbana que redueixi i eviti progressivament les molèsties 
causades per l’ús massiu i excessiu del vehicle a la ciutat, com poden ser: la 
contaminació atmosfèrica, el soroll, el malbaratament de recursos energètics, 
els embussos, etc. 
  
 En aquest sentit, els grups municipals d’aquest Ajuntament han 
deliberat sobre les possibles accions a portar a terme, i paral·lelament s’han 
mantingut contactes amb diverses entitats ciutadanes, les quals han donat el 
seu suport a la jornada. Així mateix aquesta jornada “A la ciutat, sense el meu 
cotxe”  compta amb un manifest, el qual es transcriu a continuació: 
 
“MANIFEST DE LA JORNADA  A LA CIUTAT, SENSE EL MEU COTXE” 
 
Els problemes de mobilitat urbana, la contaminació de l’aire i el soroll són una 
font creixent de preocupació per als  països europeus, perquè malgrat que la 
major part de las ciutats tenen greus problemes de trànsit a Europa el nombre 
de vehicles en els carrers i el trànsit urbà segueixen creixent contínuament, i 
les seves repercussions es detecten en l'ordre social, en l'ordre ecològic, en 
l’ordre econòmic i territorial, i en la salut i la seguretat de les persones. 
 
L'augment de l'extensió de les grans ciutats i les seves àrees d'influència ha 
provocat que en els últims deu anys hagi decrescut el nombre de 
desplaçaments  a peu i  s'hagin incrementat els recorreguts en vehicle. Tal 
com ha demostrat L'IDEA (Institut per a la Diversificació i Estalvi d'Energia), si 
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s'evités de  moure els vehicles privats en distàncies inferiors als 3 km, 
s'aconseguiria un estalvi energètic del 60% i un gran estalvi econòmic, ja que 
la despesa energètica per viatjar en transport  públic és sensiblement inferior 
a la de viatjar en cotxe particular. 
 
Preocupada per aquesta situació, la Unió Europea, seguint l'exemple de 
ciutats franceses i italianes i del dia d'autoreflexió de l’any passat, ha convocat 
una jornada de sensibilització. Aquest Ajuntament s'ha adherit a l'edició del 
Dia Europeu i a la campanya "A ciutat sense el meu cotxe" que tindrà lloc el 
divendres 22 de setembre de 2000, comprometent-se a assumir totes les 
mesures necessàries per tal de garantir l’èxit de la jornada, d'acord amb 
l'objectiu genèric de recuperació de la ciutat: a) treballar per augmentar la 
consciència pública sobre la contaminació i el consum de recursos energètics 
causats per l’ús irracional  dels cotxes en la ciutats, i b) reafirmar els vianants, 
ciclistes i el transport públic com a alternatives possibles  a les actuals pautes 
de mobilitat urbana. 
 
Per tot això, les institucions i entitats sotasignants fem una crida a la reflexió i 
convoquem els ciutadans i les ciutadanes de  la nostra ciutat, comarca  i de 
Catalunya a participar de manera decidida, imaginativa i activa el divendres 
22 de setembre en una jornada pedagògica i reivindicativa per millorar la 
mobilitat de  les persones de les nostres poblacions. Volem fer, entre tots i 
totes, unes ciutats més segures, més accessibles, més solidàries per les 
persones i, en definitiva, més sostenible. 
 
 Per aquests motius a proposta de la Regidora  delegada de Medi 
Ambient i Sostenibilitat, el President delegat de la Comissió Informativa 
d’Obres,  Urbanisme, Manteniment i Medi Ambient, proposa al Ple l’adopció 
dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Des de l’Ajuntament es realitzaran els contactes necessaris 
per tal de què el manifest anterior d’ adhesió a la campanya “A la ciutat sense 
el meu cotxe” sigui subscrit pel major nombre d’entitats ciutadanes, en un 
acte públic previst per el dia 7 de setembre. 
 
 Segon.- Portar a terme una campanya de sensibilització a tots els 
sectors de la població per tal de crida l’atenció respecte de la necessitat 
d’augmentar en els seus desplaçaments l’ús alternatiu de viatges a peu, en 
bicicleta i transports públics davant de l’ús indiscriminat del vehicle privat. 
Durant la fase prèvia es facilitarà informació a tots els col·lectius implicats en 
les diferents accions. 
 
 Tercer.- La celebració de la jornada es realitzarà a la nostra ciutat 
mitjançant  les acciones que es descriuen a continuació: 
 

a) Campanya de conscienciació en l’àmbit educatiu en el sentit 
d’accedir a peu a les escoles durant tot el dia. La mesura podrà 
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anar acompanyada de tancaments temporals del trànsit en les 
zones d’ influència dels centres en els llocs que sigui possible per 
al tipus i les circumstàncies de les vies. Tanmateix es podran 
realitzar activitats pedagògiques al carrer. 

 
b) Tancament del trànsit entre las vuit i les vint hores entre els 

sectors: 
 

1.- Carrer Bonestar, des del carrer Bellaterra fins al carrer Anoia, 
i els carrers Bonavista, Bonveí , Florida i Llobregat . 

 
2.- A la zona Marsans ( l’àrea de mercat ambulant dels dijous),  

format pels carrers Mossèn Jaume Soler, plaça Marsans, 
carrer Vistalegre entre Orioles i Miranda, carrer Padre 
Marchena a partir de Cornellà Modern i Doctor Ferran fins a 
Frederic Soler. 

 
3.- L’Àrea d’ influència de la Rambla d’Anselm Clavè, amb el 

mateix tancament que es fa els caps de setmana, a més de la 
plaça de l’Església, plaça Enamorats, carrer Ametller i 
Mossèn Jacint Verdaguer. 

 
 Tots els tancaments es realitzaran amb la possibilitat d’ accés per 
l’estacionament   dels veïns   de cada zona i per això   s‘articularà un sistema 
d’ identificació adient. 
 
 Es disposarà durant el dia alguna franja horària per a les tasques 
de càrrega i descàrrega. 
 
 Els tancaments no afectaran a la circulació dels vehicles 
d’emergències. 
  
 Amb aquestes zones tancades, en horari de tarda, es faran activitats 
lúdiques  conduïdes pels grups d’esplais més propers. 
 

c) Augment del transport públic local. 
 

d) Itinerari per la ciutat en bicicleta el dissabte dia 23 de setembre. 
 
 Sortida   de   la  Plaça   Sant   Ildefons ,  Av.   República  Argentina, 
Av. Salvador Allende, Torre la Miranda, Parc de Can Mercader, Carretera de 
l’Hospitalet, Av. De la Fama, Tirso de Molina, Av. Baix Llobregat, Camí del Riu, 
Av. Baix Llobregat i Parc de la Ribera. 
  

e) Itineraris a peu per la ciutat durant tota la setmana. 
 

f) Compartir el cotxe amb zones industrials. 
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 Quart.- Donar compte a la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment i Medi Ambient.” 
  
  
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la Regidora-Delegada  de l’Àrea de Medi Ambient i 
Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, es fa una explicació del 
dictamen manifestant que fa dos mesos ens vam adherir a la Carta Europea 
de la Campanya de la ciutat sense el meu cotxe, i això suposava que hi havíem 
de fer una sèrie d’activitats dins de la nostra població. Per això s’ha format 
una comissió molt àmplia a la qual estan representats molts departaments de 
l’Ajuntament de Cornellà i també la Comissió d’Educació Ambiental del 
Consell de Medi Ambient. Per aquest objectiu s’han dissenyat una sèrie 
d’accions  la primera de les quals és la de signar un manifest del que ara ja té 
còpia tothom i que ja vam comentar el dia de la Comissió Informativa. El 
manifest té el sentit d’intentar donar a conèixer quins són els objectius 
d’aquesta jornada i que es pugui signar pel màxim possible d’entitats de la 
ciutat.  
 
 En aquest moment, ja hi són totes les entitats que l’any passat van 
signar -que van ser més de vint-. Enguany, suposo que seran moltes més 
perquè s’ha treballat amb molta més gent i ha hagut més temps per 
organitzar-ho i el dia 7 de setembre al Castell, a les 7 del vespre, es farà en un 
acte públic la signatura d’aquest manifest. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que com a participant en 
el Consell i preocupat, a més, per aquestes qüestions, indubtablement està a 
favor d’aquest dia, i d’altres. És  necessari, afegeix, ser capaços d’anar més 
enllà del dia simbòlic i fer esforços perquè no es quedi solament això, 
indubtablement, és una qüestió de reflexió de sensibilització, però al dia 
següent tot torna a ser igual. 
  
 Recentment, acaba de sortir una notícia elaborada per la Comissió 
de Medi Ambient de Comissions Obreres, segons la qual Espanya ha 
augmentat en aquest moment un 29% les emissions respecte de l’any 1990, 
quan l’acord de les Nacions Unides era que pel 2012 s’havia d’haver reduït en 
un 8%, per a la Comissió Europea, encara més, i a Espanya se li permetia 
augmentar fins a un 15%. No obstant això avui ja estem en un 29% i podem 
seguir més i més, i quan arribem al dia que hauríem d’acomplir la reducció 
aqueix favor que ens feien de poder seguir, no suposarà cap favor sinó que és 
anar en contra nostra. 
 
 Per tant, continua manifestant el Sr. Flórez, fa falta que tots prenem 
consciència i també posar mitjans: més transport públic, possibilitat de què la 
gent es pugui moure còmodament per la ciutat i d’altra manera, amb bicicleta, 
caminant, etc. sense trobar obstacles i, a més, conscienciar a la gent de què és 
necessari deixar el cotxe una mica de costat.     
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 Seguidament pren la paraula el senyor Alberto García Llorente, com 
a  Portaveu del Grup Municipal Mixt, per manifestar que el seu Grup 
aplaudeix molt gratament el fet d’aquesta jornada,  i que està a favor del que 
diu el Portaveu d’EUiA, senyor Flórez. Crec, afegeix, que els grans canvis de 
les conductes humanes són coses que tarden molt temps en produir-se  a 
nivell de civisme, de respecte, d’educació. Per això considero positiu que 
afortunadament puguem fer aquesta jornada, perquè si avui a l’any 2000 fem 
una jornada, potser d’aquí a deu anys podem tenir moltes més jornades de 
sensibilitat. Per tant, comparteixo totalment l’opinió del Sr. Flórez de què hem 
de tenir una mentalitat una mica més medi ambiental a nivell de ciutadania, 
però que també s’ha de ser tangible, s’ha de ser concret i que realment ara és 
convenient fer una primera jornada, perquè el dia de demà puguem fer més.        
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 11.- Donar suport al manifest “Volem un riu viu. El Llobregat 
un espai de futur.” 
 
 DICTAMEN 
 
  
 “Atès que el riu Llobregat ha sofert en els darrers 50 anys un procés 
de degradació molt important que ha provocat que el riu tingui diverses zones 
molt deteriorades. 
  
 Atesa la necessitat d’impulsar accions per a la recuperació del riu 
com a espai natural, com a corredor biològic i com a espai comú de relació 
entre els ciutadans. 
 
 Atès que, una vegada més, els aiguats del dia 10 de juny han 
evidenciat amb els seus resultats tràgics la necessitat de garantir que les 
intervencions que es realitzin en l’entorn del riu respectuoses amb el seu 
funcionament natural. 
 
 Atesa la declaració aprovada pel Consell d’Alcaldes del Baix 
Llobregat el passat  dia onze de febrer a favor de la recuperació del riu com 
espai natural per gaudir dels ciutadans, expressant la disconformitat amb el 
seu estat actual i a la vegada posant de relleu les seves potencialitats. 
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 Atesa la convocatòria per part del Consell Comarcal del Baix 
Llobregat, d’un acte lúdic i reivindicatiu per la recuperació del riu Llobregat, 
previst per al proper el dia 22 d’octubre. 
 
 Atès el manifest “VOLEM UN RIU VIU. El Llobregat, un espai de 
futur” cridant a la participació en els esmentats actes. 
 
 Atès que l’adopció del present acord es competència del Ple, a 
proposta de la Regidora  Delegada de Medi Ambient i Sostenibilitat, el 
President Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment i Medi Ambient proposa al Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Donar suport al manifest “VOLEM UN RIU VIU. El 
Llobregat un espai de futur”. 
 
 Segon.- Reclamar, tant a l’Administració de l’Estat, com a la 
Generalitat de Catalunya, l’adopció de les mesures necessàries per a la ràpida 
restitució dels béns i serveis afectats. 
 
 Tercer.- Col·laborar conjuntament amb el Consell Comarcal del 
Baix  Llobregat en l’Organització dels actes previstos per al dia 22 d’octubre en 
el mar de la Festa del riu Llobregat. 
 
 Quart.- Fer una crida a les entitats del municipi per tal de sol·licitar 
la seva adhesió a l’esmentat manifest i la seva participació.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la Regidora-Delegada  de l’Àrea de Medi Ambient i 
Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, es fa una explicació del 
dictamen manifestant aquest manifest ens ve proposat des del Consell 
Comarcal. És una iniciativa que s’ha pres dins del Consell Comarcal per tots 
els grups polítics que hi som i el que es pretén és fer unes actuacions 
unitàries a les quals, pràcticament, totes les poblacions del Baix Llobregat ens 
podríem adherir. Una d’elles és la de signar aquest manifest i hi ha una altra 
proposta que és la de fer un recorregut en bicicleta des de Molins de Rei, des 
del Pont del Diable, fins al Prat. Hi ha poblacions que també faran activitats 
lúdiques i culturals entorn a aquest dia, sobretot per donar a conèixer a la 
població les possibilitats que té el riu i allò que diem en el manifest, que el riu 
ha d’estar viu, però que és un procés llarg de recuperació i en el qual estem 
compromesos tots i totes. 
 
 Per altra banda, hi ha unes actuacions que es podrien fer a nivell 
local i que nosaltres encara no les tenim concretades perquè voldríem fer-les 
conjuntament amb Sant Joan Despí, aprofitant una mica la ribera  de les dues 
poblacions i encara no hem trobat una acció conjunta.  
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 De totes maneres,  continua manifestant la Sra. Romero, si no 
podem fer-ho amb ells, com a mínim, sí que farem difusió de les activitats 
generals. A més a més, crec que alguna cosa sí que podríem fer nosaltres, 
perquè l’acció de donar a conèixer el riu ja es fa ara des de les escoles, és un 
dels programes que té l’IME, i, en tot cas, el podríem organitzar d’alguna 
manera diferent pel diumenge 22 d’octubre, per donar-ho a conèixer a la 
població en general, encara que són coses que estan per perfilar. 
  
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, senyor 
Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que indubtablement no discutirà, ja que 
tots saben quant lluita per aquestes qüestions, i que està a favor de què 
siguem capaços de fer coses perquè el riu torni a ser quelcom que va ser, 
encara que difícilment ho aconseguirem. Però, a més, assenyala que no li 
agrada en absolut el redactat del manifest, perquè sembla que l’objectiu 
fonamental és possibilitar que les persones puguem fer del riu un lloc d’oci, i, 
hi ha moltes experiències de què quan l’home envaeix un paratge natural 
termina per artificialitzar-lo i per reduir espècies que hi són en el lloc i que són 
necessàries. La fonamental funció d’un riu és això, ser corredor biològic i 
moltes coses més que es fan referència.  
 
 El que em sembla és que és una mica hipòcrita que ara critiquem 
les infrastructures que s’han anat fent com la causa de què el riu està tot ho 
degradat que està. En el tercer paràgraf diu exactament: “... les noves 
infraestructures viàries que s’han executat prop del riu no han resolt el seu 
encaix amb els espais de ribera...”. Semblava que estaven destinades a 
resoldre’s, però en absolut ha estat així, sinó tot el contrari. Per tant, 
considero que aqueixes han estat les causes fonamentals, i aqueixes s’havien 
defensat des de les institucions que ara ho reclamen i, fins i tot, se’ns ha titllat 
als que hem lluitat perquè això no fos d’aquesta manera de boixos i de 
retrògrads.  
 
 Només manifestar la meva queixa en quant al redactat, sembla 
l’objectiu fonamental del manifest, indubtablement, estic d’acord amb què es 
facin aqueixes i més coses.             
 
 Seguidament intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que comparteix la total 
exposició que ha fet el Sr. Flórez, encara que potser a ell no li agradi, però 
sembla ser, al meu entendre, que aquest manifest va destinat a reivindicar 
l’arranjament, que ja des del Ministeri de Foment, crec que està reconegut que 
s’han produït danys, i que ja hi és el compromís d’arreglar-ho. 
 
 Pel que fa a la degradació que ens diu aquesta Moció que pateix el 
Llobregat, haig de dir que ja era hora que ho reclamés, perquè havia de venir 
el Partit Popular perquè arregli les coses que porten no sé quants anys 
degradades. Nosaltres estem d’acord, votem a favor i esperem que tinguem un 
riu i que ens puguem posar després totes les medalles. 
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 A continuació pren la paraula el Regidor-Delegat de l'Àrea 
d'Urbanisme, Habitatge i Infrastructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que podríem dir allò de què hi ha coincidències que maten, 
però no, no ho diem. Crec que només hi ha una cosa segura i és que havia riu 
abans que governés el Partit Popular i seguirà havent riu després que deixi de 
governar el Partit Popular, però a més, el riu és competència de la Generalitat. 
Per tant, el que era competència de l’administració central, era acabar bé 
l’autovia del Baix Llobregat, que la va acabar de forma absolutament penosa, i 
malgrat que hi ha un compromís del Secretari d’Estat d’Infrastructures, des de 
fa més d’un any, en la Comissió Territorial del Delta de reparar-ho, no s’ha fet 
absolutament res. 
 
 Crec, però, que en aquests temes, si es volen canviar les coses, 
fonamentalment s’ha de ser optimistes i que s’arreglarà en els pròxims mesos 
allò que es va fer malament, i quan parlem d’infrastructures que ha deixat mal 
el riu, ens referíem, en concret, a l’autovia del Baix Llobregat ja que es va 
treballar amb poca cura allò que era l’acabat de l’obra pel que feia a la llera del 
riu. 
 
 De forma també molt breu, continua manifestant el Sr. Morlanes, 
penso que qualsevol persona que tingui sensibilitat medi ambiental  s’ha 
d’alegrar que la recuperació del riu sigui quelcom que uneixi a tots els partits, 
al Consell Comarcal, als ajuntaments, perquè significa que el riu, cada vegada 
més, està dins de l’agenda política de la Comarca, i estar a dins de l’agenda 
política ha significat que una de las grans reivindicacions dels darrers anys 
que era que la depuradora del Baix Llobregat tingués tractament terciari, per 
poder reutilitzar les aigües, entre d’altres coses, perquè el riu tingui aigua, 
perquè realment això no estava garantit, doncs s’ha incorporat al Pla 
Hidrològic Nacional, que s’ha elaborat fa unes setmanes. Crec que això és una 
noticia extraordinària, però volem més, volem recuperar el riu des de dalt fins 
a baix. Estem parlant d’una inversió possiblement de varis milers de milions 
de pessetes, i si no hi ha unitat en defensar que aqueixa inversió es faci, que 
no només es facin autopistes, sinó que a més el riu quedi bé, doncs no es farà, 
i nosaltres estem interessats en portar el tema del riu a la primera línia de la 
política per aconseguir que, en uns anys, el riu estigui molt millor que està 
ara, però, per a qui?. Per al riu?, per suposat, i per a les persones.  
 
 És a dir, res que no se’n gaudeix, o molt poques coses, es volen 
realment.  Aleshores, nosaltres el que pretenem és un riu proper a la gent, un 
riu viu i net, i crec que això no és incompatible. Tot el contrari, en la mesura 
en què la gent s’acosta al riu, exigirà que sigui un riu viu i que estigui en 
bones condicions. Per tant, crec que avui hi ha menys motius per al 
pessimisme que abans de fer aquest manifest, i, per suposat, que fa dos anys 
que no estava aprovat el tractament terciari de les aigües del riu i la seva 
reutilització.         
 

 Tot seguit intervé la Regidora-Delegada  de l’Àrea de Medi Ambient i 
Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, per manifestar que no 
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comparteix les preocupacions que expressava el Sr. Flórez, perquè, en 
principi, li sembla que el manifest recull tots els punts dels quals ell també 
està parlant. És un manifest realista que, per una banda, el que fa és 
presentar quina és la situació actual del riu, i, per altra banda, diu en quina 
direcció volem anar cap a la recuperació del riu com a espai natural, corredor 
biològic, i espai comú en relació amb els ciutadans de la comarca. I penso que 
aquest espai comú de relació dels ciutadans/nes de la comarca és important 
que el vulguem donar a conèixer a tots els habitants dels pobles que estan a 
prop del riu,. Perquè?, perquè hi ha un desconeixement del riu i perquè moltes 
vegades el que pensem és que el riu està mort, brut i degradat, però malgrat 
això i malgrat la mala qualitat de riu, té vida pròpia i proporciona un corredor 
biològic, i que, a més, té una vida que quan se’n va allí es veu, i crec que s’han 
fet moltes accions en la Comarca, amb l’intent de recuperar aquest riu.  
 
 Li recordo a la Sra. Espinosa, continua manifestant la Sra. Romero, 
que Comissions  Obreres fa anys que organitza una marxa ciclista amb el  
lema “Recuperem el riu”, i a la qual alguns també participem, i l’objectiu 
només és recuperar el riu, però, a part, crec que fer una jornada d’aquest 
tipus oberta, lúdica, amb un objectiu molt més cultural i més festiu també pot 
tenir aquest doble significat: donar a entendre a la gent que encara tenim una 
possibilitat de lluita pel riu i que val la pena perquè és vida pròpia i, a més, és 
necessari per a la ciutat i per a tota la Comarca. 
 
 Acte seguit intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que suposa que estaran d’acord  també amb que, avui, el riu, més 
que un corredor biològic, és un corredor d’una altra cosa, i que les espècies, 
avui, corren poc perill, llevat de les rates, encara que hi ha altres espècies, 
certament. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 12.- Sol·licitar la inclusió del municipi de Cornellà de Llobregat 
en el procés de selecció de les actuacions dels ens locals, susceptibles de 
cofinançament pel Fons Europeu de Desenvolupament Regional, pel 
període 2000-2006. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vista l’Ordre de 25 de maig de 2000, del Departament de 
Governació i Relacions Institucionals de la Generalitat de Catalunya, per la 
qual es regula el procediment per a la selecció de les actuacions dels ens locals 
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susceptibles de cofinançament pel Fons Europeu de Desenvolupament 
Regional (FEDER), per incorporar-les a les mesures específiques dels ens 
locals que puguin establir-se al programa operatiu de Catalunya (zona objectiu 
2), pel període 2000-2006, una vegada aprovat, així com la gestió específica 
d’aquest cofinançament, i en estar interessat aquest Ajuntament en concórrer 
a la present convocatòria, per considerar que la proposta que es presenta pel 
municipi de Cornellà de Llobregat està inclosa en la mesura incorporada al 
projecte de programa operatiu, establerta a l’esmentada Ordre. 
  
  Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei 8/87, 15 d'abril, Municipal i de 
Règim Local de Catalunya, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents 
 
                                              ACORDS 
 
  Primer.- Sol·licitar a la Direcció General d'Administració Local 
del Departament de Governació i Relacions Institucionals de la Generalitat de 
Catalunya la inclusió del municipi de Cornellà de Llobregat en el procés de 
selecció de les actuacions dels ens locals susceptibles de cofinançament pel 
Fons Europeu de Desenvolupament Regional (FEDER), per incorporar-les a les 
mesures específiques dels ens locals que puguin establir-se al programa 
operatiu de Catalunya (zona objectiu 2), pel període 2000-2006. 
 
  Segon.- Donar conformitat a les fitxes normalitzades adjuntes, 
relatives als següents projectes: 
 
• RECUPERACIÓ/REHABILITACIÓ DE CAN SURIS, amb un pressupost total 

de l’actuació de cinc-cents dinou milions nou-centes vint-i-sis mil set-
centes dotze pessetes (519.926.712,- pta.), essent l’import de la subvenció 
sol·licitada de dos-cents cinquanta-nou milions nou-centes seixanta-tres 
mil tres-centes cinquanta-sis pessetes (259.963.356,- pta.). 

 
• APLICACIÓ DE LES NOVES TECNOLOGIES DE LA SOCIETAT DE LA 

INFORMACIÓ. CREACIÓ D’UNA PÀGINA WEB, amb un pressupost total de 
l’actuació de vint-i-cinc milions de pessetes (25.000.000,- pta.), essent 
l’import de la subvenció sol·licitada de dotze milions cinc-centes mil 
pessetes (12.500.000,- pta.). 

 
• PROJECTE D’ENLLUMENAT PÚBLIC AMB ENERGIA SOLAR 

FOTOVOLTAICA AL PARC DEL SECTOR ALPS, amb un pressupost total de 
l’actuació de quaranta-set milions dues-centes noranta mil vuit-centes 
noranta-quatre pessetes (47.290.894,- pta.), essent l’import de la 
subvenció sol·licitada de tretze milions vint mil quatre-centes quaranta-set 
pessetes (13.020.447.- pta.). 
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• REHABILITACIÓ FÀBRICA CAN BAGARIA, amb un pressupost total de 

l’actuació de cent milions de pessetes (100.000.000,- pta.), essent l’import 
de la subvenció sol·licitada de cinquanta milions de pessetes (50.000.000,- 
pte.).” 

 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que és habitual en aquest Ajuntament, des què existeix 
aquest fons, presentar un conjunt de projectes que han estat en temps 
passats subvencionats. S’ha convocat, afegeix, la nova fase 2000-2006, i el 
que decidiríem avui és presentar un conjunt de projectes que són en concret.  
 
 El primer i principal és la rehabilitació de la fàbrica de Can Suris. 
Tots estem d’acord en què s’ha de fer una obra de rehabilitació molt 
important, s’ha de buidar, reforçar l’estructura, la teulada i en un futur, quan 
estigui acabada, donar-li un ús. Presentarem tres projectes complementaris 
perquè en ocasions, queda romanent i a aquells ajuntaments que presenten 
més d’un projecte, en ocasions se’ls ofereix. 
 
 Aportem un projecte de rehabilitació futura de Can Bagaria, també 
el cofinançament de l’energia fotovoltaica que està previst instal·lar en el parc 
d’Alps, i, per últim, perquè forma part de les accions protegibles, la inversió 
que es proposa fer l’Ajuntament, que està fent l’Ajuntament per fer una Web i 
un servei per via d’Internet de relació amb els ciutadans. 
 
 Presentem aquests quatre projectes, continua manifestant el Sr. 
Morlanes, en espera de què ens aprovin, al menys, el principal, i de què hi 
hagi una ajuda econòmica que ens ajudi a afrontar-ho quant abans i el millor 
possible. 
 
 A continuació intervé la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que el seu Grup està a 
favor de tots ells però sol·licitaria que se’l passés documentació de tots aquests 
projectes, si pot ser. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
contestar a la Sra. Espinosa, manifestant que en alguns casos no hi ha 
documentació, perquè encara no hi ha projecte.  
 
  
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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 13.- Sol·licitar la inclusió del “Programa pel desenvolupament 
econòmic i social del barri de Sant Ildefons” a la iniciativa comunitària 
URBAN, pel període 2000-2006. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vista la Comunicació de la Comissió de les Comunitats Europees 
als Estats Membres, de data 28 d’abril de 2000, publicada en el Diari Oficial 
de les Comunitats Europees en data 19 de maig d’enguany, per la qual es 
fixen les orientacions d’una iniciativa comunitària relativa a la regeneració 
econòmica i social de les ciutats i dels barris en crisi amb la finalitat de 
fomentar un desenvolupament urbà sostenible (URBANII), pel període 2000-
2006, i en estar interessat aquest Ajuntament en concórrer a la present 
convocatòria, per considerar que el programa que es presenta pel municipi de 
Cornellà de Llobregat encaixa en els eixos prioritaris d’actuació establerts a 
l’esmentada Comunicació. 
  
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei 8/87, 15 d'abril, Municipal i de 
Règim Local de Catalunya, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
  Primer.- Sol·licitar a la Direcció General de Fons Comunitaris i 
Finançament Territorial de la Secretaria d’Estat de Pressupostos i Despeses 
del Ministeri d’Hisenda, la inclusió del “Programa pel desenvolupament 
econòmic i social del barri de Sant Ildefons” del municipi de Cornellà de 
Llobregat en la iniciativa comunitària URBANII, pel període 2000-2006. 
 
   
 Segon.- Donar conformitat al “Programa pel desenvolupament 
econòmic i social del barri de Sant Ildefons” del municipi de Cornellà de 
Llobregat, amb un pressupost total de tres mil cent trenta-nou milions cinc-
centes divuit mil vuit-centes vint-i-quatre pessetes (3.139.518.824,- ptes.) o 
l’equivalent en euros, divuit milions vuit-cents seixanta-vuit mil vuit-cents 
vuitanta-vuit amb quinze cèntims (18.868.888,15 euros), integrat pels 
següents actuacions: 
 
• REFORMA DEL PAVELLÓ ESPORTIU DE SANT ILDEFONS, amb un 

pressupost total de seixanta-dos milions set-centes vuitanta-set mil cinc-
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centes pessetes (62.787.500,- pta.) o l’equivalent en euros, tres-centes 
setanta-set mil tres-centes seixanta amb quaranta-vuit cèntims 
(377.360,48 euros). 

 
• UNIÓ DEL BARRI DE SANT ILDEFONS AMB EL BARRI D’ALMEDA, amb 

un pressupost total de cent noranta-quatre milions dues-centes seixanta-
tres mil nou-centes setanta-quatre pessetes (194.263.974,- pta.) o 
l’equivalent en euros, un milió cent seixanta-set mil cinc-cents cinquanta  
(1.167.550 euros). 

 
• TRANSFORMACIÓ DE L’ESCOLA VERDAGUER EN RESIDÈNCIA PER A LA 

TERCERA EDAT, amb un pressupost total de tres-cents setanta-vuit 
milions cent noranta-cinc mil pessetes (378.195.000,- pta.) o l’equivalent 
en euros, dos milions dues-cents setanta-dos mil nou-cents noranta-set 
amb setanta-tres cèntims (2.272.997,73 euros). 

 
• INSTAL·LACIÓ D’ASCENSORS EN EDIFICIS DE PB+5PP, amb un 

pressupost total de mil tres-cents seixanta-tres milions cent noranta-dues 
mil tres-centes cinquanta pessetes (1.363.192.350,- pta.) o l’equivalent en 
euros, vuit milions cent noranta-dos mil nou-cents cinquanta-un amb tres 
cèntims (8.192.951,03 euros). 

 
• PROGRAMA D’INTERVENCIÓ AMB EL COL·LECTIU D’IMMIGRANTS 

ADREÇAT A LA MILLORA DE LES SEVES POSSIBILITATS D’INSERCIÓ 
SOCIAL I LABORAL, amb un pressupost total de cent vint-i-un milions de 
pessetes (121.000.000,- pta.) o l’equivalent en euros, set-cents vint-i-set 
mil dos-cents vint-i-quatre amb seixanta-cinc cèntims (727.224,65 euros). 

 
• PROGRAMA DE REORDENACIÓ DEL TRÀNSIT, amb un pressupost total 

de set-cents cinquanta-dos milions vuitanta pessetes (752.080.000,- pta.) o 
l’equivalent en euros, quatre milions cinc-cents vint mil noranta-un amb 
vuitanta-tres cèntims (4.520.091,83 euros). 

 
• IMPLANTACIÓ D’UN PROGRAMA DE RECUPERACIÓ DE RESIDUS SÒLIDS 

URBANS, amb un pressupost total de set milions pessetes (7.000.000,- 
pta.) o l’equivalent en euros, quaranta-dos mil setanta amb vuitanta-cinc 
cèntims (42.070,85 euros). 

 
• PROGRAMA D’IMPULS A LES NOVES TECNOLOGIES DE LA INFORMACIÓ 

EN EL BARRI, amb un pressupost total de cent quaranta-tres milions 
pessetes (143.000.000,- pta.) o l’equivalent en euros, vuit-cents cinquanta-
nou mil quatre-centes quaranta-set amb trenta-un cèntims (859.447,31 
euros). 

 
• PROGRAMA D’INTERCANVIS D’EXPERIENCIES, amb un pressupost total 

de tres milions pessetes (3.000.000,- pta.) o l’equivalent en euros, divuit 
mil trenta amb trenta-sis cèntims (18.030,36 euros). 
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• PROGRAMA D’EVALUACIÓ DEL PROGRAMA GLOBAL, amb un pressupost 
total de vint-i-cinc milions pessetes (25.000.000,- pta.) o l’equivalent en 
euros, cent cinquanta mil dos-cents cinquanta-tres amb tres cèntims 
(150.253,03 euros). 

 
• ESTRUCTURA DE GESTIÓ, amb un pressupost total de noranta milions de 

pessetes (90.000.000,- pta.) o l’equivalent en euros, cinc-cents quaranta 
mil nou-cents deu amb vuitanta-nou cèntims (540.910,89 euros). 

  
 Tercer.- Notificar el present Acord a la Direcció General de Fons 
Comunitaris i Finançament Territorial de la Secretaria d’Estat de Pressupostos 
i Despeses del Ministeri d’Hisenda, pel seu coneixement i efectes.”   
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo,  es manifesta que el 
programa URBAN és un programa interdisciplinari, en el sentit que combina 
actuacions en matèria urbanística, social, educativa, medi ambiental. En 
definitiva, és un conjunt d’actuacions que conflueixen en un territori que ha 
de tenir més de 20.000 habitants i que pretenen actuar en diferents àmbits 
per aconseguir un increment o una elevació de la qualitat de vida d’aqueix 
territori. 
 
 Som conscients, assenyala, que aquest és un programa que va 
destinat a zones territorials bastant deteriorades, i que no és el cas del nostre 
barri de Sant Ildefons, però també és veritat que és un programa que 
comptarà amb importants fons i que, malgrat pensar que tenim poques 
possibilitats de què ens sigui concedit, el que sí que tindríem zero possibilitats 
de que fos concedit si no el presentéssim, i per tant, hem cregut que el treball 
d’elaborar la sol·licitud era poc davant la possibilitat de tenir encara que fos 
un 5% de probabilitats. 
 
 El programa URBAN és un programa de grans projectes, l’import 
mínim és 10.000.000,-  d’euros, uns 1.600.000.000,- de pessetes, i el que 
presentaria l’Ajuntament de Cornellà és un conjunt de projectes que inclou 
rehabilitacions, per exemple del Polisportiu de Sant Ildefons, o transformació 
de l’ús del Verdaguer en una residència de gent gran, amb obres de vialitat, -
connexió de la part de Sant Ildefons-Linda Vista amb Almeda-, amb el projecte 
d’ascensors, tant important i que volem impulsar, o amb la millora de la 
vialitat interior, amb temes que tenen a veure amb la millora de la integració 
de les persones que venen de fora de Cornellà, i, fins i tot, amb l’extensió de 
les noves tecnologies o la recollida selectiva dels residus domiciliaris, de 
l’escombraria. 
 
 És aquest conjunt d’idees, perquè en alguns casos són projectes, el 
d’ascensors ho coneixem tots, és de la connexió de Linda Vista-Sant Ildefons 
amb Almeda és un projecte que també el coneixem, però, en d’altres casos, 
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són idees que complementen un paquet d’idees que és subvencionable per 
l’URBAN. 
 
 El nostre projecte compta amb el suport de la Unió General de 
Treballadors, de Comissions Obreres, de Sefes-Pimes, de la Confederació 
d’Empresaris, del Consell Comarcal, i, per tant, s’ha d’aprovar en el Ple i s’ha 
de presentar abans del dia 15 de setembre.  
 
 En molts casos aquests projectes europeus són fitxes, i en molts 
casos, com per exemple en el cas de Suris, quan ho aprovin, és quan la 
primera partida és destinarà a realitzar el propi projecte.     
 
  
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 14.- Nomenar al Tinent d’Alcalde d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, com a representant 
de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, en la Comissió de seguiment 
constituïda per a supervisar el compliment del protocol de col·laboració 
entre el Ministeri de Foment, l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i la 
Red Nacional de Ferrocarriles Españoles, per a la integració del ferrocarril 
en el Polígon Millars-Quitllet-Almeda de Cornellà de Llobregat. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’acord plenari de data 30 de març de 2000, mitjançant el qual 
s’aprovà el nou text del conveni a subscriure entre el Ministeri de Foment, La 
Red Nacional de Ferrocarriles Españoles (RENFE) i l’Ajuntament de Cornellà 
de Llobregat, per a la realització de les obres d’integració urbana del ferrocarril 
en el municipi de Cornellà de Llobregat. 
 
 Atès que la condició cinquena de l’esmentat conveni, signat en data 
17 de marc de dos, mil fixa que “ Es constituirà una Comissió de Seguiment 
que supervisarà el compliment de allò acordat en el present document, i 
assessorarà als òrgans competents de les administracions i ens públics 
signants, en la programació i coordinació dels treballs, estudis i projectes 
necessaris per a la tramitació i desenvolupament de les actuacions 
contingudes en el present Protocol, proposant en cada cas les mides que 
s’estimin convenients. 
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 La Comissió de Seguiment estarà integrada per representants del 
Ministeri de Foment, de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i , La Red 
Nacional de Ferrocarriles Españoles (RENFE) . La Comissió estarà presidida 
pel Ministeri de Foment.” 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Nomenar al  Tinent d’Alcalde d’Urbanisme, Habitatge i 
Infrastructures senyor José Luis Morlanes Galindo, com a representant de 
l’Ajuntament al Cornellà de Llobregat, en la  Comissió de Seguiment 
constituïda per a supervisar el compliment del protocol de col·laboració entre 
el Ministeri de Foment, de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i a La Red 
Nacional de Ferrocarriles Españoles (RENFE) per a la integració del ferrocarril 
en el Polígon Millàs-Quillet-Almeda de Cornellà de Llobregat.  
 
 Segon.- Notificar el present acord al Ministeri de Foment  i a , La 
Red Nacional de Ferrocarriles Españoles (RENFE) pel seu coneixement i 
efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que ja va passar per aquest Ple el Conveni de 
col·laboració amb el Ministeri de Foment, per reduir i millorar la inserció del 
tren de la línia ferroviària en Cornellà. Aqueix conveni tenia dues potes, cobrir 
la trinxera de Linda Vista, que era un projecte de finançament municipal que 
està executant-se, -recentment s’ha acabat de cobrir la trinxera-, i ja s’estan 
començant les obres d’urbanització. I hi havia també, un projecte 
complementari que consistia en pujar en viaducte el tros de via que hi ha 
entre el pont del camp de futbol i el pont de la carretera d’Esplugues. 
 
 L’acord amb el Ministeri de Foment preveu que el Ministeri de 
Foment finançava aqueixes dues inversions, la de pujar en viaducte aqueix 
tros de via per facilitar la permeabilitat i el discorre tranquil i sense obstacles 
entre una part i altra de la via fèrria. 
 
 Aqueix conveni es va signar en la legislatura anterior, amb 
responsables diferents en tots els nivells, en la Secretaria d’Estat 
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d’Infrastructures, en la Direcció General  d’Infrastructures Ferroviàries, i hem 
pensat que la millor forma de reactivar-ho era procedir al nomenament de 
representant municipal en la Comissió de seguiment i demanar a RENFE i al 
Govern, al Ministeri de Foment, que nomenin al seu representant per reactivar 
aqueixa col·laboració, perquè nosaltres comencem ja a tenir algunes idees de 
com volem això, i ens agradaria que es reactivés per poder fixar data l’abans 
possible d’aquesta inversió a la que ja es va comprometre el Ministeri de 
Foment en la legislatura anterior.      
 
  
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 15.- Restar assabentats de les resolucions dictades pel Jurat 
d’Expropiació de Catalunya, Secció de Barcelona, en l’expedient de preu 
just núm. 08/11/0734/0047B-98, tramitat per l’expropiació de la finca 
situada a la carretera d’Esplugues núm. 69-75, de Cornellà de Llobregat, 
i, en conseqüència, procedir al pagament del preu just fixat. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vista la resolució dictada el dia 2 de novembre de 1999 per la 
secció de Barcelona del Jurat d’Expropiació de Catalunya , en l’expedient de 
preu just número 47A-98, tramitat per a l’expropiació de la finca número 69-
75 de la Ctra. d’Esplugues d’aquesta Ciutat, propietat del senyor Josep Maria 
Llopart Barbal en virtut de la qual s’estableix el preu just dels béns objecte 
d’expropiació en la quantitat de cent quaranta-tres milions sis-centes 
quaranta mil setanta (143.640.070.- ptes) pessetes, inclòs el 5% d’afecció 
legal. 
 
 Vista la resolució de la Secció de Barcelona del Jurat d’Expropiació 
de Catalunya de data 11 d’abril de 2000 mitjançant la qual posa de manifest 
que  a la finca expropiada coincideixen  activitats industrials, una a nom del 
senyor Josep Maria Llopart Barbal i l’altra, al de José Llopart, Societat 
Anònima. Els béns industrials i d’altres semblants, s’atribueixen a l’activitat 
del senyor Josep Maria Llopart Barbal, i els derivats de la facturació, 
s’atribueixen separadament al senyor Llopart i a José Llopart, Societat 
Anònima, la facturació a nom seu, i en virtut de la qual s’estableix el preu just 
del béns objecte d’expropiació en la quantitat de cinc milions vuitanta-nou mil 
vuit-centes seixanta-nou (5.089.869.- ptes) pessetes, inclòs el 5% d’afecció 
legal pel senyor Josep Maria Llopart Barbal i d’un milió vuit-centes setanta-
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una mil set-centes noranta-vuit (1.871.798.- ptes.), inclòs el 5% d’efecció legal, 
per a José Llopart, Societat Anònima.   
 
  Atès que l'esmentada resolució suposa la determinació del 
justipreu, pel que en conformitat amb el que disposa l'article 48 de la Llei 
d'Expropiació Forçosa, s'ha de procedir a verificar el pagament a favor dels 
expropiats, i a ocupar la finca.  
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Restar assabentats de les  resolucions dictades per la 
Secció de Barcelona  del Jurat  d'Expropiació de Catalunya, a que s'ha fet 
referència en la part expositiva del present acord. 
 
 Segon.- Procedir al pagament de l’import del justipreu fixat en cent 
quaranta-tres milions sis-centes quaranta mil setanta pessetes (143.640.070.- 
ptes.), inclòs el 5% d’afecció legal, corresponent a la valoració de la finca, i en 
cinc milions vuitanta nou mil vuit-centes seixanta nou pessetes (5.089.869.- 
ptes.), corresponent a la valoració de l’activitat industrial, ascendint a un total 
de cent quaranta-vuit milions set-centes vint-i-nou mil nou-centes trenta-nou 
pessetes(148.729.939.- ptes.), inclòs el 5% d’afecció legal a favor de l’expropiat 
Senyor Josep Maria Llopart Barbal. 
 
 Tercer.- Procedir el pagament de l’import del justipreu fixat en un 
milió vuit-centes setanta-una mil set-centes noranta-vuit pessetes 
(1.871.798.-  ptes.), inclòs el 5% d’afecció legal corresponent a la valoració de 
l’activitat industrial, a favor de José Llopart, Societat Anònima. 
 
 Quart.- Tant aviat s'hagi fet efectiu el justipreu o s'hagi consignat, 
en el seu cas, en la Caixa General de Dipòsits, procedir a l'ocupació de la finca 
expropiada, mitjançant l'aixecament de la corresponent acta d'ocupació en els 
termes previstos en la legislació vigent,de la que s'haurà de donar compte, al 
Departament de Contractació i Patrimoni d'aquest Ajuntament, per a la seva 
inscripció en l'inventari de béns d'aquesta Corporació. 
 
 Cinquè.- Notificar el present acord el senyor Josep Llopart Barbal i 
a José Llopart, Societat Anònima fent constar que podran percebre el 
justipreu, personant-se en la Secretària Municipal d'aquest Ajuntament, el dia 
que es notificarà, a efectes de procedir a la signatura de l'acta d'ocupació i 
posterior  pagament dels bens expropiats.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que en ocasions s’ha fet constar per diferents membres 
d’aquest Ple la preocupació de què quan l’Ajuntament inicia una expropiació, 
els propietaris siguin tractats lògicament com mereixen, com a ciutadans. Jo 
també demanaria el mateix per l’Ajuntament, que fos tractat com Ajuntament, 
ja que la Llei és tremendament exigent fins a tal punt que nosaltres ens veiem 
obligats a expropiar la sucrera -que és aquella nau que està davant mateix de 
l’avinguda del Parc amb carretera d’Esplugues-. Ens veiem obligats a 
expropiar-la sense voluntat de fer-ho i sense necessitat de fer-ho en aquest 
moment i, per si no fos prou, a més, havent d’indemnitzar el cessament de 
l’activitat quan qui ha demanat l’expropiació és el propietari, per tant, qui ha 
fixat el tancament de l’activitat ha estat el mateix propietari.  
 
 Jo, el que demano és que hagi constància que els drets i deures en 
matèria d’expropiació estan ben fixats per la Llei, i que com en aquest cas ha 
hagut una sol·licitud d’expropiació del propietari d’aquestes instal·lacions que 
estan sobre zona verda, l’Ajuntament ha d’acatar-ho, i desemborsarem 150 
milions de pessetes entre activitat i sòl, per indemnitzar aquests propietaris 
que ens han demanat i exigit legalment que ho fem. Bé, s’ha de fer així, ara,  
anuncio que si podem fer-ho demà ho farem perquè, en cap cas, han estat 
disposats a facilitar la tasca de l’Ajuntament. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Nèstor Artís i Villena, per preguntar si d’aquelles naus una vegada 
siguin propietat de l’Ajuntament, es pensa fer algun ús públic. 
 
 Contesta el senyor Alcalde que això ho expropiem i si està qualificat 
de zona verda, òbviament no serà per instal·lar indústries, perquè és zona 
verda.  
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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MOCIÓ DE L'ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 16.- Iniciar la tramitació per a plantejar davant el Tribunal 
Constitucional, sengles conflictes en defensa de l’autonomia local contra 
determinades disposicions dels Reials Decrets Llei 4/2000, de mesures 
urgents de liberalització en el sector immobiliari i transports, i, 6/2000, 
de mesures urgents d’intensificació de la competència en mercats de 
béns i serveis. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Els Reials Decrets Llei 4/2000, de 23 de juny, de mesures urgents 
de liberalització en el sector immobiliari i transports i  6/2000, de 23 de juny, 
de mesures urgents d'intensificació de la competència en mercats de béns i 
serveis, aprovats pel Consell de Ministres el dia 23 de juny d’enguany i 
publicats al Butlletí Oficial de l’Estat número 151, de 24 de juny, introdueixen 
un conjunt de mesures que tenen una especial incidència en l’àmbit de 
competències de les Entitats Locals, afectant al seu nucli competencial mínim, 
i, en conseqüència, al contingut essencial de l’autonomia local 
constitucionalment garantit.  
 
 Això és degut a que, en virtut del primer, es treu legitimació al 
paper de les  Corporacions Locals per ordenar i gestionar l’urbanisme en el 
seu terme municipal i per a decidir sobre el seu creixement ordenat, amb 
l’excusa jurídica d’introduir mesures encaminades a abaratir el preu de 
l’habitatge, i, en virtut del segon, es desvirtuen les competències que en 
matèria de disciplina urbanística tenen atribuïdes els Ajuntaments per l’article 
25.2.d) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim 
Local, i s’introdueixen mesures de flexibilització d’horaris comercials, sense 
tenir en compte la forta repercussió que aquestes mesures comporten per a 
l’àmbit de competències dels municipis, en quan impliquen una alteració del 
trànsit de les Ciutats, una necessitat de reforçament dels serveis de vigilància 
i neteja i una modificació dels hàbits de funcionament quotidians dels 
municipis. 
 
 Atès que a idèntiques conclusions, en quan a la inconstitucionalitat 
del Reial Decret Llei 4/2000, de 23 de juny, ha arribat el Consell Consultiu de 
la Generalitat de Catalunya en el seu Dictamen número 217, de data 18 de 
juliol d’enguany, al considerar que diversos aspectes de l’article 1 d’aquesta 
Norma són inconstitucionals, per vulnerar les competències de la Generalitat 
en matèria urbanística i el Principi d’autonomia local. 
 
 Atès que a judici d’aquesta Alcaldia, aquestes mesures suposen una 
vulneració del principi d’autonomia local constitucionalment garantit, per 
quan impliquen, per una banda, la possibilitat de que altres Administracions 
exerceixin competències purament municipals en matèria d’ordenació i gestió 
urbanística, estant mancades de títol competencial habilitant, i per altra 



 42

banda, una tutela encoberta d’aquestes Administracions respecte de l’activitat 
urbanística dels Ajuntaments. 
 
 Atès que a més del que s’ha exposat, en la tramitació i aprovació de 
les esmentades Normes s’ha produït un doble incompliment de l’Ordenament 
Jurídic, el primer de suma gravetat, al suposar una infracció de l’article 86 de 
la Constitució, en quan no queda acreditada l’existència d’extraordinària i 
urgent necessitat que habiliti al Govern per dictar aquest tipus de  legislació 
delegada, i el segons, de no menor importància, en quan s’infringeixen els 
articles 117 i 118 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del 
Règim locals, en la mesura en que les esmentades Normes no han sigut 
prèviament informades per la Comissió Nacional d’Administració Local, 
trencant-se d’aquesta manera el principi legal de cooperació entre 
l’Administració de l’Estat i l’Administració Local legalment establert. 
 
 Atès que l’article 75 bis i següents de la Llei Orgànica 2/1979, de 3 
d’octubre, del Tribunal Constitucional, en la seva nova redacció donada per la 
Llei Orgànica 7/1999, de 21 d’abril, legitima als Ajuntaments afectats per a 
plantejar davant el Tribunal Constitucional el corresponent Conflicte en 
defensa de l’autonomia local respecte de normes estatals amb rang de llei, 
previ dictamen preceptiu però no vinculant del Consell d’Estat i previ 
seguiment d’un determinat procediment de tramitació del Conflicte. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, a la vista de l’informe número 
24/2000,  de data 21 de juliol d’enguany, elaborat per la Secretària General, 
proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Iniciar la tramitació per a plantejar, davant el Tribunal 
Constitucional, sengles Conflictes en defensa de l’autonomia local contra 
l’article 1  del Reial Decret Llei 4/2000, de 23 de juny, de mesures urgents de 
liberalització en el sector immobiliari i transports i contra els articles 3 i 43 i 
contra la Disposició Transitòria primera del Reial Decret Llei  6/2000, de 23 
de juny, de mesures urgents d'intensificació de la competència en mercats de 
béns i serveis. 
 
 Segon.- Delegar a la Federació de Municipis de Catalunya per a 
que, en nom d’aquest Ajuntament, efectuï i tramiti la corresponent sol·licitud 
de dictamen previ i preceptiu del Consell d’Estat. 
 
 Tercer.- Facultar a l’Alcalde d’aquest Ajuntament, senyor José 
Montilla Aguilera, per, un cop rebut el dictamen del Consell d’Estat, plantejar 
ambdós conflictes davant el Tribunal Constitucional en els termes previstos en 
la Llei Orgànica reguladora d’aquest.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació de la moció, manifestant que si es mira l’Ordre del Dia del Ple, 
posteriorment figuren altres mocions que tracten temes que afecten també els 
Reials Decrets sobre mesures urgents que va aprovar el Govern. No obstant, 
hem intentat plantejar dos àmbits diferents, un àmbit és el de la discussió 
política i un altre és aquell que afecta, creiem, a la institució, en el sentit de 
què aquests Reials Decrets introdueixen una sèrie de mesures que tenen una 
especial incidència i que afecta a l’àmbit de competència de les entitats locals. 
 
 Hem pogut comprovar aquests últims dies com el Consell Consultiu 
de la Generalitat també ha elaborat un dictamen dient que hi ha elements i 
articles que són inconstitucionals. I allò que és obvi, és que en les 
circumstàncies que s’ha produït l’aprovació d’aquests Reials Decrets que 
afecten, torno a repetir, a les competències que tenen els Ajuntaments i que, a 
més, produeixen un inici d’una deslegitimació del paper de les Corporacions 
Locals, especialment, en el moment d’ordenar i gestionar aquells aspectes que 
estan relacionats amb l’urbanisme, sobretot per decidir el nostre creixement i 
com hem de fer aquest creixement de forma ordenada,  i només amb l’excusa 
jurídica de voler introduir mesures que abarateixin el preu de l’habitatge, - del 
que després en altres mocions ja parlarem-, s’intenta desvirtuar les 
competències que en matèria de disciplina urbanística i altres tenen 
atribuïdes els ajuntaments. 
 
 Creiem, afegeix el Sr. Balmón,  que aquestes mesures suposen una 
vulneració del principi d’autonomia local que està garantit constitucionalment, 
i creiem com molts dels municipis de Catalunya i també de la resta d’Espanya, 
que les mesures que s’han plantejat per part de Govern en aquests Reials 
Decrets no resoldran els problemes pels quals han estat plantejats, i sí 
malauradament afecten a competències que, torno a repetir, són part del nucli 
bàsic de les que correspon a les Corporacions Locals. 
 
 En aqueix sentit, l’acord allò que proposa és iniciar la tramitació per 
plantejar  davant del Tribunal Constitucional sengles conflictes en defensa de  
l’autonomia local i delegar a la Federació de Municipis de Catalunya perquè, 
en nom d’aquest Ajuntament, efectuï i tramiti la corresponent sol·licitud de 
dictamen previ i preceptiu del Consell de l’Estat, i facultar a l’Alcalde, per 
iniciar tots aquests procediments. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que això està relacionat 
amb una altra moció presentada anteriorment pel nostre Grup i que hi havíem 
parlat i, pràcticament, la repetiu. 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que creu que és 
una mica precipitat demanar resultats perquè, no es veuran els resultats 
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d’aquests Decrets Llei  en una setmana o quinze dies, això és evident. La 
planificació econòmica de l’Estat és una competència exclusiva del Govern, 
segons els apartats 13 i 21 de l’article 149 de la Constitució. En aquest article 
s’estableix que la competència de l’Estat compren el transport ferroviari i el 
terrestre, així com les bases i la coordinació de la planificació general 
econòmica. 
 
 En aquest sentit, fent ús de les seves competències, el Govern 
Central ha dictat cinc Reials Decrets Llei que contenen un ampli conjunt de 
mesures adreçades a consolidar i prolongar l’actual creixement i creació de 
llocs de treball de forma sostinguda i estable que s’està aconseguint i que, crec 
que ningú pot negar. Mostra d’això va sortit ahir a la premsa, la felicitació 
realitzada des d’un  organisme com el Banc Monetari per la bona marxa de 
l’economia espanyola. 
 
 Crec que la Constitució ens ho diu, però és evident que el Partit 
Popular ha acatat sempre els dictàmens de la justícia, mai els ha posat en 
dubte, cosa que a  vegades altres no han fet, i acatarem tot, si es porta al 
Tribunal Constitucional i aquest diu que és inconstitucional segurament que 
el Govern ho acatarà. 
 
 Finalment pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, per contestar al Sr. Flórez, i 
aclarir que les mocions dels grups, en la Moció que tu presentes sobre la Llei 
del Sòl i aquesta Moció d’Alcaldia, fa referència a dos decrets, i per això s’ha de 
plantejar concretament sobre aqueixos dos Reials Decrets, la Llei del Sòl i el 
tema que ja es va aprovar a l’anterior Ple. 
 
 Després, en l’altra, ja tindrem un debat polític, per això hem 
intentat concentrar qui està en defensa de l’autonomia local i qui no està en 
defensa de l’autonomia local, només això. Torno a repetir, hi ha dictàmens 
jurídics a Catalunya del Consell Consultiu que diu que hi ha articles que 
afecten a l’autonomia local i, per això, són inconstitucionals. Òbviament serà 
el Tribunal Constitucional qui dirimirà si hi ha aquest conflicte derivat 
d’aquests acords, de l’altre ja parlarem després. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra de la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
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II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció del Grup Municipal d’IC-V, de rebuig al text de 
reforma de la Llei Orgànica 4/2000 sobre drets i llibertats dels estrangers 
a Espanya i la seva integració social. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “La igualtat de drets és la base en la qual ha de fonamentar-se una 
societat democràtica. Privar, pel seu origen, dels drets fonamentals a persones 
que viuen de forma estable al nostre territori seria posar en qüestió un dels 
principis bàsics del sistema democràtic. 
 
 L’aprovació de la nova Llei Orgànica 4/2000 “Sobre drets i llibertats 
dels estrangers a Espanya i la seva integració social” , ha estat un veritable 
pas endavant per al reconeixement de drets bàsics per a totes les persones. 
 
 El consens entre les forces polítiques per a assumir la ineficàcia de 
l’anterior marc legislatiu en matèria d’estrangeria va suposar l’inici d’un 
treball parlamentari dirigit a adequar-lo a les necessitats de la nostra societat i 
especialment a facilitar una integració social i política de les persones 
estrangeres establertes o que pretenen establir-se en el nostre país. Aquest 
consens, del qual es va desmarcar a última hora el partit del Govern, el PP, va 
donar com a resultat un text que va ser aprovat per majoria en el Ple del 
Congrés dels Diputats el passat desembre. 
 
 Fruit d’aquest nou marc els ciutadans/es estrangers que conviuen 
en el nostre país han vist ampliats i reconeguts algun drets que fins aquell 
moment els eren negats, si bé encara es mantenen molts entrebancs per a 
aquells que volen accedir a treballar en el nostre país. 
 
 El passat divendres 7 de juliol, el Govern va aprovar en el Consell 
de Ministres l’inici de la tramitació d’un “Projecte de llei de reforma de la Llei 
Orgànica 4/2000”. Aquesta proposta s’allunya radicalment de la millora 
tècnica anunciada i suposa un retrocés en els drets de les persones 
immigrades que ha estat titllat per alguns juristes d’inconstitucional. 
 
 Entre les restriccions més importants destaquen la negació de drets 
fonamentals als immigrants sense documentació adequada, com els drets 
d’associació, sindicació i vaga; l’eliminació de l’assistència jurídica gratuïta en 
casos de necessitat o l’ampliació del temps d’estada de dos a cinc anys per 
accedir a la residència. L’expulsió torna a ser una via habitual de resolució 
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d’infraccions. La nova proposta també contempla no haver de motivar la 
denegació de visat per a aquells que vulguin optar per vies regulars d’entrada. 
Així mateix també contempla una retallada de drets polítics per als 
immigrants regulars en allunyar-se la possibilitat del reconeixement del dret 
de vot. 
 
 El text proposat respon a la visió policial que l’actual govern té de la 
política d’immigració, on les competències directes han passat a ser del 
Ministeri de l’Interior. Les restriccions en drets contribuiran al 
desenvolupament de situacions d’exclusió social, a la criminalització de la 
immigració i a facilitar l’explotació d’éssers humans per part de màfies i 
empresaris en disposició d’aprofitar-se d’una mà d’obra barata i desprotegida. 
 
 Atès que aquest Ajuntament ha aprovat diverses mocions respecte a 
la problemàtica dels immigrants i ha manifestat la seva sensibilitat envers al 
tema, el Grup Municipal d’IC-V proposa a l’Ajuntament en Ple l’adopció dels 
següents 
 

ACORDS 
 

  Primer.- Manifestar el rebuig i demanar la retirada del text de 
reforma de la Llei Orgànica 4/2000 “Sobre drets i llibertats dels estrangers a 
Espanya i la seva integració social” presentat pel Govern, que torna a una 
normativa d’estrangeria de caràcter restrictiu i policial contrària a tota 
perspectiva d’integració social de la població immigrada i, en conseqüència, al 
respecte a la diversitat i la convivència a les nostres ciutats. 
 
  Segon.- Desenvolupar la Llei Orgànica 4/2000, així com 
l’elaboració d’un reglament d’aplicació en el terminis indicats per la mateixa 
Llei, que no escamotegi a la pràctica cap dels avenços aconseguits en 
l’elaboració de la Llei.   
 
  Tercer.- Comunicar aquests acords al president del Govern 
espanyol, al Ministeri de l’Interior i als grups parlamentaris del Congrés del 
Diputats i del Parlament de Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Carmen Romero López, com a Portaveu del 
Grup Municipal d'IC-V, es fa una explicació de la Moció, manifestant que és 
una Moció de rebuig al text de reforma de la Llei Orgànica 4/2000. En 
principi, assenyala, la Llei inicial que va treure el Partit Popular va ser una Llei 
que millorava molt la que existia abans, i que per a tothom, per les pròpies 
ONG i per les entitats que estan relacionades amb aquest món, va ser rebuda 
com una bona Llei, sobretot, perquè treballava per la igualtat dels drets de 
totes les persones que és la base sobre la qual ha de fonamentar-se una 
societat democràtica. Però després, amb aquest paquet de Lleis posteriors, 
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sembla ser que ha pensat que era massa moderna o avantatjosa per al 
col·lectiu d’immigrants i intenten fer un projecte de Llei de reforma de la 
pròpia Llei Orgànica de la 4/2000. 
 
 En aquest cas, nosaltres creiem que les restriccions a qualsevol 
persona en un estat democràtic, en la societat actual ja no són acceptables, i 
crec, inclús, que el Consell General del Poder Judicial ens dóna la raó en el 
sentit que avui sortia un article a la premsa dient que ells reconeixien que 
aquesta reforma podia posar en perill els drets fonamentals de les persones 
estrangeres. Per tant, nosaltres allò que demanem és manifestar el rebuig i la 
retirada del text de reforma de la Llei 4/2000, sobre drets i llibertats dels 
estrangers a Espanya i la seva integració social, presentat pel Govern, aprovat 
el 7 de juliol en el Consell de Ministres, que torna a una normativa 
d’estrangeria de caràcter restrictiu i policial, contrària a tota perspectiva 
d’integració social de la població immigrada, i, en conseqüència, al respecte a 
la diversitat i a la convivència a les nostres ciutats.       
 
 A continuació intervé la  Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández,  com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que: menys mal que el seu 
partit no governa ni crec que governi mai, perquè sinó arreglats estàvem. La 
meva capacitat de sorpresa no té límit, practica des del començament 
d’aquesta legislatura una política hipòcrita, buida de contingut i de contínua 
orquestració a l’equip de govern. Fa com aquells que diuen: “feu el que jo dic, 
però no el que faig”. És evident que el que queda plasmat al paper queda molt 
bonic, però els seus plantejaments són demagògics, incerts i utòpics.  
 
 La utopia, quan es tracta de persones queda molt bé, però quan 
s’ha de gestionar és una altra cosa. La realitat és més crua, i quan aqueixa 
realitat afecta a les persones i al seu benestar és indigne fer una política 
barata i electoralista servint-se d’aquest tipus de coses.  
 
 En la seva Moció ens parla de drets fonamentals de persones que 
viuen en el nostre territori i en això estem completament d’acord. Però jo li 
pregunto: Cornellà està dins d’aquest territori que vostè diu?. Perquè aquí hi 
ha persones a les que se’ls vulneren aquests drets fonamentals, com és el dret 
a l’habitatge digne i, a vostè Sra. Romero, no li he vist ni un dia defensant-los 
ni donant el seu suport, com per exemple, Soler i Cortada i altres carrers de la 
nostra ciutat.  
 
 Ens diu que el consens de diverses forces polítiques ha donat com a 
resultat l’actual llei d’estrangeria, i jo li dic a això que des de 1985 hem tingut 
una Llei, que, per cert, han fet els seus socis, i que al cap de 15 anys s’adona 
que és ineficaç, bé, la veritat és que mai és tard quan arriba. Ha estat el Partit 
Popular qui ha tingut que imposar aquest canvi d’aquesta Llei que alguns no 
s’han atrevit a canviar, i quan es va presentar a debat, en lloc de col·laborar a 
crear quelcom que s’ajusti a la realitat, sigui possible i que solucioni, en la 
mesura possible, els problemes de les persones, vostès recorren a la 
demagògia i aconsegueixen una Llei que si vostè ha llegit la premsa aquests 
últims mesos i suposo que la llegeix, no només no ha solucionat els 
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problemes, sinó que ha actuat com un reclam perquè cada vegada hi hagi més 
màfies que trafiquen amb persones i que obtenen beneficis d’aquestes i sense 
cap garantia envers aqueixes persones que traslladen al nostre país, i que per 
suposat vindran a Cornellà, i ja veurem, aleshores, Sra. Romero, com des de 
Serveis Socials se’ls soluciona aqueix problema. 
 
 Des del 21 de març fins al 30 de juny, continua manifestant la Sra. 
Espinosa, han estat ateses 375.297 persones en el procés de regularització de 
papers. Les pasteres apressades, li dono aquestes dades per si no les té, 
gairebé dupliquen les de tot any 1999, les embarcacions capturades en les 
costes espanyoles, del començament d’any ença, ja dupliquen les de tot 1999, 
i els detinguts són cinc vegades més. Segons les dades del Ministeri de 
l’Interior s’han localitzat 287 pasteres i detingut 4.057 immigrants, tot això 
són dades de fa dos o tres mesos, sense incloure els que tots aquests dies 
veiem perquè cada dia arriben més. 
 
 En tot 1999, els vaixells interceptats van ser 160, i els detinguts 
809, això ens dóna una idea aproximada del que és el problema, sense 
comptar els que, lògicament, la policia no ha capturat i han pogut entrar en el 
nostre país. Aquestes persones segurament estaran aquí, sense treball, sense 
allotjament, sense papers i sense tots aqueixos drets que vostè diu que tenen. 
 
 En varis paràgrafs de la seva Moció omet algunes coses 
intencionadament, i diu d’altres que no són certes, com la possible no 
assistència jurídica gratuïta als immigrants. Això està inclòs a la Llei. Omet 
que després del decret dels ministres, la Llei ha estat remesa al Consell del 
Poder Judicial perquè decideixi si lesiona els drets fonamentals que ja vostè 
anticipadament, i, sense cap base, afirma que es vulneren. Avui ens han donat 
el seu dictamen i segur que el Govern acatarà aqueix dictamen. Contesta al 
respecte la Sra. Romero que els han donat la raó. 
 
 Continua amb l’ús de la paraula la Sra. Espinosa manifestant que 
així mateix, també afirma que la visió policial de l’actual govern, estem segons 
vostè davant un govern de repressió, contribuirà a la restricció dels drets dels 
immigrants, facilitarà situacions d’exclusió social i d’explotació per part de 
màfies i empresaris, i m’agradaria que el dilluns vostè s’hagués donat un tomb 
per Soler i Cortada, i hagués vist repressió policial.  
 
 Crec que s’ha passat vostè, al menys tres pobles, perquè justament 
aquesta Llei crec que intenta prevenir tot això. Com exemple li diré que 
aquesta Llei ha endurit les sancions a les xarxes organitzades que s’hi 
dediquen a l’explotació i comerç d’aquestes persones, i, així mateix, endureix 
les sancions als empresaris que negociïn amb immigrants. 
 
 Crec Sra. Romero, que pel que fa referència al PP, vostè, 
últimament, està practicant un discurs nostàlgic, passat de moda i la veritat 
és que fa pena. No sé si s’ha adonat que estem en el 2000 i la gent ha 
evolucionat, i nosaltres també hem evolucionat, vostè, la veritat, no crec que li 
tregui profit al “doberman” perquè ja no l’han tret altres, i, per tant, oblideu. 
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 En aquest moment intervé el Sr. Alcalde, per indicar-li que vagi 
acabant. 
 
 Contesta la Sr. Espinosa que acaba, dient que la bona gestió serà la 
que donarà els bons resultats i la credibilitat, i, a vostè, dir-li cada dia que 
passa, crec que el seu propi electorat té menys confiança, per tant li 
demanaria que treballéssim tots, si s’ha de reprendre aquesta Llei, que jo crec 
que sí que s’ha de reprendre altra vegada, crec que el que hauríem de fer tots 
els partits, i no nosaltres des de l’Ajuntament sinó els que estan en el Congres 
del Diputats, és treballar junts i col·laborar sense demagògies, i veure els pros 
i els contres de tot això, i que el que ens porti a un consens sigui el dret de les 
persones, de veritat les llibertats que no faltin i deixar de fer-nos la contra uns 
a altres en temes que afecten a les persones. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que ha estat tolerant en el temps, com sap la Sra. Espinosa, però 
pregaria a tots que es limitessin més al tema i miressin de ser més breus en 
les exposicions i en les intervencions. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que creu que la 
Moció no dóna per tant. Sobretot, per a tant discurs demagògic, entorn a un 
text de reforma d’una Llei que els mateixos que han proposat aquesta reforma 
ja és la tercera proposta que porten. La Moció dóna perquè va haver 
problemes, en l’anterior govern del Partit Popular, a l’anterior mandat, perquè 
hi havia posicions diferents quant a com s’havien de resoldre aquests temes. 
 
 La Moció dóna, perquè encara que vostè continua parlant de 1985, 
li recordo que el que diu avui el Consell General del Poder Judicial és que a 
l’any 1985 es garantien els drets fonamentals de totes aquestes persones, i 
això és el que aborda la Llei del 85, per tant, sigui conseqüent i conscient de 
les seves paraules, perquè, per exemple, quan vostè es refereix a la repressió 
policial el dilluns al carrer Soler i Cortada, no sé si parla de la Policia Nacional 
que hi era, si vostè parla d’habitatges dignes, -francament, habitatges s’està 
trobant a la majoria de nuclis familiars que viuen a Soler i Cortada-, per tant, 
deixi alguns temes, perquè ja li he dit alguna vegada que l’oportunisme en 
política no és bo, i, a més, és un mal conseller de viatge.  
 
 Aquí només parlem d’un text que s’ha reformat i que s’ha proposat 
dues vegades i de què no s’ha dut cap endavant un Reglament que estava 
previst i ha hagut una modificació per part del Govern en la seva  actitud 
política perquè creu que això té rendibilitat electoral i que el pes de cada 
immigrant repercuteix en tants vots. Això és l’únic que ha plantejat aquest 
govern després de les eleccions generals, i s’han precipitat ficant-lo en el 
Ministeri d’Interior, que, en principi, no sembla ser que això sigui un problema 
de repressió, el que ha d’abordar una Llei d’estrangeria. I com ha hagut tantes 
precipitacions i s’han tingut que reformar tantes vegades les diferents 
propostes que s’han fet, avui arriba la garrotada del Consell general del Poder 
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Judicial, que suposo que no té res a veure ni amb la passada de moda 
Iniciativa per Catalunya ni amb els senyors del Partit Socialista que ja van 
governar. Oblidis, nosaltres ja ens oblidem del “doberman” perquè vostè 
tranquil·la, ja ho vaig dir a l’anterior Ple, aquest mandat, sofrirà perquè vostès 
governaran amb el seu veritable rostre. 
 
 Seguidament intervé la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que creu que, 
evidentment, la Moció no dóna per a tant, i lamenta molt que la companya de 
Consistori, cada vegada que surti algun tema en el qual pugui tenir un interès 
populista, barregi totes les coses, i a més, faci desqualificacions polítiques i 
personals. Particularment, crec que  aqueix to no és en el que hauríem 
d’entrar. Estem iniciant el segon any de legislatura, i si continuem per aquest 
camí, crec que al final terminarem enfadats i no és aquesta la nostra manera 
de comportar-nos ni hauria de ser aquesta la  manera.  
 
 Jo, evidentment, el que haig de dir, ho dic públicament, el meu 
partit ho coneix, i el que faig és ser disciplinada, precisament, per les línies 
que marca el meu partit. No em marca cap tant popular ni personal amb el 
tracte amb les persones, perquè no es pot jugar amb les persones, crear-los 
expectatives que no són certes ni possibles, ni d’altres tipus de solucions 
similars. El Consell General Judicial ens ha donat la raó a nosaltres que hem 
presentat aquesta Moció i a d’altres que hagin presentat la Moció, quant diu 
que manifesta la seva preocupació per la privació als estrangers en situacions 
irregulars de la titularitat d’una sèrie de drets fonamental, i, després, diu 
quins són aquests drets fonamentals, i és això l’únic que estem aportant en 
aquests Moció, només que els immigrants, els estrangers, també són persones 
i tenen uns drets fonamentals com a persones que són. Res més.       
         
  
 VOTACIÓ 
  
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra de la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
 
 
 
 Arribant a aquest punt el Sr. Alcalde proposa que els punt 2 i 4 
siguin debatuts conjuntament, per la qual cosa, per poder-los tractar 
conjuntament, queda alterat l’Ordre del Dia, proposta que és acceptada per 
unanimitat dels presents. 
 
 
 2.- Moció del Grup Municipal d’EUiA, sobre la modificació de la 
Llei del Sòl. 
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 MOCIÓ 
 
 “El Govern Central ha anunciat, dins de les seves mesures 
liberalitzadores, la modificació de la Llei del Sòl, en el sentit de privar als 
ajuntaments de la competència per declarar el sòl no urbanitzable. Així 
mateix, s’inclou el silenci administratiu positiu per a l’aprovació dels plans 
urbanístics. 
 
 La nova Llei del sòl, aprovada el 1998, tenia com objectiu impulsar 
el creixement urbanístic mitjançant l’eliminació de diverses traves, passant a 
declarar tot el sòl com urbanitzable, a excepció de les àrees declarades com 
protegides. Aquestes mesures afavorien la creació de noves urbanitzacions 
separades dels nuclis urbans, amb els greus impactes medi ambientals i 
socials que això comporta. Però tant les comunitats autònomes com els 
ajuntaments, en certa manera limitaven els efectes de aqueixa normativa, 
declarant com urbanitzable només aquells terrenys que consideraven 
adequats per evitar creixements des controlats, declarant la resta com no 
urbanitzable, mitjançant l’assignació d’algun valor que justificarà la  
declaració. 
 
 No obstant això, amb les noves mesures anunciades pel Govern, 
s’impedirà que els ajuntaments determinin quin sòl ha de quedar lliure de 
creixement urbanístic. S’entén que aquesta mesura disminueix l’autonomia 
municipal en benefici dels especuladors urbanístics, amb les greus 
conseqüències ambientals i socials que això comporta: Així, de fer-se vigent 
aquesta norma, es produirà una proliferació d’urbanitzacions separades dels 
nuclis urbans i en àrees d’interès natural, amb el deteriorament ambiental 
que això suposa i els greus problemes d’infrastructures i de prestació de 
serveis municipals que comporta aquesta situació. Tot un autèntic caos 
urbanístic, sense que els ajuntaments puguin fer res per a impedir-lo. 
 
 El silenci administratiu positiu que s’estableix, també afavorirà 
aquest descontrol urbanístic que, a més a més, no fomenta el 
desenvolupament econòmic: l’activitat urbanística actualment no està limitada 
per la disponibilitat del sòl (com prova el fet de que existeix una gran quantitat 
de sòl qualificat com urbanitzable sense desenvolupar. De fet, el caos 
urbanístic al que es pretén arribar no afavorirà als actuals constructors, sinó 
al especuladors urbanístics, que tornaran a proliferar com va passar als anys 
seixanta. 
 
 Encara que algunes de les esmentades mesures no afectin 
directament al nostre municipi, de tan reduït  que és el seu terme municipal, 
(altres sí poden afectar) són unes mesures que tindran unes conseqüències 
molt greus per al patrimoni natural, el medi ambient i la salut de Catalunya i 
Espanya, que com administració i com societat, no podem acceptar. 
 
 No creiem que per part del nostre Ajuntament es vagi a caure en la 
temptació d’aprofitar aquestes mesures, per canviar d’usos o desenvolupar 
projectes en terrenys no qualificats com residencials. 
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 Per tot l’exposat, proposem: 
 
 Primer.- Que se sol·liciti al Govern Central que retiri aqueixes 
mesures ja que, a més de retallar i limitar les competències dels ajuntaments, 
afavorirà l’especulació i augmentarà la pressió, a les ja de por sí molt afectades 
zones agrícoles i forestals del nostre país. 
 
 Segon.- Que es comuniqui aquest acord a la Federació i a 
l’Associació de Municipis de Catalunya, amb la intenció de que, com a  
organitzacions, facin el que cal i recomanin a tots els municipis perquè 
aprovin en els seus respectius Plens mocions en aquest mateix sentit. 
 
 Tercer.- Que es traslladi aquest acord als grups parlamentaris dels 
Parlaments de Catalunya, de l’Estat Espanyol i de l’Europeu.”          
 
 
 
 4.- Moció del Grup Municipal Socialista, referida a les mesures 
liberalitzadores aprovades pel Govern de l’Estat. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Antecedents 
 
 Els Reials decrets lleis 4/2000, de mesures urgents de liberalització 
al sector immobiliari i transports i  6/2000, de mesures urgents 
d’intensificació de la competència en mercats de béns i serveis, introdueixen 
un seguit de mesures que pel seu contingut tenen incidència i afecten al nucli 
bàsic de l’acció de govern de les entitats locals. 
 
 El Reial decret llei 4/2000 incorpora algunes modificacions a 
diferents articles de la Llei del Sòl  que podríem considerar deslegitimadores 
del paper de les corporacions locals per ordenar i gestionar l'urbanisme en el 
terme municipal. Amb l'excusa d'abaratir el preu de l'habitatge, es limita la 
funció dels ajuntaments per decidir sobre el creixement ordenat en el seu 
terme municipal. 
  
 El Reial decret en qüestió planteja una via diferent a la que s'ha 
anat desenvolupant des del 19 d'abril de 1979, data de la constitució dels 
primers ajuntaments democràtics. En el transcurs d'aquests anys de 
democràcia local els ajuntaments han afavorit el desenvolupament urbanístic i 
el seu creixement. A Catalunya, en aquest període, el nombre d’ajuntaments 
que tenen  aprovada alguna figura de planejament ha passat de 170  a  més 
de 800. El planejament urbanístic és peça fonamental per a una bona 
ordenació urbana i els ajuntaments democràtics han fet possible que 
prevalguin els interessos generals de la població per davant dels interessos -
respectables, però en qualsevol cas particulars- de promotors que per beneficis 
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econòmics immediats podrien deixar en un segon ordre els interessos de la 
comunitat. 
 
 Els ajuntaments democràtics hem lluitat i mantindrem aquesta 
lluita per defensar el dret constitucional a l'habitatge en condicions dignes. 
Considerem que l'augment de preu dels habitatges té causes molt diferents 
però que no tenen res a veure amb el que argumenta el Reial decret llei ara 
aprovat.  
 
 Cal expressar la perplexitat dels ajuntaments davant el silenci del 
Govern de la Generalitat després de la publicació de l'esmentat Reial decret 
llei. Insistim que les competències d'ordenació del territori a Catalunya 
corresponen al govern autonòmic i que és aquest qui hauria d'assumir la 
defensa de l'organització dels nostres municipis i comarques davant el fet 
inexplicable de la pèrdua de l'autoritat de les institucions locals en aquest 
àmbit, derivada de les mesures liberalitzadores aprovades pel Govern de 
l’Estat.  
 
 El Reial decret llei 4/2000 de Liberalització del Sector Immobiliari i 
Transport, representa la reforma dels articles 9, 15 i 16 de la Llei 6/1998, de 
13 d’abril, sobre el Règim del Sòl i Valoracions, i del seu contingut es 
desprenen unes fortes limitacions a les competències locals en matèria 
urbanística, d’una banda, en la decisió local pel que fa a l’ordenació del seu 
territori en retallar el grau de discrecionalitat que tenen els ens locals en la 
qualificació del sòl no urbanitzable i, d’altra, en la promoció, la formació, la 
formulació i la tramitació dels plans urbanístics pel que fa referència a la 
possibilitat que qualsevol Administració o iniciativa privada pugui promoure la 
transformació del sòl fins a l’aprovació definitiva d’aquest planejament, 
operant la figura del silenci administratiu positiu en un termini de sis mesos, i 
deixant a l’ajuntament el mateix nivell de decisió que a la resta d’operadors 
públics o privats. 
 
 El Reial decret llei 6/2000, de mesures urgents d’intensificació de la 
competència en mercats de béns, disposa, en l’article 3 i la disposició 
transitòria primera, que els grans centres comercials incorporaran entre els 
seus equipaments, com a mínim, una gasolinera i que la llicència municipal 
per a aquells establiments comercials comporta implícitament la concessió de 
llicència per aquesta activitat. En els cas dels centres en funcionament,  
sol·licitant la llicència per a la construcció i posada en marxa, s’entendrà 
atorgada pel propi silenci administratiu en el termini de quaranta-cinc dies.  
Aquestes disposicions desvirtuen la competència que en matèria de disciplina 
urbanística tenen atribuïda els ajuntaments, per l’article 25.2.d) de la Llei 
Reguladora de les Bases de Règim Local i la legislació que la desenvolupa.  
 
 Per tot això i sobre la base d’allò que s’ha exposat,  el Grup 
Municipal Socialista proposa l’adopció dels següents  
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ACORDS 
 
 1. Rebutjar l’aprovació dels Reials decrets llei 4/2000, de mesures 
urgents de liberalització en el sector immobiliari i transports, el 6/2000, de 
mesures urgents d’intensificació de la competència en mercats de béns i 
serveis per quant l’aplicació de les disposicions que d’ells emanen, vulneren 
l’autonomia local, afectant el nucli bàsic de l’acció de govern dels ajuntaments. 
 
 2. Fer palès al govern  de l’Estat el nostre rebuig per la publicació i 
la consegüent entrada en vigor dels Reials decrets lleis 4/2000 i 6/2000, atès 
que no han estat consultats ni debatuts en l'organisme permanent de 
col·laboració i coordinació de l’Administració de l’Estat i l’Administració local, 
que és la Comissió Nacional d’Administració Local. 
 
 3. Manifestar el nostre compromís de continuar treballant per 
millorar la qualitat de vida en el nostre municipi, tot i el llastre que 
representen les mesures contemplades en els RD 4/2000 i 6/2000 per portar 
a terme un ordenament correcte de la ciutat. 
 
 4. Afirmar rotundament que el preu de l’habitatge no s’abaratirà 
amb aquesta mesura. La incidència del preu del sòl en el preu final no 
determina la inflació de preus en el mercat de l’habitatge. Això és 
conseqüència no tant dels costos de l’edificació com del que el comprador 
estigui disposat a pagar. 
 
 5. Declarar que la manera més adient de fer possible l’accés a un 
habitatge digne és la promoció d’habitatges de preu oficial i de declarats 
protegits (abans preu taxat), així com l’increment d’habitatges en lloguer en 
gran recessió en aquests moments. A més, una política sostenible en habitatge 
ha de preveure i promoure la rehabilitació. 
 
 6. Comunicar a tota la ciutadania el nostre temor que l’aplicació 
d’aquestes mesures produeixin danys irreparables tant al medi ambient com a 
la vida quotidiana i que els únics beneficiats siguin els grans propietaris de sòl 
i els promotors immobiliaris que així podran veure incrementats els seus 
guanys mitjançant l’especulació.  
 
 7. Instar al Govern de la Generalitat i al Parlament de Catalunya 
perquè, en el marc de les seves competències establertes a la Constitució i a 
l’Estatut d’Autonomia, defensin les seves competències afectades per les 
mesures adoptades en els Reials decrets  llei esmentats.  
 
 8. Demanar als Grups Parlamentaris del Congrés de Diputats i del 
Parlament de Catalunya la interposició de les accions procedents i el recurs 
oportú, en defensa de l’autonomia local i de les competències municipals 
establertes en el marc constitucional vigent.  
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 9.  Traslladar el present acord al President del Govern d’Espanya, al 
President de la Generalitat de Catalunya i als grups parlamentaris del Congrés 
de Diputats i del Parlament de Catalunya.”  
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA,  es fa una explicació de la Moció, manifestant que, de la 
mateixa manera que a d’altres se’ls permet que puguin presentar i explicar la 
seva oposició a qüestions o a lleis i a mesures que es prenen per part, en 
aquest cas del Govern Popular, se’ns permeti la llibertat que dóna la 
democràcia -i això que potser no tots ho entenem de la mateixa manera- de 
poder presentar una Moció que va en contra d’una llei, entre les moltes que hi 
ha en el paquet de mesures liberalitzadores, és el tema de la Llei de Sòl. 
 
 Dir que encara que la Moció del Grup Socialista va una mica més 
enllà, nosaltres ens centrem en el tema de la Llei del Sòl, i fem explicacions de 
les conseqüències d’aqueixes mesures, sobretot, en contra de la possibilitat de 
què els Ajuntaments no puguin dir a on, i com i quin tipus de 
desenvolupament es pot fer, ja que així es talla absolutament l’autonomia 
municipal i, per tant, en la Moció proposem aquestes tres coses.  
 
 Com nosaltres considerem que coincideix, en potser fins i tot és més 
extensa, l’únic que plantegem és que veiem si podem incorporar aquest 
paràgraf tres nostre i acceptem nosaltres la Moció.   
 
 A continuació intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que el seu Grup tenia 
previst presentar una Moció, però en la necessitat d’adequar el nombre de 
Mocions a presentar i les que ja presentàvem,  ja no la van acabar de redactar.  
 
 No obstant això, indica, a la Junta de Portaveus, havíem cregut,  
que de les dues Mocions es faria una. En tot cas, estem d’acord amb el 
redactat d’EUiA, i també amb el redactat del Grup Municipal Socialista. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que el Consell Consultiu 
avala la inconstitucionalitat dels decrets d’horaris comercials i les mesures de 
liberalització del sòl i de les ITV, i el Govern de la Generalitat ja ha presentat 
recurs davant del Tribunal Constitucional sobre aquest decret dels horaris 
comercials. 
 
 I pel que fa a l’altre Decret 4/2000, l’executiu central ha accedit a 
tramitar el decret com a projecte de llei i, aleshores, Convergència i Unió 
pensa presentar esmenes. De totes maneres, estaríem nosaltres d’acord sobre 
la Moció. 
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 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que li 
agradaria fer tres puntualitzacions. En primer lloc Sra. Romero, dir-li que jo 
en totes les intervencions que faci les faré a títol d’allò que vostè representa, 
no de forma personal, faré oposició i li demano que no s’enfadi, o sigui, faré la 
defensa com crec que s’ha de fer, sense faltar, crec que en cap moment, potser 
el meu to és així, però és que soc així d’expressiva, i, en cap moment, és 
personal. 
 
 En segon lloc demanar-li Sr. Alcalde, un poc de paciència, 
procuraré ser breu en les altres, però soc l’única defensora d’aquestes 
mocions, són totes contra el Partit Popular, soc l’única representant, i, a més 
són dos.  
 
 Intervé en aquest moment el Sr. Alcalde manifestant que  no són 
mocions contra el Partit Popular, sinó que defensen la autonomia local.  
 
 Replica la Sra. Espinosa que bé, però les ha dictat el Partit Popular i 
soc aquí el seu representant.  
 
 Intervé de nou el Sr. Alcalde, per manifestar que sigui breu i que  
digui a qui l’escriu les notes que sigui breu.  
 
 Contesta la Sra. Espinosa que és la tercera o quarta vegada que li 
demano, per favor, que s’estalviï els seus comentaris, si és possible. Les notes, 
Sr. Alcalde, les escric jo.  
 
 Intervé el Sr. Alcalde per manifestar que li suggereix, si és qui 
escriu les notes, que sigui més breu.  
 
 Contesta la Sra. Espinosa que, a base de consultar moltes dades.  
 
 Intervé de nou el Sr. Alcalde, dient a la Sra. Espinosa que sigui més 
breu escrivint-les, sinó li tallarà la paraula.  
 
 Continuant manifestant la Sra. Espinosa que serà tan breu com 
pugui, en el lliure ús de la democràcia. 
 
 Continua amb l’ús de la paraula la Sra. Espinosa manifestant que 
portava per les dues però que contestarà només a la del Grup Socialista i amb 
això també queda inclosa la del Sr. Flórez. 
 
 El Consell de Ministres del 23 de juny, continua manifestant la Sra. 
Espinosa, ha aprovat 5 Reials Decrets Llei amb un conjunt de mesures 
adreçades a consolidar, prolongar, el ja notori creixement de l’economia 
espanyola, (ho he dit abans i ho torno a repetir). A diferència de quan vostès 
governaven, el Partit Popular no ha d’adoptar aquestes mesures per corregir 
dèficit, que ha deixat com a herència l’anterior govern, sinó que aquestes 
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mesures van adreçades a mantenir i augmentar la prosperitat de l’actual 
economia. 
 
 L’esquerra s’oposa a totes aquestes reformes perquè l’única 
iniciativa vàlida per a vostès és la pública, perjudicant sempre la iniciativa 
privada. Pensem que la combinació d’allò públic i allò privat és el correcte, el 
que millors resultats dóna. 
 
 Pel que fa a aquest Reial Decret sobre el sòl s’ha consultat i debatut 
amb la Federació Espanyola de Municipis i s’han introduït criteris per a una 
major transparència sobre les decisions de què sòl és urbanitzable o quin no 
ho és, i per evitar una política intervencionista i especuladora dels 
ajuntaments, que tantes vegades he criticat en aquest Consistori. 
 
 He de reconèixer que el Real Decret em satisfà personalment perquè 
així s’acabaran totes les injustícies que s’han anat cometent amb persones que 
tenen els terrenys en zones a on els ajuntaments posen l’ull. 
 
 Pel que fa referència a què no s’abaratirà el preu de l’habitatge amb 
les mesures adoptades, per lògica, això succeirà, ja que quanta més oferta de 
sòl, serà més barat i, en conseqüència, si el sòl és més barat no haurà 
d’incidir en el preu final del pis que a la seva vegada, també serà més barat. 
Per descomptat, en el nostre Ajuntament això no serà possible, perquè la 
política intervencionista que han estat exercint vostès ja ha acabat 
pràcticament amb tot el sòl edificable de Cornellà. Mostra d’això és que ara el 
que pretén fer és requalificar zones d’equipament per poder construir. 
 
 En la Moció d’EUiA, s’afirma que l’activitat urbanística actualment 
no està limitada per la disponibilitat del sòl, i ens diu, com a prova, que hi ha 
una gran quantitat de sòl qualificat com a urbanitzable sense desenvolupar, i 
suposo que s’ha de parlar d’altres ajuntaments, i, en tot cas, aqueixa és una 
manera com una altra que té la política d’esquerres d’obtenir rendes a través 
d’impostos i plus vàlues del sòl, perjudicant amb això als petits propietaris. 
 
 Comparteixo amb vostès, continua manifestant la Sra. Espinosa, 
que la manera més adequada per assolir un habitatge digne és la promoció de 
pisos a preu oficial i protegits. L’Ajuntament de Cornellà ha tingut terrenys i 
ha pogut cedir-los per a la construcció d’habitatges socials, i, no obstant això, 
ha preferit vendre’ls a preus milionaris a constructors particulars i a grans 
àrees, esmento Almeda com a exemple. En definitiva, crec que la voluntat de 
vostès és oposar-se a tot el que proposi el Govern clarament  beneficiós per a 
l’economia i espero, que els ciutadans, amb el temps, s’adonin que això no és 
veritat i passin comptes. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alberto García Llorente, com 
a  Portaveu del Grup Municipal Mixt, per manifestar que com sigui que ell 
afortunadament no escriu res, doncs no hi ha males interpretacions si m’ho 
escriuen o no, i vaig a ser molt breu, per manifestar que com a Portaveu del 
Grup Mixt Municipal de Cornellà votem a favor de la Moció d’EUiA. 
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 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que no hi ha cap 
inconvenient, en integrar en la Moció del Grup Municipal Socialista el tercer 
paràgraf de la Moció del Grup d’EUiA, que, al cap i la fi, és com vam quedar en 
la conversa telefònica que vàrem tenir. 
 
 En segon lloc dir que els Ajuntaments són els que perjudiquen el 
preu de l’habitatge, i els que l’incrementen, que és el que diu el Sr. Cascos en 
el Congrés dels Diputats, crec que això és fals, és inacceptable. A més, el que 
estem abordant en aquesta Moció són vàries coses: d’una banda, preceptes 
legals que es vulneraven per part del govern, i que, en algun cas, ja s’han 
corregit perquè plantegen que algunes coses s’hauran de modificar mitjançant 
un projecte Llei. 
 
 D’altra banda la forma de tramitar aquestes mesures i, sobretot, en 
una fonamental, en la no convocatòria de consulta a la Comissió Nacional 
d’Administració Local, però independentment de la  vulneració dels preceptes 
legals que ja hem tractat anteriorment, en la Moció d’Alcaldia, volíem distingir 
l’atac a l’autonomia local, d’allò que són mesures polítiques que no se sap a 
qui beneficien. No sé si vostè sap el que és el sòl no urbanitzable, ni sap quant 
tenim, però el que és obvi és que el plantejament del Partit Popular ens 
proposa, novament, un ús salvatge del sòl, a disposició, evidentment, no 
d’interessos generals, sinó d’interessos privats, i no dels propietaris originals 
d’aquest sol sinó de les grans constructores que durant els darrers anys en 
aquest país han esperat que modifiquessin aqueixa Llei. I ha arribat el 
moment perquè això es pugui realitzar, per tant, això no beneficiarà l’interès 
del ciutadà que necessita realment habitatges socials, -li recordo que a 
Cornellà hi ha 440 fetes-, perquè la desregulació es planteja amb un ànim 
lliberal, i, en el fons el que afecta són els interessos generals i augmenta els 
costos dels ajuntaments que hauran d’abordar, sense tenir ingressos, els 
sistemes de serveis d’infraestructures que necessitarà en aqueixes zones de 
nou creixement i dels que els promotors no hauran de fer-se càrrec. 
 
 En cap cas, torno a repetir, suposarà una reducció del preu final de 
l’habitatge. Potser, si estem tan preocupats per això, vostè que tant parla del 
període del Govern Socialista, hagués estat més encertat iniciar un nou pla 
d’habitatges, abordar la reducció de l’IVA, abordar que les ajudes que lliurin 
les administracions autonòmiques, no tributin, per exemple. És bastant 
senzill, en un moment que estem en períodes de liberalització i de tanta 
exempció tributària que sempre afecta als mateixos, rebaixar, torno a repetir, 
algunes qüestions que afecten a la fiscalitat dels habitatges de protecció 
oficial. 
 
 Diuen que aquestes mesures han estat plantejades per refredar 
l’economia, possiblement sí, però també hi ha una cosa que serà clara i és que 
escalfaran les butxaques de molts pocs, entre promotors i alguns especuladors 
d’aquest país, com li puc assegurar que està passant en zones turístiques 
d’Espanya que hi ha fons d’inversions que en aquest moment ja estan 
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començant a comprar sòl, afavorits per aquesta mesura que ha pres el partit 
Popular. Aqueixa és la realitat, li agradi o no li agradi. De les altres realitats 
lligades amb la matèria comercial ja vàrem parlar a l’anterior Ple i ja no em 
referiré. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que es dóna el tema per acabat, ja que creu que està suficientment 
debatut, i no és necessari que ens remuntem a parlar de segons quines coses 
que no tenen molt a veure amb aquest punt. De totes maneres, afegeix, com 
va haver una Llei del Sòl que es va aprovar fa uns anys, que era per abaratir el 
preu dels habitatges i hem vist que no ha estat així, dins de dos anys podem 
tenir una discussió també que segur que el preu de l’habitatge haurà baixat 
molt amb aquestes mesures. Estic absolutament convençut. 
 
 
 Després d’això la Moció queda redactada en el termes següents:  
 
 “Antecedents 
 
 Els Reials decrets lleis 4/2000, de mesures urgents de liberalització 
al sector immobiliari i transports i  6/2000, de mesures urgents 
d’intensificació de la competència en mercats de béns i serveis, introdueixen 
un seguit de mesures que pel seu contingut tenen incidència i afecten al nucli 
bàsic de l’acció de govern de les entitats locals. 
 
 El Reial decret llei 4/2000 incorpora algunes modificacions a 
diferents articles de la Llei del Sòl  que podríem considerar deslegitimadores 
del paper de les corporacions locals per ordenar i gestionar l'urbanisme en el 
terme municipal. Amb l'excusa d'abaratir el preu de l'habitatge, es limita la 
funció dels ajuntaments per decidir sobre el creixement ordenat en el seu 
terme municipal. 
  
 El Reial decret en qüestió planteja una via diferent a la que s'ha 
anat desenvolupant des del 19 d'abril de 1979, data de la constitució dels 
primers ajuntaments democràtics. En el transcurs d'aquests anys de 
democràcia local els ajuntaments han afavorit el desenvolupament urbanístic i 
el seu creixement. A Catalunya, en aquest període, el nombre d’ajuntaments 
que tenen  aprovada alguna figura de planejament ha passat de 170  a  més 
de 800. El planejament urbanístic és peça fonamental per a una bona 
ordenació urbana i els ajuntaments democràtics han fet possible que 
prevalguin els interessos generals de la població per davant dels interessos -
respectables, però en qualsevol cas particulars- de promotors que per beneficis 
econòmics immediats podrien deixar en un segon ordre els interessos de la 
comunitat. 
 
 No obstant això, amb les noves mesures anunciades pel Govern, 
s’impedirà que els Ajuntaments determinin quin sòl ha de quedar lliure de 
creixement urbanístic. S’entén que aquesta mesura disminueix l’autonomia 
municipal en benefici dels especuladors urbanístics, amb les greus 
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conseqüències ambientals i socials que això comporta: Així, de fer-se vigent 
aquesta norma, es produirà una proliferació d’urbanitzacions separades dels 
nuclis urbans i en àrees d’interès natural, amb el deteriorament ambiental 
que això suposa i els greus problemes d’infrastructures i de prestació de 
serveis municipals que comporta aquesta situació. Tot un autèntic caos 
urbanístic, sense que els ajuntaments puguin fer res per a impedir-lo. 
 
 Els ajuntaments democràtics hem lluitat i mantindrem aquesta 
lluita per defensar el dret constitucional a l'habitatge en condicions dignes. 
Considerem que l'augment de preu dels habitatges té causes molt diferents 
però que no tenen res a veure amb el que argumenta el Reial decret llei ara 
aprovat.  
 
 Cal expressar la perplexitat dels ajuntaments davant el silenci del 
Govern de la Generalitat després de la publicació de l'esmentat Reial decret 
llei. Insistim que les competències d'ordenació del territori a Catalunya 
corresponen al govern autonòmic i que és aquest qui hauria d'assumir la 
defensa de l'organització dels nostres municipis i comarques davant el fet 
inexplicable de la pèrdua de l'autoritat de les institucions locals en aquest 
àmbit, derivada de les mesures liberalitzadores aprovades pel Govern de 
l’Estat.  
 
 El Reial decret llei 4/2000 de Liberalització del Sector Immobiliari i 
Transport, representa la reforma dels articles 9, 15 i 16 de la Llei 6/1998, de 
13 d’abril, sobre el Règim del Sòl i Valoracions, i del seu contingut es 
desprenen unes fortes limitacions a les competències locals en matèria 
urbanística, d’una banda, en la decisió local pel que fa a l’ordenació del seu 
territori en retallar el grau de discrecionalitat que tenen els ens locals en la 
qualificació del sòl no urbanitzable i, d’altra, en la promoció, la formació, la 
formulació i la tramitació dels plans urbanístics pel que fa referència a la 
possibilitat que qualsevol Administració o iniciativa privada pugui promoure la 
transformació del sòl fins a l’aprovació definitiva d’aquest planejament, 
operant la figura del silenci administratiu positiu en un termini de sis mesos, i 
deixant a l’ajuntament el mateix nivell de decisió que a la resta d’operadors 
públics o privats. 
 
 El Reial decret llei 6/2000, de mesures urgents d’intensificació de la 
competència en mercats de béns, disposa, en l’article 3 i la disposició 
transitòria primera, que els grans centres comercials incorporaran entre els 
seus equipaments, com a mínim, una gasolinera i que la llicència municipal 
per a aquells establiments comercials comporta implícitament la concessió de 
llicència per aquesta activitat. En els cas dels centres en funcionament,  
sol·licitant la llicència per a la construcció i posada en marxa, s’entendrà 
atorgada pel propi silenci administratiu en el termini de quaranta-cinc dies.  
Aquestes disposicions desvirtuen la competència que en matèria de disciplina 
urbanística tenen atribuïda els ajuntaments, per l’article 25.2.d) de la Llei 
Reguladora de les Bases de Règim Local i la legislació que la desenvolupa.  
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 Per tot això i sobre la base d’allò que s’ha exposat,  el Grup 
Municipal Socialista proposa l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 1. Rebutjar l’aprovació dels Reials decrets llei 4/2000, de mesures 
urgents de liberalització en el sector immobiliari i transports, el 6/2000, de 
mesures urgents d’intensificació de la competència en mercats de béns i 
serveis per quant l’aplicació de les disposicions que d’ells emanen, vulneren 
l’autonomia local, afectant el nucli bàsic de l’acció de govern dels ajuntaments. 
 
 2. Fer palès al govern  de l’Estat el nostre rebuig per la publicació i 
la consegüent entrada en vigor dels Reials decrets lleis 4/2000 i 6/2000, atès 
que no han estat consultats ni debatuts en l'organisme permanent de 
col·laboració i coordinació de l’Administració de l’Estat i l’Administració local, 
que és la Comissió Nacional d’Administració Local. 
 
 3. Manifestar el nostre compromís de continuar treballant per 
millorar la qualitat de vida en el nostre municipi, tot i el llastre que 
representen les mesures contemplades en els RD 4/2000 i 6/2000 per portar 
a terme un ordenament correcte de la ciutat. 
 
 4. Afirmar rotundament que el preu de l’habitatge no s’abaratirà 
amb aquesta mesura. La incidència del preu del sòl en el preu final no 
determina la inflació de preus en el mercat de l’habitatge. Això és 
conseqüència no tant dels costos de l’edificació com del que el comprador 
estigui disposat a pagar. 
 
 5. Declarar que la manera més adient de fer possible l’accés a un 
habitatge digne és la promoció d’habitatges de preu oficial i de declarats 
protegits (abans preu taxat), així com l’increment d’habitatges en lloguer en 
gran recessió en aquests moments. A més, una política sostenible en habitatge 
ha de preveure i promoure la rehabilitació. 
 
 6. Comunicar a tota la ciutadania el nostre temor que l’aplicació 
d’aquestes mesures produeixin danys irreparables tant al medi ambient com a 
la vida quotidiana i que els únics beneficiats siguin els grans propietaris de sòl 
i els promotors immobiliaris que així podran veure incrementats els seus 
guanys mitjançant l’especulació.  
 
 7. Instar al Govern de la Generalitat i al Parlament de Catalunya 
perquè, en el marc de les seves competències establertes a la Constitució i a 
l’Estatut d’Autonomia, defensin les seves competències afectades per les 
mesures adoptades en els Reials decrets  llei esmentats.  
 
 8. Demanar als Grups Parlamentaris del Congrés de Diputats i del 
Parlament de Catalunya la interposició de les accions procedents i el recurs 
oportú, en defensa de l’autonomia local i de les competències municipals 
establertes en el marc constitucional vigent.  
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 9.  Traslladar el present acord al President del Govern d’Espanya, al 
President de la Generalitat de Catalunya i als grups parlamentaris del Congrés 
de Diputats i del Parlament de Catalunya.”  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmeses a votació les Mocions, pel que fa a la número 2 es retira, i, 
i pel que fa a la número 4 és aprovada per majoria absoluta dels assistents, 
amb el vot en contra de la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora Mª 
Isabel Espinosa Fernández. 
 
 
 
 
 3.- Moció del Grup Municipal Socialista, en relació al transport 
sanitari. 
 
 MOCIÓ 
 

 “El Departament de Sanitat de la Generalitat de Catalunya va 
convocar el passat mes de desembre un concurs per a l’adjudicació del 
transport sanitari urgent i programat a Catalunya. Es dividia el territori català 
en 48 zones diferents a les que les empreses d’ambulàncies havien de 
presentar les seves ofertes. 
 
 Aquest concurs tenia d’entrada moltes mancances i així va ser 
denunciat al Parlament de Catalunya des del grup socialista-cpc i 
posteriorment per altres grups parlamentaris. La més important era el fet que 
es deixava en mans de les empreses que es presentessin al concurs el fet de 
proposar un pla funcional per a cada zona (nombre d’ambulàncies a cada lloc, 
la ubicació de les bases de les ambulàncies, el personal que s’hi destinaria, 
etc.). Amb això, la Conselleria de Sanitat deixava de fer quelcom que és la seva 
obligació: planificar el servei en el territori i establir uns mitjans mínims per a 
fer front al transport sanitari amb garanties arreu de Catalunya. 
 
 A pesar de les iniciatives parlamentàries, el dia 9 de maig passat es 
va adjudicar a diferents empreses o grups d’empreses cadascun dels lots. 
L’adjudicació ha estat polèmica, la subrogació del personal de Creu Roja, allà 
on ha entrat una empresa privada, ha resultat complicada i també ho ha estat 
posar en marxa els plans funcionals presentats pels nous adjudicataris. 
Moltes empreses van demanar una pròrroga per no haver de fer-se càrrec del 
servei fins l’1 d’octubre. Altres han començat a fer-ho l’1 de juliol, tal i com 
estava previst, i altres ho faran en dates intermitjes. 
 
 A molts municipis, com és el cas de la nostra ciutat, s’han 
començat a donar retards excessius en acudir els serveis d’ambulàncies per 
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atendre urgències. Fins i tot, en els darrers  mesos, ha estat la Guàrdia 
Urbana la  que en més de dotze ocasions ha hagut  de fer ella mateixa el 
trasllat,  amb els riscs que aquesta actuació comporta, i sense tenir cap 
resposta positiva per part del centre coordinador. En els indrets  en què ja se 
n’ha fet càrrec la nova concessionària, aquesta ho ha fet, en molts casos, 
sense tenir del tot desplegats els efectius a que està compromesa en tot el 
territori corresponent. 
 
 Sembla ser que el nou concurs en comptes de millorar el servei de 
transport sanitari, com hauria de ser, el que ha fet és empitjorar-lo en molts 
indrets: reduir les bases, reduir el nombre d’ambulàncies, reduir el personal... 
El parc mòbil disponible ha quedat sensiblement reduït, donat que el concurs 
ha imposat que una sola empresa sigui la prestadora del servei d’ambulàncies. 
Una sola companyia (o unió de petites empreses) serà a partir d’ara la única 
responsable de dotar cadascun dels territoris d’un sistema eficaç d’atenció 
urgent. En definitiva, es produeix una centralització del servei en cada zona o 
territori en una única empresa, sense que quedi l’opció de recórrer a cap altre 
si la situació ho reclama. 
 
 D’altra banda, cal advertir del buit que es pot produir amb aquestes 
noves concessions pel transport sanitari urgent dels ferits en accidents de 
trànsit o en accidents laborals. Aquests no eren motiu de les adjudicacions 
que s’han portat a terme (les de la sanitat pública, del Servei Català de la 
Salut), sinó que correspon pagar-les a les asseguradores de vehicles i a les 
mútues d’accidents laborals. Res no obliga a les empreses adjudicatàries (que 
previsiblement seran les úniques que quedin implantades a molts territoris) a 
acudir per fer el transport urgent en aquests casos d’accidents de trànsit o 
laborals. La responsabilitat de que el servei de transport sanitari urgent es 
presti correctament, però, és de la Generalitat de Catalunya.  
 
 És per tots els motius exposats que el Grup Municipal Socialista 
proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents acords: 
 
 
1. Reclamar al Govern de la Generalitat que, en virtut de les competències 

que li són atribuïdes, estableixi els mecanismes de planificació, coordinació 
i control necessaris per tal de garantir la correcta prestació dels serveis de 
transport sanitari urgent i programat arreu de Catalunya, assegurant la 
correcta prestació dels serveis amb rapidesa, qualitat, eficiència i equitat. 

 
2. Instar al Govern de la Generalitat a: 
 
a) Revisar les concessions efectuades dels serveis de transport sanitari allà a 

on la nova concessió impliqui una disminució del servei en nombre de 
vehicles, nombre de treballadors, qualificació del personal o nombre i 
localització de les bases. Rectificar els termes de la concessió en aquells 
municipis a on la nova adjudicació implica una disminució dels dispositius 
existents anteriorment, per tal de retornar com a mínim a la situació 
anterior. 
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b) Prendre les mesures d’inspecció, control i coercitives oportunes per tal que 

les empreses adjudicatàries del servei de transport sanitari compleixin els 
plans funcionals en cada zona, especialment pel que fa a les bases, nombre 
de vehicles, nombre de personal i especialització i formació del mateix. 
 

c) Prendre les mesures necessàries per tal de garantir en tot moment 
l’immediatesa en l’atenció del transport sanitari urgent pel que fa als 
accidents de circulació i accidents laborals per a tots els ciutadans i 
ciutadanes i visitants de Catalunya. Si bé el transport sanitari derivat dels 
accidents de circulació i laborals no s’efectua a càrrec del Servei Català de 
la Salut, garantir l’assistència immediata d’aquestes urgències sí que és 
responsabilitat de la Generalitat de Catalunya.   
 

d) Informar als Ajuntaments de Catalunya de les variacions efectuades i de 
les que s’efectuïn en el futur per part del Govern de la Generalitat en la 
prestació del servei de transport sanitari. 
 

e) Garantir que el transport de les persones amb discapacitacions es realitzi 
amb vehicles adaptats i en les millors condicions possibles. 
 

f) Garantir l’aplicació de la clàusula de subrogació dels treballadors que 
estableix el plec de condicions del concurs públic portat a terme, en 
compliment de la Moció 8/VI del Parlament de Catalunya, i erigir el Servei 
Català de la Salut com a garant de l’estricte compliment d’aquesta clàusula 
de subrogació. 
 

g) Obrir canals de diàleg, de col·laboració i d’acords amb les entitats locals 
per tal d’avaluar, amb caràcter previ a la implantació del sistema integral 
de gestió d’emergències (112), la concreció territorial dels riscos potencials 
derivats de les concentracions humanes i les seves eventuals variacions 
estacionals, dels nuclis industrials i rurals, de les zones d’esbarjo, de la 
sinistralitat a la xarxa de comunicació, etc. 
 

h) A establir canals efectius de coordinació entre les forces de seguretat, 
mossos d’esquadra, cossos de bombers, policia de trànsit, policia local, etc. 
per tal de garantir una resposta adequada i els equipaments necessaris per 
a l’assistència i salvament. 

 
 
 3. Donar trasllat del present acord a la Conselleria de Sanitat de la 
Generalitat de Catalunya i als grups parlamentaris del Parlament de 
Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a Portaveu del 
Grup Municipal Socialista,  es fa una explicació de la Moció manifestant que 
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tots estem comprovant a molts municipis de la Comarca que el concurs que 
ha realitzat la Generalitat referent al tema del transport sanitari, ha produït 
una sèrie de problemes reals en el servei de les ambulàncies de les ciutats. En 
el nostre cas, la ciutat de Cornellà, viu una situació de confusió no sabent 
quin és el centre coordinador realment, és a dir, què tipus d’ambulàncies han 
de venir i de quina companyia, i ha aparegut també algun dubte sobre la 
interpretació de quan es posaven en marxa, per part de la Generalitat, el nou 
contracte. 
 
 Per donar una dada, dir que la Guàrdia Urbana durant l’últim mes i 
mig ha tingut que actuar en 15 ocasions per traslladar persones perquè no hi 
havia ambulàncies a la ciutat, i, hi havia un risc seriós i evident de què podia 
haver casos molt greus. 
 
 Hi ha alguns problemes que plantegem a la Moció que no recull el 
concurs que ha iniciat la Generalitat sobre transport sanitari i que es 
refereixen a coses que, en aquest moment, sí que s’estaven fent, i fan 
referència a allò relacionat amb accidents de treball importants i accidents de 
trànsit. La Moció demana que s’informin una mica a molts ajuntaments que 
estan afectats per aquestes mesures, que estan perjudicant, a la ciutat i 
reclamar que quedin clars els mecanismes que s’han posat en marxa, que se’n 
revisin les formes en que han estat concedides aquests contractes, i que, 
evidentment, s’incorporin prenent les mesures necessàries aquelles coses que 
fins ara estaven garantides en el transport de les persones que estaven 
afectades pels problemes que hem parlat abans. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que es va obrir un 
concurs per veure quines companyies volien fer el servei sanitari, i la zona de 
Cornellà la ha obtingut una empresa diferent de la que ho feia fins ara, i 
potser durant un temps, hi hauran descoordinacions. Em sembla bé la 
majoria del punts de la Moció perquè es controlin i es miri que, en el menys 
temps possible, tots aquests impediments o mancances que puguin haver, i 
que, en breu, es pugui tirar endavant. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, 
com sigui que el Sr. Artís ja ha explicat més o menys perquè existien els  
problemes,  vol ser breu, i dir que estava previst començar l’activitat l’1 de 
juliol però davant els quatre lots que s’han quedat deserts i els problemes 
causats per la subrogació del personal del sector de les empreses 
adjudicatàries, algunes d’aquestes empreses no iniciaran  l’activitat fins l’1 
d’octubre. I haig de dir que estic d’acord en gairebé tots els punts, però, 
finalment, demanaré que es retiri aquesta Moció. Aquesta Moció es va debatre, 
Sr. Balmón, i vostè ho hauria de saber, en el Parlament. Varen presentar 
vostès una pregunta i després Iniciativa i els Verds van presentar una Moció a 
la qual es van adherir tots els partits i en la que es va votar a favor, amb les 
esmenes de tots els partits, Socialista, CiU i el grup Popular. Acceptades totes 
aquestes esmenes, tots van quedar d’acord en què el problema estava resolt.  
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 A més d’això, el Partit Popular va presentar vàries preguntes e 
iniciatives, així com una esmena sobre aquesta qüestió en els pressupostos de 
la Generalitat amb la finalitat d’incrementar les dotacions pressupostàries del 
2000 per modernitzar tot aquest servei. El lloc idoni per a debatre aquest tema 
és el Parlament de Catalunya, i com s’ha fet ja amb el consens de tots els 
grups, trobo absurd que es porti de nou a l’Ajuntament de Cornellà per a 
tornar a retrocedir el problema perquè d’aquí torna a anar al Parlament. Si en 
el Parlament ja està solucionat doncs ho trobo una mica absurd. 
 
 L’únic que sí vull dir al Portaveu del Grup Socialista, és que en el 
Ple passat em va dir que portava mocions que ja havien presentat altres i que 
el Partit Popular ja havia presentar una proposició no de Llei que al seu dia ja 
s’havia fet des d’aquí. Doncs ara estem fent el mateix, estem presentant el 
mateix que en el Parlament ja s’ha aprovat. 
 
 Vull dir-li que s’han de tenir també idees pròpies. Si està solucionat 
l’únic que podem demanar és que es compleixi, el mateix que jo demanava en 
la Moció del Ple passat, perquè tots els Grups ho hem demanat i la Generalitat 
està completament d’acord. Si no es retira, doncs nosaltres votem a favor, 
evidentment, perquè són mesures que beneficien als ciutadans. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que quan 
l’escoltava pensava que parlaven del Govern central, però no, després ens hem 
situat i  estàvem parlant d’aquí de Catalunya. Miri, la Moció és la Moció, l’han 
aprovat molts ajuntaments perquè tenen uns problemes reals, i això és el que 
hi ha. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que, de totes maneres, tots estarem d’acord en què cal 
solucionar el problema i que la policia municipal que té unes funcions, no es 
dediqui al transport sanitari que no són precisament les seves funcions.       
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 
 5.- Moció del Grup Municipal del PP, referida a l’acord pres pel 
Senat, a prendre la iniciativa per a la creació d’una Comissió d’Entitats 
Locals.   
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 MOCIÓ 
 
 
 “El Senat d’Espanya, a la seva sessió celebrada el dia 27 de juny de 
2000, ha adoptat la decisió de crear en l’actual legislatura una comissió de 
caràcter permanent per a les Entitats Locals. L’Administració local forma part 
fonamental de l’organització territorial espanyola des de la seva doble 
perspectiva tant en connexió amb l’Administració General de l’Estat com en la 
seva relació amb l’Administració Autonòmica. 
 
 I des d’aquesta dualitat de perspectiva, que s’ha de situar fins i tot   
a l’inici de la transició democràtica, les Corporacions Locals han demostrat la 
seva capacitat per gestionar els seus propis interessos, afavorir el benestar 
dels ciutadans, impulsar les inversions i infrastructures necessàries per al 
creixement econòmic i social dels municipis, províncies i illes, així com 
recuperar les tradicions culturals. 
 
 Tot aquest impuls ha anat sempre unit a l’esforç per aconseguir 
millors mitjans, competències i finançaments suficients per exercir-les, en 
clara manifestació de l’exercici responsable dels principis d’autonomia i 
suficiència financera reconeguts per la Constitució a les Entitats Locals. 
 
 Per tot això, proposo l’adopció del següent 
 

ACORD 
 
 Primer.- Manifestar el suport d’aquest Ajuntament a l’acord adoptat 
pel Senat en la seva sessió celebrada el passat dia 27 de juny, per la que es va 
decidir prendre la iniciativa per a la creació d’una comissió d’Entitats Locals. 
 
 Segon.- Mostrar la satisfacció d’aquest Ajuntament per la 
constitució de la indicada Comissió que doni resposta a una antiga 
reivindicació dels poders locals espanyols. Amb això, es fa possible que la veu i 
les legítimes aspiracions de les corporacions locals es converteixin en una 
realitat institucional de primera magnitud, tant per al desenvolupament de 
l’estat de les autonomies com en la conformació de l’organització territorial 
d’Espanya dissenyada en el Títol VIII de la Constitució. 
  
 Tercer.- Atorgar la màxima consideració i suport al Senat 
d’Espanya en el seu impuls d’exercir les funcions de cambra de representació  
territorial, d’acord amb el coneixement constitucional de l’article 69 de la 
Carta Magna. 
 
 Quart.- Trametre còpia d’aquest acord a la Presidenta del Senat 
d’Espanya, així com a la Presidenta del Congrés dels Diputats, President del 
Govern de la Nació i President de la Comunitat de Catalunya. 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP,  es fa una explicació de la Moció, 
manifestant que la voluntat del Partir Popular és enfortir totes les institucions 
democràtiques i, per això, el seu Grup en el Senat ha presentat una proposició 
no de Llei,  que proposa la creació d’una Comissió Permanent no legislativa 
dels ens locals amb cambra de representació territorial. 
  
 Amb aquesta Comissió es pretén donar veu i vot en seu 
parlamentària als municipis i a les províncies, establir un fòrum de debat per 
a tots els grups polítics amb experts en l’administració, amb la Federació de 
Municipis, etc. etc. 
 
 Vull assenyalar que la creació d’aquesta Comissió ha estat possible 
gràcies als vots favorables del Partit Popular i del PSOE. 
 
 A continuació intervé el Sr. Antonio Balmón Arévalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que el seu Grup està 
en contra d’aquesta Moció. En  primer lloc dir-li que aquesta Comissió que es 
crea al Senat no és pas legislativa, és a dir, no té cap finalitat en sí mateixa, 
perquè no servirà per dur cap endavant cap tipus de modificació de coses que 
competeixen als ajuntaments i que realment ens afecten. 
 
 Segona qüestió, dir-li que és curiós que la sensibilitat del seu Grup 
al Senat ens compari amb les comissions de suplicatòries, peticions o de 
nomenaments que és el rang que té aquesta Comissió que s’ha constituït en el 
Senat, per tant la sensibilitat sobre aquest tema... Crec que hauríem de tenir 
més sensibilitat, sobre allò que ha de ser el Senat, és una cambra territorial 
que abordi realment, en profunditat, com s’ha de contemplar la transformació 
de l’Estat en un Estat Autonòmic.  
 
 Torno a repetir que nosaltres ens oposem simplement perquè 
aquesta Comissió, no té contingut i és simplement una floritura, i per tant, 
com hauria d’abordar altres qüestions molt més serioses, nosaltres ens oposen 
a aquesta Moció. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que, indubtablement, la 
Moció és molt poc concreta. 
 
 Espanya és a la cua dels països de la Comunitat Econòmica 
Europea pel que fa a recursos vinguts dels pressupostos generals de l’Estat, i 
és una lluita, efectivament, dels partits d’esquerra que hi hagi una distribució 
dels pressupostos de l’Estat total i radicalment distinta a la que hi ha en 
aquest país. Per tant, votaria a favor si digués que la distribució dels 
pressupostos es faci, un 50% gestionats per l’administració central, el 25% per 
l’autonòmica i el 25% per la Municipal. Això seria donar competència i 
possibilitats, tot l’altre és parlar per parlar. 
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 Tot seguit pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que el seu Grup votarà en 
contra, bàsicament per dues raons. Una d’elles perquè no ens creiem res que 
vingui del PP, respecte a les realitats nacionals ni les realitats locals. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que aquesta Entitat va 
ser creada fa tot just un mes. I aquí es demana en un dels punts: “mostrar la  
satisfacció d’aquest Ajuntament,”, i, potser, assenyala, haurem de deixar que 
treballin un temps i llavors veure si podem mostrar satisfacció o no. Jo 
m’abstindré. 
 
 Acte seguit intervé el senyor Alberto García Llorente, com a  
Portaveu del Grup Municipal Mixt, per manifestar que el seu Grup votarà en 
contra. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que el seu Grup 
també vota en contra i creu que ho fan conseqüentment amb allò que els 
Grups d’Esquerra al Senat van votar. Considerem que no totes les comissions 
de treball que s’organitzin tenen una rellevància com per a ser saludades 
oficialment i per a rebre-les amb els braços oberts, per més que diguin que es 
dedicaran a les qüestions locals. Evidentment, això s’ha de demostrar en el 
finançament, i fa molts anys que els municipis estem demanant una millor 
subvenció i una distribució més equitativa i més justa per a la responsabilitat 
que ens toca portar a terme, i, per altra banda, també recelem de quina és la 
intenció final d’aquesta possible Comissió, que tampoc té cap poder legislatiu. 
Per tant, no saben ben bé qui la conformarà i què és el que pretenen fer, quin 
és l’objectiu últim de tot el procés, i, votem en contra. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
creu que, en la seva ignorància, el pacte local ha estat impulsat pel PP. 
S’haurà d’esperar a què aquesta Comissió funcioni, per saber si té de veritat 
resultats bons, però ja és una bona iniciativa que tots treballem junts i que 
tots puguem exposar les queixes que fem aquí en els ajuntaments. Si no 
protestem allí o no es porten les reivindicacions, Sr. Flórez, dubto que a vostè 
li escoltin allí per moltes hores de discurs que ens doni. 
 
 Aleshores, crec que ara no és l’hora de dir no a una Comissió, sinó 
és pel fet d’allò que vinc dient sempre, que és el PP el que ho proposa. Però 
després hi ha una altra cosa que em sorprèn, perquè jo, soc d’aqueixes que 
han tingut esperança en el Congrés del PSOE, que els del PSOE de Madrid 
diguin una cosa i els del PSC diguin una altra, i jo pensava que ara seria 
diferent, que funcionarien junts. 
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 Si aquí tenim, i són dades que m’han passat del Senat, perquè jo 
per fer els meus papers demano dades, se m’ha dit que el PSOE ha votat a 
favor, aleshores la veritat és quelcom que no entenc molt. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que suposa que no és casualitat. Comissions es creen moltes, el 
Congrés, el Senat creen multitud de Comissions, jo no sé si vostè és lectora 
assídua del diari de sessions del Congrés i del Senat. Però com saben com 
funciona això, a base de circulars, perquè, entre d’altres coses, som grans, 
doncs miri a vostès els hi han tramés circulars dient: “aquí hi ha una cosa en 
la que l’entesa va votar una cosa i els del PSOE van votar una altra”, per a, 
d’aquesta manera, ficar una mica d’embolic. 
 
 Miri, continua manifestant el Sr. Montilla, aquesta Comissió és una 
Comissió absolutament irrellevant, és a dir, podríem votar que sí i podríem 
votar que no. I votarem que no. A mi m’agradaria que dins d’un any o dos 
poguéssim dir que ens hem equivocat, no m’importaria reconèixer-lo, i que 
aquesta Comissió hagués desenvolupat una gran tasca i  solucionat problemes 
dels que nosaltres tenim. Com soc tremendament escèptic, perquè aquesta 
Comissió no s’ha creat per això, per les pròpies característiques que té, doncs 
és una cosa més de maquillatge i d’una cosa que se’n diu fum, i al fum, no ens 
apuntem.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és  rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; de la Regidora del Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen 
Romero López; del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez 
Barrón; del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma; i, 
dels Regidors del Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i 
Antonio Naranjo Hijos; i amb l’abstenció del Regidor del Grup Municipal de 
CiU, senyor Nèstor Artís i Villena. 
 
 
 
 
 
 6.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referida a les dades del 
període de matriculació escolar, per tal de comprovar quin ha estat 
l’increment de població d’origen immigrant i la distribució en el mapa 
escolar local. 
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 MOCIÓ 
 
 
 “Atès que a la nostra ciutat conviuen centres escolars 
d’ensenyament primari i secundari de caràcter públic amb d’altres de règim 
concertat, 
 
 Atès el fet que la població procedent d’altres Estats que passa a 
residir a la ciutat tendeix a créixer, tal com resta reflectit en el nombre de 254 
estudiants matriculats a les diferents escoles que tenen aquest origen, la qual 
cosa significa un increment de 70 estudiants respecte al curs 1998-1999, 
 
 Atès al fet que aquesta població en molts casos pateix una situació 
social i cultural d’inferioritat respecte a la resta de la ciutadania i que en 
conseqüència necessita majors atencions, 
 
 Atès que en el curs escolar 1999-2000 les escoles públiques 
assumiren 245 d’aquests 254 estudiants, mentre que les escoles concertades 
tan sols 9, el mateixos que en el curs 1989-1999, 
 
 Atès que és de preveure que durant el curs escolar caldrà anar 
incorporant al sistema escolar els fills de les  famílies que vagin arribant 
 
 Atès que al marge del sector de població provinent de la darrera 
emigració, d’altres estudiants requereixen una assistència especial que  en 
algun cas exigeix per raons diverses dur a terme desplaçaments  des d’un  
centre  escolar a un altre. 
 
 Atès que hom considera que la problemàtica de l’ensenyament ha 
de ser compartida  i  exigeix la corresponsabilització de tots els centres 
escolars presents a la ciutat  al marge del seu caràcter públic o concertat, 
 
 Sol·licitem que el Plenari adopti els següents  
 

ACORDS 
 

1. Que tan aviat com es pugui es donin a conèixer les dades del 
període de matriculació actual, par tal comprovar quin ha estat 
l’increment de població escolar d’origen emigrant i quina ha 
estat la seva distribució en el mapa escolar local. 

 
 

2. Sol·licitar a la Generalitat de Catalunya autorització perquè la 
Comissió d’Escolarització (o una subcomissió derivada 
d’aquella), en què hi ha representada la Inspecció escolar, 
l’Ajuntament, els centres escolars, les Associacions de Pares i 
Mares, així com l’EAP,  pugui mantenir-se vigent més enllà del 
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període de matriculació per tal de vetllar per la distribució i 
assignació del estudiants que puguin ser afectats en els termes 
esmentats en l’apartat anterior (d’incorporació tardana i 
d’assistència especial), convençuts que d’aquesta manera  
contribuirem a corresponsabilitzar el conjunt de la ciutat en la 
millora del nivell de qualitat de l’ensenyament, nord al que 
s’ajusta, pel que fa a l’escolarització d’alumnes amb situacions 
socials i culturals desafavorides, la resolució  de 15 de febrer de 
120000  apareguda al DOGC nº 3.078 de 15 de febrer de 2000.” 

 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció, manifestant que el que 
pretén la Moció és aconseguir que l’Ajuntament tingui un major protagonisme 
per resoldre un problema que ens afecta tots però que, en molt poca mesura, 
és competència municipal. Vull dir que estem davant d’una Moció que 
necessàriament se li ha d’afegir l’adjectiu de “reivindicativa”, perquè cal que ho 
aconseguim de qui té les competències plenes que és la Generalitat de 
Catalunya. 
 
 De manera que aquest nord no s’ha de perdre, en la mesura que 
hem de preveure que ens diguin que no. Aleshores, el que caldrà és ser 
corresponsables de la decisió que prenguem aquí per tal de poder, primer, 
popularitzar al màxim, si més no, entre la gent més interessada en aquest 
tema, però, a més a més, preveure que fem si ens diuen que no. 
 
 La qüestió és la següent: a Cornellà tenim centres escolars públics, 
tan d’ensenyament primari com d’ensenyament secundari i centres escolars de 
caràcter concertat, públics, perquè, com sabeu, són pagats també per tots 
nosaltres, i, també sabem, que majoritàriament, són de caràcter públic més 
que no pas concertat que n’hi ha pocs. 
 
 Per altra banda, també és evident, és un tema molt actual que 
Cornellà rep població provinent d’altres estats. De fet, això, al menys a la gent 
d’esquerres, no ens alarma perquè considerem que ho prioritari són les 
persones, per això votem el que votem, i, a més a més, perquè Catalunya i  
Cornellà, en concret, té una llarga tradició de rebuda de població. 
 
 Però, a Cornellà ha hagut en el curs anterior 254 estudiants 
matriculats a les diferents escoles, la qual cosa representava un augment de 
70 respecte a l’anterior, és a dir, veiem que les escoles també reflecteixen 
aquest increment de població provinent d’altres estats. 
 
 Per altra banda, també és cert que les persones que arriben a les 
ciutats capitalistes, l’últim que arriba es posa a la cua, i els treballadors/res 
que  arriben pateixen situacions d’explotació superior a la resta de 
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treballadors i, per altra banda, també, de vegades, pateixen situacions de 
desafavoriment cultural respecte a la cultura dominant. 
 
 El curs escolar 1999-2000 les escoles públiques van assumir 245 
d’aquests 254 alumnes. Vol dir que les escoles concertades tan sols van 
assumir 9 estudiants provinents d’altres estats. Fixeu-vos, que aquí apareix la 
primera contradicció de l’escola concertada ja que, malgrat ser pública, si més 
no, pel que fa a l’aritmètica, sembla que no és gaire corresponsable d’un 
problema que existeix. 
 
 Per altra banda, les famílies van arribant com poden, vol dir que en 
trànsit del curs que iniciarem aniran arribant noves famílies que si tenen fills 
en edat d’escolarització, caldrà que incorporin als seus nanos a l’escola. 
 
 Altrament, també l’experiència ens diu que hi ha d’altres 
estudiants, nois i noies, adolescents que ja s’aparten d’aquest sector de 
població nouvinguda, que per raons específiques de dificultats d’aprenentatge, 
de vegades, requereixen assessorament de l’EAP, dels professionals, tant del 
centre com del tècnics que fan tota la tasca a nivell de ciutat. Necessiten una 
assistència especial i això requereix, sovint, una certa mobilitat interna. 
 
 Hi ha també una altra consideració que és la primera, però que 
l’hem posada a l’última i és que resoldre els temes de l’ensenyament exigeix 
una corresponsabilitat per part de tothom, i, sobretot, per part de l’escola 
concertada. 
 
 Totes aquestes consideracions que he fet barrejades dialècticament 
generen un problema que s’ha de resoldre, i aquest és la mobilitat dels 
estudiants. De manera que demanem que, tot i que Cornellà no sigui un 
municipi, ara per ara, que generi molta conflictivitat perquè les xifres no són, 
a diferència  d’altres municipis com ara Manlleu, algunes zones d’Osona, .... 
municipis a on les xifres fan més respecte a Cornellà. Jo crec que el problema 
no és numèric, sinó d’iniciar la resolució del problema.  
 
 Nosaltres entenem que el Municipi ha de ser protagonista, de 
manera que la Comissió d’Escolarització, o com nosaltres diem: “o una 
subcomissió derivada d’aquella”, no deixi de ser vigent al mes de setembre, 
sinó que allargui les seves funcions al llarg del curs, perquè en el moment que 
arribi una família emigrada al mes de gener o al mes de febrer, no vagi d’ofici a 
l’escola pública, la qual cosa no vol dir que no s’hagi de respectar el dret dels 
pares a decidir on volen portar al fill, perquè, d’entrada, el sol fet que existeixi 
aquesta Comissió i que sigui necessari que passi per aquesta Comissió 
l’assignació de l’estudiant a un centre, obliga a mantenir sempre viu el debat. 
És a dir, veure quines són les causes objectives que fan que només 9 
d’aquests estudiants vagin a l’escola concertada. Certament, poden haver 
raons ideològiques, religioses, i s’han de respectar el dret dels pares. Però, de 
vegades, hi ha raons de tipus econòmic, de manera que també s’ha d’exigir a 
l’escola concertada una certa corresponsabilitat de ser generosa i potser la 
paraula no és l’adequada. 
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 Per altra banda, crec que arriba en un bon moment aquesta Moció 
perquè ha sortit un decret en el DOGC  del 15 de febrer de 2000, que d’alguna 
manera, pel que fa als estudiants, vinguts d’altres indrets, ja intenta resoldre 
el problema, no pas pel que fa als estudiants que requereixen una assistència 
especial, però ja he dit que el nord era demanar a la Generalitat de Catalunya 
que doni poders que ens permeti que aquesta Comissió de matriculació pugui 
seguir funcionant. 
 
 També sol·licitem al primer punt que, tan aviat com es pugui, es 
donin a conèixer les dades del període de matriculació actual, per tal de 
comprovar quin ha estat l’increment de població escolar d’origen emigrant i 
quina ha estat la seva distribució en el mapa escolar local. Ens assembla que 
és una Moció que recull una necessitat, pretén resoldre una injustícia, i fa 
camí cap a l’autonomia municipal. Esquerra Republicana que creu que 
l’ensenyament hauria de dependre dels municipis, crec que evidentment això 
mai caurà del cel, i es tracta d’anar creant les condicions perquè el municipi 
que té aquest compromís i, en el cas de Cornellà és evident, vagi creant les 
instàncies que permetin resoldre petits problemes, però que fan camí. 
  
 A continuació intervé el Sr. Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que creu que el més lògic és que 
aquests nois i noies vagin a les escoles del mateix barri on viuen, perquè els hi 
és més fàcil integrar-se si conviuen amb nois i noies que coneixen perquè són 
veïns, i perquè, crec que el que sol·licita aquesta Moció, sobretot en el punt 
dos, el que fa és fomentar la xenofòbia, i més quan en aquest Ajuntament 
aquesta situació està molt controlada, perquè l’Institut Municipal d’Educació, 
amb el Pla Municipal d’Immigració ja té previstes totes aquestes qüestions. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que li 
voldria dir al Sr. Tardà que les escoles concertades, segurament no admeten a 
aquests nois perquè cobren un plus i segurament són els propis pares els que 
no volen. No crec, afegeix, que cap escola concertada privi a aquests nois a 
entrar perquè tenen tant dèficit com les públiques, el que passa és que cobren 
a part uns extres que, a vegades, són bastant forts, i segurament aquestes 
persones no tenen recursos i se’n van a la pública que és totalment gratuïta, 
aqueixa crec que és la raó. 
 
 Quant a mantenir la Comissió estaria d’acord, però si haig de votar 
tota la Moció sencera, sens dubte, que no la vaig a votar a favor. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que el seu Grup 
està d’acord en el contingut de la Moció. Crec que allò que s’està plantejant 
des d’Esquerra Republicana és una alerta que hem comprovat que s’està 
produint últimament, no a Cornellà específicament, però sí en altres 
poblacions similars a Cornellà, en les quals, d’una manera possiblement 
involuntària  o potser no gaire controlada, o no se sap per quina raó, però  
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s’estan creant petits ghettos en algunes zones determinades perquè és molta 
casualitat que per raó de veïnat o per altre tipus de raons, acaben anant els 
nens a uns determinats centres que acaben creant un estigma per a ells 
mateixos i per a la població d’aquella zona. 
 
 Crec que el principi de solidaritat, en aquesta qüestió, hauria de ser 
assumit per tots els que gaudeixen dels fons públics, per tant, també amb 
l’escola privada concertada, i si no és mitjançant aquesta Comissió d’alguna 
altra manera, però sí que s’ha de tenir quelcom que des del nivell local vetlli 
per evitar aquestes situacions discriminatòries i de ghettos que en alguns llocs 
ja funciona -com pot ser Ciutat Vella o d’altres tipus de barris de Barcelona i 
de poblacions en les que ja ha succeït això-.    
  
 Acte seguit intervé la senyora Cristina Gasull Martínez, com a 
Regidora-Delegada de l'Àrea d'Educació, per manifestar que està absolutament 
d’acord amb el que plantejaven els dos punts dels acords de la Moció. Quant 
al primer és potser el més fàcil,  pel que respecta al segon, evidentment el Sr. 
Tardà ja ho ha dit, no és la nostra decisió però sí que és la nostra obligació 
demanar que això sigui així, que des de l’Administració Local es vetlli durant 
tot el curs escolar per la millor ubicació possible de tots els nois i noies que 
tenen situacions diferenciades. 
 
 Abans, amb el Sr. Tardà,  havíem parlat de la possibilitat de canviar 
una paraula dins del text de l’exposició de motius, i em sembla que ell quan 
l’ha explicat l’ha modificat, en concret al tercer paràgraf, demanàvem que 
canviés la paraula “inferioritat”, perquè encara que s’entenia bé què volia dir 
quedava una mica estranya, i podia donar lloc a males interpretacions. He 
entès que s’havia modificat  per “desfavoriment”, per tant, amb aquesta 
modificació acceptaríem tal qual la Moció. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma, per manifestar que certament és 
“desfavoriment”, no pas inferioritat. Per altra banda, assenyala, no voldria que  
quedés només l’idea de què la Moció contempla els estudiants provinents 
d’altres estats. Recordo, i poso un exemple, que parlo dels estudiants que 
necessiten una assistència especial: un nen o una nena conflictiva a les 
escoles concertades se la treuen del damunt i la posen a l’escola pública; un 
nen o una nena conflictiva a l’escola pública no té retorn ni es planteja que 
vagi a la escola concertada, quan hi ha mobilitat posterior, una vegada 
començat el curs.        
 
 Després d’això la Moció queda redactada en el termes següents: 

  

 “Atès que a la nostra ciutat conviuen centres escolars 
d’ensenyament primari i secundari de caràcter públic amb d’altres de règim 
concertat, 
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 Atès el fet que la població procedent d’altres Estats que passa a 
residir a la ciutat tendeix a créixer, tal com resta reflectit en el nombre de 254 
estudiants matriculats a les diferents escoles que tenen aquest origen, la qual 
cosa significa un increment de 70 estudiants respecte al curs 1998-1999, 
 
 Atès al fet que aquesta població en molts casos pateix una situació 
social i cultural de desfavoriment respecte a la resta de la ciutadania i que en 
conseqüència necessita majors atencions, 
 
 Atès que en el curs escolar 1999-2000 les escoles públiques 
assumiren 245 d’aquests 254 estudiants, mentre que les escoles concertades 
tan sols 9, el mateixos que en el curs 1989-1999, 
 
 Atès que és de preveure que durant el curs escolar caldrà anar 
incorporant al sistema escolar els fills de les  famílies que vagin arribant 
 
 Atès que al marge del sector de població provinent de la darrera 
emigració, d’altres estudiants requereixen una assistència especial que  en 
algun cas exigeix per raons diverses dur a terme desplaçaments  des d’un  
centre  escolar a un altre. 
 
 Atès que hom considera que la problemàtica de l’ensenyament ha 
de ser compartida  i  exigeix la corresponsabilització de tots els centres 
escolars presents a la ciutat  al marge del seu caràcter públic o concertat, 
 
 Sol·licitem que el Plenari adopti els següents  
 

ACORDS 
 
1. Que tan aviat com es pugui es donin a conèixer les dades del període de 

matriculació actual, par tal comprovar quin ha estat l’increment de 
població escolar d’origen emigrant i quina ha estat la seva distribució en el 
mapa escolar local. 

 
2. Sol·licitar a la Generalitat de Catalunya autorització perquè la Comissió 

d’Escolarització (o una subcomissió derivada d’aquella), en què hi ha 
representada la Inspecció escolar, l’Ajuntament, els centres escolars, les 
Associacions de Pares i Mares, així com l’EAP,  pugui mantenir-se vigent 
més enllà del període de matriculació per tal de vetllar per la distribució i 
assignació del estudiants que puguin ser afectats en els termes esmentats 
en l’apartat anterior (d’incorporació tardana i d’assistència especial), 
convençuts que d’aquesta manera  contribuirem a corresponsabilitzar el 
conjunt de la ciutat en la millora del nivell de qualitat de l’ensenyament, 
nord al que s’ajusta, pel que fa a l’escolarització d’alumnes amb situacions 
socials i culturals desafavorides, la resolució  de 15 de febrer de 120000  
apareguda al DOGC núm. 3.078 de 15 de febrer de 2000.” 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra de la Portaveu del Grup Municipal del PP,  
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández; i, del Portaveu del grup Municipal de 
CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 

 
 
 7.- Moció dels Grups Municipals d’ERC, i d’EUiA, referida al 
foment de l’ús de la deixalleria de Cornellà. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Atès el fet que d’ençà el mes de maig és en funcionament la 
deixalleria de Cornellà com a servei gratuït a la ciutadania  i que ens pertoca 
d’estimular-ne l’ús per tal de fomentar la cultura de la reducció dels consums, 
així com la de la reutilització i del reciclatge, 
 
 Atès que el conjunt de Grups Municipal del nostre Ajuntament en 
tot moment han mostrat interès a endegar d’altres iniciatives relacionades 
amb la  millora dels nivells de benestar ecològic a la ciutat, com ara l’adhesió i 
participació activa en el Dia Sense Cotxes que s’ha de  celebrar el dia 22 de 
setembre directament relacionada alhora amb el foment de l’ús del transport 
públic, 
 
 Atès que som coneixedors que ben aviat la deixalleria  de Cornellà  
posarà en servei un carnet  per als seus usuaris per tal de registrar la 
diversitat i quantitat de les entrades que permetrà l’aplicació del que 
proposem,  
 
 Sol·licitem que el Plenari adopti els següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que l’Ajuntament editi i publiciti  uns “bons de 
ciutadania” que premiïn, amb viatges de transport públic gratuïts,  l’ús 
reiterat de la deixalleria per part dels cornellanencs i cornellanenques.  
 
 Segon.- Que  l’Ajuntament s’adreci a l’Entitat Metropolitana del 
Medi Ambient i a l’Entitat Metropolitana del Transport  perquè s’avinguin a 
donar suport a aquesta iniciativa. 
 
 Tercer.- Que la Tinent d’Alcalde  de Medi Ambient, a qui oferim la 
nostra col·laboració, assumeixi la iniciativa, la gestioni davant d’altres 
administracions i la reglamenti.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció manifestant que és una 
Moció del Grup Municipal d’EUiA, i del nostre Grup, i, de fet, ja he parlar 
posteriorment a la presentació, amb la Tinenta d’Alcalde, i es tracta de 
proposar que la deixalleria, tot just inaugurada, contribueixi a aportar idees 
per tal que el seu ús sigui assumit per tothom.  
 
 Diem que volem fomentar la cultura de la reducció dels consums 
així com la reutilització i el reciclatge, i, quan abans hem votat a favor del “dia 
sense cotxes”, la nostra preocupació era veure fins a quin punt podíem 
intentar concretar aquesta voluntat teòrica en un fet petit, però que realment 
anés més enllà  del pronunciament teòric.  
 
 Entenem la pedagogia de recuperar l’orgull de ser un bon ciutadà, i 
proposem repartir uns bons de ciutadania que premiïn en viatges gratuïts en 
transports públics, -d’aquí ve ajuntar deixalleria i el dia sense cotxes-, i, seria 
la deixalleria qui distribuiria aquests premis per a aquells ciutadans que 
demostressin una certa fidelitat i un ús “in crescendo” de la deixalleria. 
 
 Tot i amb això no hem volgut anar més enllà. En el tercer punt diem 
que la Tinent d’Alcalde de Medi Ambient, a qui oferim la nostra col·laboració, 
tant la de Ignacio com la meva, perquè ella assumeixi la iniciativa, la gestioni i 
la reglamenti, de manera que nosaltres hem fet un petit esborrany i li 
passarem, i si ella vol, fins i tot podem fer-ho junts. 
 
  A continuació intervé la Tinenta d’Alcalde de l’Àrea de Medi 
Ambient i Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, per manifestar que 
quan hem parlat tots dos, els hi vaig comentar la meva disposició a trobar 
aquestes possibles solucions per incentivar l’ús de la deixalleria. En principi 
estic totalment d’acord en què compartim les mateixes preocupacions, i crec 
que la deixalleria de Cornellà -que fa un mes i pocs dies que va començar a 
funcionar-, funciona molt bé. Durant els primers deu dies va tenir 35 usuaris i 
en el primer mes 135 usuaris. Penso que està per sobre de la mitjana del que 
són les deixalleries que estan en ús des de fa molt més temps.  
 
 Això vol dir que, d’alguna manera, la primera campanya que vam 
fer, que va ser la campanya de difusió i de dinamització amb les diverses 
entitats i les associacions de veïns, comença a donar fruit. Nosaltres mai 
abandonarem el sentit de buscar solucions perquè es fomenti l’ús de la 
deixalleria, i estem totalment d’acord en continuar fent totes les campanyes 
que siguin necessàries, recordatòries, informatives, etc. No obstant això en 
principi, el que proposen en aquesta Moció no el podem entomar, tal i com 
diuen 
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 En el primer paràgraf no podem estar d’acord en el sentit d’aquesta 
mesura tal qual apareix aquí. Jo diria que, tot i que no podem acceptar les 
propostes concretes que fan en la Moció, sí que estem totalment d’acord en 
què, com diu en el tercer punt, es deixi al Govern de la ciutat, es deixi a la 
Tinenta d’Alcalde de Medi Ambient acabar de decidir de quina manera es pot 
incidir en el foment de la deixalleria, ja sigui en una campanya (dintre d’un 
marc d’una segona tornada de la campanya) o d’unes accions dirigides a tota 
la ciutadania, no només als bons practicants, sinó també per fomentar que els 
que no fan bones pràctiques també les puguin fer, i també dirigida també a 
comerciants i petits industrials, etc. 
 
 Per tant, tot i acceptant l’interès i la motivació que els ha fet fer 
aquesta Moció, el que no puc és estar totalment d’acord amb les propostes 
concretes que fan. Sí que estem d’acord en treballar conjuntament, -ells ho 
saben perfectament que és una preocupació meva i de tot l’equip de govern-, i 
hem de buscar situar-ho dins d’un marc en el qual hi hagin mesures per 
fomentar l’ús de tota la ciutadania.      
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alberto García Llorente, com 
a  Portaveu del Grup Municipal Mixt, per manifestar que és una Moció que  
considerem realment molt positiva, perfecta, però nosaltres ens abstindrem 
simplement perquè això de premiar amb viatges de transports públics, la 
veritat, és com si fos per ser client de. Potser el dia de demà es pugui fer, però 
actualment considero que és poc viable aquest tema. Crec que sí és positiu 
que s’editi, es publiqui i que es faci tot el que calgui perquè la deixalleria es 
pugui utilitzar més del que es podia utilitzar. 
 
 Nosaltres, per la mesura concreta de tractar-ho “com a premi”, ens 
abstindrem perquè no ho creiem viable que s’hi pugui fer. 
 
 Acte seguit intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que el seu Grup dóna 
suport a les paraules que ha dit la Tinenta d’Alcalde de Medi Ambient, i no 
donaríem suport a la Moció sobretot perquè creiem que això s’ha de 
reflexionar molt bé i s’ha emmarcat dins d’altres iniciatives que ja estan 
previstes per part de l’Àrea que gestiona aquest tema. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que havíem parlat ja 
amb la Sra. Carmen Romero i semblava que estava d’acord perquè era una 
mesura que podia afavorir l’ús del transport públic i al mateix temps la millora 
de l’ús de la deixalleria. Si no som capaços d’aquestes petites qüestions posar-
les en marxa, fer un esforç que és molt petit, doncs la veritat és que no sé que 
serem capaços. 
 
 És aquí on es demostra que els discursos no tenen res a veure amb 
la pràctica, i per tant, demano una reflexió en aquest sentit. Ja abans hem 
parlat del riu, de moltes coses i moltes es diuen, però a l’hora de la veritat els 
resultats són els que són. 
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 Tot seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor 
Nèstor Artís i Villena, per manifestar que el seu Grup donarà un vot de 
confiança a la Regidora de Medi Ambient, perquè crec que està desenvolupant 
bé la seva tasca i farà el que cregui que ha de fer amb aquesta qüestió. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el 
seu Grup votarà a favor perquè creuen que és una bona idea per a 
conscienciar a la gent del que han de fer. 
 
  Finalment pren la paraula la Tinenta d’Alcalde de l’Àrea de Medi 
Ambient i Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, per manifestar que 
l’estranya que el Sr. Flórez s’enfadi. Crec, assenyala, que m’he explicat amb 
molta claredat, més interès que jo perquè tot surti bé...., però jo no m’he 
enfadat quan algú m’ha suggerit com he de fer la meva feina, sinó que només 
dic que em deixeu veure de quina manera ho puc fer, de quina manera és 
viable, perquè evidentment tinc l’interès en fomentar l’ús de la deixalleria, en 
gestionar bé la deixalleria i en fer-ho el millor que sàpiga  i les meves 
capacitats arribin.    
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; de la Regidora del Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen 
Romero López; del Regidor del Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i 
Villena; i, amb l’abstenció dels Regidors del Grup Municipal Mixt, senyors 
Alberto García Llorente i Antonio Naranjo Hijos. 
 
 
 
 8.- Moció dels Grups Municipals d’ERC, i d’EUiA, referida a 
l’alzina que s’ha arrencat en el carrer Vicenç Llivina, zona Alps. 
 
 MOCIÓ 
 

 “En diferents ocasions, des que es va iniciar el procés de planificació 
de la zona Alps, hem vingut reclamant el compromís de respectar i salvar el  
màxim d’arbres allí existents , fent especial insistència en l’alzina que hi havia 
per sota de Can Fairell. 
 



 81

 L’esmentada alzina, que estava situada en el marge de la zona i, per 
tant, no era un obstacle per a la urbanització, era un exemplar emblemàtic, el 
valor de la qual no es podia mesurar en pessetes sinó en una simbologia com 
element inseparable del lloc i per a les persones que ho havien admirat i 
estimat com quelcom propi que hi havia crescut al mateix temps que elles, 
però a més, perquè era una bella peça del patrimoni natural de la nostra 
ciutat i un mini-ecosistema, refugi d’aus i d’altres animals que formen la 
biodiversitat de l’entorn. 
 
 Independentment de les circumstàncies que han fet desaparèixer 
l’esmentada alzina, són molts els casos en els últims anys, que arbres adults i 
sans que s’han arrancat i substituïts per plançons nous, sense raons que ho 
justifiquin, el cost del qual i temps perquè arribin a realitzar les funcions que 
un arbre fa en el medi ambient i el clima de l’entorn, són realment 
considerables. 
 
 Segons se’ns ha informat, la responsabilitat d’aquesta acció és del 
tècnic responsable de l’obra, persona que estava informada de què s’havia de 
respectar. De moment no tenim altra informació que ens ratifiqui que això és 
així,  però hi ha algunes dades que ens demostren que existeixen altres 
responsabilitats: primera i principal, en el projecte no es contemplava que 
l’esmentada alzina, ni les acàcies que hi havia al costat del ramal 
d’incorporació de la carretera d’Esplugues al carrer Alps, que s’havien de 
mantenir, segon, han estat vàries les ocasions en què se’ns ha dit que no es 
podia garantir la seva existència, encara que posteriorment es va adoptar el 
compromís de preservar-la. Fins i tot quan, en una moció d’EUiA va demanar 
que la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment i Serveis, 
estudiés i discutís la conveniència de treure aquest tipus d’arbres, se’ns va dir 
que això no es podia acceptar i fou rebutjada, no obstant, el Sr. Alcalde, tal 
com consta a l’acta, va manifestar que quan es discuteixen els projectes és el 
moment d’analitzar i acordar quins arbres s’han de retirar i quins plantar, 
cosa que no s’ha fet ni en aquesta ni en cap altra ocasió. 
 
 Sincerament, després de rebre les trucades i les lamentacions dels 
veïns i veïnes de la zona i comprovar que l’havien arrancat i destrossat, no 
tenim paraules per expressar la nostra impotència i decepció per un fet tan 
lamentable, ni entenem que un senyor, a títol personal, pugui decidir una 
cosa tan delicada com la que estem tractant. Si hi hagués la sensibilitat i la 
preocupació per les coses que no generen benefici econòmic, això no s’hagués 
produït. Qui convencerà a la gent del nostre poble de què això s’ha fet en 
contra de l’opinió de l’Ajuntament? i com podrem demanar-los que respectin 
els béns públics? 
 
 Per tot el que s’ha exposat, proposem: 
 
 Primer.- La reprovació pel Ple, d’aquest lamentable fet. 
 



 82

 Segon.- Que es convoqui una reunió –en la que estiguem presents 
tots el grups municipals- amb l’empresa  i el tècnic que ha ordenat l’extracció 
de l’alzina, perquè ens expliquin els seus arguments i raons. 
 
 Tercer.- Que es reposi en el mateix lloc que ocupava l’alzina, una 
altra que sigui el més semblant possible a l’eliminada, amb càrrec a qui o 
quins siguin els responsables. 
 
 Quart.- Que, una vegada demostrada la culpabilitat, es depurin 
responsabilitats del tipus que siguin i es penalitzi com correspongui. 
 
 Cinquè.- Que es doni exacta i complida informació a la ciutadania, 
tant del fet com de les conclusions adoptades i es demanin disculpes per 
aquest atemptat contra el patrimoni natural.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón,  com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, es fa una explicació de la Moció, manifestant que ja vam 
estar discutint a la Comissió Informativa i se’ns va donar una sèrie de raons, 
que fins que no tinguem elements per dir que no són veritat, no podem dir que 
no és així, però sí que allà tothom estava molt enfadat i crispat per una 
qüestió que ja veníem discutint des de feia molt de temps, i és que aquella 
alzina era emblemàtica i s’havia de respectar. 
 
 Com sabeu, la setmana passada vam tenir la mala notícia de què 
l’alzina l’havien tret i l’havien destrossat, i,  la veritat és que havíem preparat 
una Moció molt més dura que aquesta, perquè era una “tomadura de pelo”, 
que aquestes coses es facin d’aquesta manera. Son moltes les lluites que 
tenim a Cornellà defensant els arbres que són adults, que fan una funció 
fonamental, i, sembla que  això no es té en compte. 
 
 A nosaltres l’única qüestió que ens estranya  és que malgrat que el 
Sr. Marín va venir i va explicar unes quantes vegades que havia dit a aquell 
senyor que l’alzina s’havia de quedar, posteriorment aquell senyor, per 
iniciativa pròpia  i a títol individual,  hagi pogut decidir aquesta qüestió. 
 
 Hi ha un aspecte que l’Ajuntament no pot obviar i és la seva 
responsabilitat com a organització municipal i, per tant, d’alguna manera, és 
responsable subsidiari d’aquest fet tan lamentable.  
 
 Per això demanem, primer, que ja que tots estàvem molt crispats 
per aquell fet, que aquest Ple faci una reprovació d’aquest lamentable fet, per 
una banda. 
 
 Per una altra banda demanem una reunió amb l’empresa i amb el  
tècnic, tot i que el Sr. Morlanes em va dir que hi havia rebut una carta de 
l’empresa responent a la demanda de l’Ajuntament de què retirés a aquesta 
persona de la responsabilitat que tenia com a director de l’obra; però nosaltres 
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volem tenir, amb la presència de tots els grups municipals que vulguin ser-hi, 
aquesta entrevista amb l’empresa i amb el tècnic perquè expliqui els seus 
arguments i les seves raons. Considerem que el tema és molt greu. 
  
 Per una banda demanem ja que és impossible trobar una alzina 
amb les característiques i amb les dimensions d’aquesta per poder-la 
trasplantar,  però sí que es porti una altra el més semblant possible i es 
col·loqui en el mateix lloc que hi era aquesta. 
 
 Així mateix demanem que es depurin totes les responsabilitats que 
siguin necessàries  i no creiem que sigui prou que aquell senyor hagi estat 
retirat d’aquesta responsabilitat, sinó que ha d’anar més enllà. 
 
 I finalment, que es faci una explicació pública de quina ha estat 
aquesta acció, quines han estat les conclusions a què hem arribat i que es 
demanin disculpes perquè ha estat un atemptat contra el patrimoni natural.    
    
 A continuació intervé el Sr. Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que creu que el fons de la qüestió 
és què no es va respectar un compromís que es va agafar aquí al Ple, en 
aquest cas, era un arbre. El pitjor, indica,  és que altres vegades aquests 
compromisos no es respectin. Potser un arbre és important, per uns més que 
per altres, però en altres raons.  La meva intenció de vot, esperaré  a les 
explicacions de l’Equip de Govern, per manifestar la meva intenció de vot. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
esperarà també l’explicació del Sr. Morlanes, per decidir el vot. No obstant, 
assenyala dir abans de tot, que entenent tot el que vostès exposen, perquè 
crec que  els arbres no s’han de tallar, entendria una Moció tan dura com 
aquesta i amb tantes responsabilitats quan fos adreçada a persones que han 
sofert atemptats o a nens que de veritat estan patint. Quan es posen als 
arbres pel damunt de les persones això ja no ho entenc. L’única cosa és que 
en una Comissió estigués present el tècnic perquè és evident que va estar el 
Sr. Marín, però com hi ha una tercera persona involucrada i que mai se la pot 
jutjar, ja que jo soc partidària d’escoltar sempre les versions de tothom, 
m’agradaria, i això ho demanaria, a banda que donés el meu vot a favor o en 
contra, que aquesta persona expliqués els motius pels que  va tallar l’arbre, 
potser és una persona, un piròman o quelcom així. 
 
 Dir també que em consola que jo al seu dia vaig demanar 
responsabilitat a l’Equip de Govern, i tots van votar en contra, i si el meu vot 
arriba a ser en contra d’aquesta Moció, em consola la revenja. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal Mixt, 
senyor Alberto García Llorente, per manifestar que el seu Grup sembla ser que  
han estat els únics que han parlat amb l’Equip de Govern. Les explicacions 
que ens ha donat el Sr. Morlanes les creiem totalment correctes, convenients, 
per tant, nosaltres votarem en contra de la Moció perquè moltes de les coses 



 84

que es demanen l’Equip de Govern ja ha demanat responsabilitats i una sèrie 
de conseqüències que ja les explicaran. 
 
 Finalment intervé el Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que respecte als antecedents discrepen totalment. Si es miren els 
milers d’arbres que s’han plantat els últims anys a Cornellà, doncs no s’ha de 
parlar més.  
 
 En segon lloc hem donat una complida explicació, crec que som 
l’únic Ajuntament que ha replantat més de cent arbres, només s’ha d’anar al 
costat de “El Corte Inglés”, també a Alps i veure les palmeres replantades. 
Aquest Ajuntament es gasta bastants diners replantant arbres, per tant, la 
política aquesta de destrossos ja li he dit més d’una vegada que no la fem i ho 
torno a dir avui una altra vegada. 
 
 I finalment, referint-me al contingut de la Moció, lamentem el tall de 
l’alzina, no ens és indiferent. Dit això, afegir que tinc dues cartes, una de la 
direcció d’obres, on el senyor responsable d’obres dimiteix, s’ha apartat de la 
direcció de l’obra assumint la seva responsabilitat, i una segona carta de 
l’empresa constructora que diu que, malgrat ser la direcció d’obres la que va 
donar la instrucció de tallar l’alzina, diu quelcom que a mi em resulta molt 
important: “pensem que hi havíem d’haver consultat a la propietat abans de 
tallar un arbre d’aquest tipus”, i no ho va fer, ho diu a la carta i es compromet 
a replantar tres alzines de les de major grandària que s’hi trobin en vivers 
quan sigui el moment oportú, que ara no ho és.  
 
 Crec que seguir pel camí de dir: “ i ara generem un tribunal i ens 
anem a veure a l’acusat”, és fer política amb un tema que a l’Equip de Govern 
no li agrada en absolut, tampoc que s’hagi tallat l’alzina, però, al final se’n 
replantaran aquestes tres alzines i la persona que era responsable ha perdut 
la nostra confiança i ha estat apartada.   
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és  rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; de la Regidora del Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen 
Romero López; del Regidor del Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i 
Villena; de la Regidora del Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández; i, dels Regidors del Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García 
Llorente i Antonio Naranjo Hijos. 
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 9.- Moció del Grup Municipal del PP, referida a l’assassinat del 
Regidor del PP, de l’Ajuntament de Màlaga, senyor José Maria Martín 
Copena. 
 
 MOCIÓ 
 

 “Vista l’actual onada d’atemptats que aquests últims dies ha 
desplegat la banda terrorista E.T.A., i en els que una vegada més s’ha servit 
del tret a la nuca per acabar amb la vida del regidor del P.P. a l’Ajuntament de 
Màlaga, senyor José María Martín Copena, o la bomba enganxada per intentar 
assassinar al dirigent socialista José Asenjo i a la seva família, entenem que 
l’únic que pretén la banda terrorista amb aquests actes, que han commocionat 
a tota la societat, és frustrar les esperances d’un poble que majoritàriament ha 
apostat per la llibertat i la pau, i que rebutja de forma contundent la violència; 
com hem pogut veure en les diverses manifestacions que s’han produït 
aquests últims dies en totes les capitals i pobles del nostre país. 
 
 En una societat democràtica, la defensa de qualsevol ideal o 
projecte perd tota legitimitat quan per a aconseguir-lo s’utilitza la via de la 
violència, amb el consegüent sofriment de les persones. 
 
 Ara és el moment en què totes les forces democràtiques i la societat 
civil han de fer pinya en la condemna i el rebuig de la violència i no deixar cap 
dubte de què els culpables de tant dolor són aquells que volen silenciar amb 
les armes la voluntat d’un poble. 
 
 És per tot això, que el Grup Municipal Popular proposa al Ple els 
següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Fer arribar el condol més sincer i la nostra solidaritat a la 
família del regidor del PP assassinat José María Martín Copena i a 
l’Ajuntament de Màlaga. 
 
 Segon.- Manifestar el rebuig més absolut i la condemna més 
enèrgica davant aquesta nova acció terrorista que ha segat una altra vida i 
amb la que vol trencar l’esperança de tot un poble de construir el seu futur en 
pau i en llibertat. 
 
 Tercer.- Manifestar el convenciment de què en aquests moments la 
transcendència de la unitat de tots els demòcrates sense cap exclusió, és 
absolutament fonamental, i s’ha d’impulsar totes les formes de coordinació i 
mobilització per aconseguir la pau definitiva. 
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 Quart.- Fer arribar la nostra més sincera felicitació al senyor José 
Asenjo, dirigent del Partit Socialista i a la seva família, després de sortir il·lès 
de l’atemptat frustrat perpetrat per la banda terrorista ETA.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, es fa una explicació de la Moció, 
manifestant que pregaria en aquest cas, malgrat que tots tenen el text de la 
Moció i com en aquesta sala hi ha persones pregaria la lectura d’ella.  
 

 A continuació intervé el Sr. Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, per manifestar que el seu Grup està a favor del punt 1, 
2, 4, però amb el punt tercer no estan gaire d’acord, malgrat tot votarem a 
favor. Volem que consti en acta que estem absolutament en contra de la 
criminalització que està duent a terme el Partit Popular en contra dels 
nacionalistes bascos, Partit Nacionalista Basc, Eusko Alkartasuna, una bona 
part d’Euskal Herritarok. De manera que estem a favor del punt 1, sense cap 
embut, punt 2, 4 i el punt 3 creiem que no és veritat el que diu, la Moció diu 
la unitat de tots els demòcrates sense cap exclusió, certament aquí ho diu, la 
pràctica no és aquesta, malgrat tot, votem a favor de la Moció. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que el seu Grup va en la 
mateixa línia que el Sr. Tardà, perquè no veu grans esforços i iniciatives que 
realment facin canviar les coses i l’experiència ens demostra que amb l’acció 
policial no n’hi ha prou i no és suficient i fa falta que realment hi hagi 
capacitat de trobar solucions diferents. Per tant, estem a favor dels altres 
punts, però en aquest també tenim la nostra reticència i considerem que s’ha 
de veure fer les coses d’una altra manera. 
 
 Acte seguit intervé la Portaveu del Grup Municipal d’IC-V, senyora 
Carmen Romero López, per manifestar que el seu Grup també vota a favor, tot 
i que sigui una proposta del PP,  però volem dir que aquestes vegades 
nosaltres sempre hem estat solidaris a qualsevol tipus de recriminació 
d’accions violentes, i per això, hem anat sempre a les concentracions i als 
minuts de silenci que ha calgut fer, i que tan de bo que no tinguéssim que 
continuar fent-lo massa temps. 
 
 Nosaltres tenim unes certes reserves amb el punt tercer, coincideixo 
bastant amb els companys d’esquerra que han fet aquests comentaris, però 
crec que el motiu de la Moció és només donar a conèixer el rebuig de la 
violència injustificada i crec que aquí no s’han de tenir embuts i s’ha d’estar 
clarament en contra d’aquesta violència. Per tant, nosaltres donem el nostre 
suport a aquesta Moció. 
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 Tot seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que les observacions, opinions es poden recollir a l’acta però 
finalment es vota un text, o s’està d’acord o no s’està d’acord, i entenc que 
estem tots d’acord. 
 
 A continuació pren novament la paraula la senyora Mª Isabel 
Espinosa Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per 
contestar al Sr. Tardà i  manifestar que en el punt tercer diu “la unitat de tots 
els demòcrates, sense cap exclusió”. Les persones que donen suport al 
terrorisme no són demòcrates, només era el text en aquest sentit. Si hi ha 
partits que no donen suport, que no fan manifestacions i que no surten a les 
places d’alguna manera a fer presència quan hi ha algun assassinat, per a mi, 
i crec que per a la resta de la societat, no són demòcrates.  
 
 Intervé en aquest moment el Sr. Alcalde, per manifestar que, de 
totes maneres, no farem aquí un debat sobre la política antiterrorista, és un 
tema, una Moció que té un contingut fonamentalment humanitari, crec que 
això reflecteix el text, i el que votem tots.     
 
    
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 10.- Precs i preguntes. 
 
 
 Pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, senyor 
Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que hi havia presentat dues preguntes 
per escrit, d’una m’han donat la resposta per escrit el Sr. Morlanes i em 
sembla que no està tota contestada.  
 
 Intervé el Sr. Alcalde per puntualitzar que hi ha un Reglament 
aprovat, i que les preguntes que es fan, no generen debat i no es voten 
Contestant el Sr. Flórez que el que diu és que retira una perquè ja m’ha 
contestat però que li sembla que està incompleta.  
 
 1.- La setmana passada se’ns va informar pel Sr. Balmón en la 
Comissió Informativa, de la situació en què estava el problema generat per 
l’Empresa Barcelonesa de Drogues i els veïns que estan afectats, sembla ser 
que greument en la seva salut i com s’estaven fent gestions i és un problema 
que considerem urgent, la pregunta és: Han canviat les coses?. Hi ha 
informació diferent? o no?, perquè sinó s’hauria d’actuar a veure com es fa. 
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 2.- “Atès que ja s’estan substituint els “pirulins” per col·locar 
propaganda, acord contra el que ens vàrem pronunciar quan es va aprovar, 
prego em contestin a les preguntes següents: 
 

1a. En quina data es van col·locar els actuals i quant va costar?. 
 
2a. Que es fa amb els que es van retirar, es llencen o es procedeix a 

algun tipus de reciclat?.   
 
3a. Quant costarà, instal·lació elèctrica i mà d’obra incloses, la 

substitució dels 100 existents a Cornellà?. 
 
4a. Quina és la potència elèctrica de cadascú dels esmentats 

elements?.” 
 
 Continua amb l’ús de la paraula el Sr. Flórez, per manifestar que 
són dades que entenc que, com ara és possible que no les tingueu totes aquí, 
m’ho contesteu per escrit, però sí que demano concreció en aqueix tema.  
 
  
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma per manifestar que farà una pregunta i dos 
precs. Pel que fa a la pregunta va referida al clavegueram i, de fet, crec que és 
el moment de fer-la ara perquè al setembre, tradicionalment, històricament, 
setembre i octubre, però bàsicament setembre ha estat el mes dels aiguats, de 
les riuades. 
 
 “El 14 de setembre de l’any 1999 la ciutat va patir un fort aiguat, la 
conseqüència del qual fou un seguit de danys soferts en habitatges, locals 
comercials, equipaments municipals, enllumenat públic, etc. 
  
 Per tal  de poder fer front en la mesura que es pugui i en millors 
condicions a una possible repetició  d’un esdeveniment meteorològic d’aquella 
magnitud, cal que la xarxa de clavegueram es mantingui el més neta possible, 
per la qual cosa volem demanar si l’Ajuntament  té previst de dur a terme la 
neteja  de la xarxa en les zones més crítiques, així com el calendari  de 
l’actuació, en entendre que és en aquests mesos d’estiu quan convé que es 
dugui a  terme.” 
 
 I, en aquests moment jo el que recullo és la resposta que se’m va 
donar  l’altra vegada i preguntem si heu estat previsors i ho aneu fent. 
 
 Els dos precs que venen a continuació, un fa referència a l’avinguda 
dels Alps recollint un malestar o inquietud d’alguns veïns, i, a més, tenint en 
compte que a l’avinguda dels Alps hi ha una entrada que va al camp de futbol 
i, també hi ha una entrada i una sortida que evacua estudiants de l’Institut 
Esteve Terrades cap als barris Centre i Riera, de manera que en alguns dies o 
en algunes hores hi ha força vianants que pretenen travessar, creuar 
l’avinguda. Certament ja ho vam plantejar a la Comissió Informativa i ja se’ns 
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va dir que ja ho sabien però se’ns va recordar que no és de titulació municipal, 
la qual cosa genera més problemes, però només volem pregar que 
l’Ajuntament estudiï la possibilitat de posar-hi un senyal semafòric per tal 
d’evitar problemes perquè realment, en alguns moments del dia i en alguns 
dies creuar l’avinguda dels Alps és realment molt perillós. Que s’estudiï i, si no 
pot ser, que se’ns digui per quina raó.  
 
 
 “D’ençà que fou obert, aquesta avinguda  ha esdevingut un vial molt 
transitat per la qual cosa obliga a les persones que tenen necessitat de creuar-
lo a arriscar la seva seguretat. La proximitat de centres escolars, altrament, 
comporta que, sobretot en determinades hores,  pugui observar-s’hi força 
situacions de risc. És per això que, atenent alhora, un suggeriment dels veïns 
de la colònia Rosés, que ens testimonia la versemblança del que hem exposat, 
demanem al Tinent d’Alcalde responsable que tingui a bé d’estudiar la 
viabilitat d’instal·lar en l’indret que cregui més adient un semàfor.”   
 
 
 Per altra banda preguem, sé que és difícil, però cal ser perseverant, 
demanaríem pel que fa a l’11 de setembre la Diada Nacional, demanem el 
següent:  
 
 “L’adhesió del govern municipal a la campanya “A l’11 de setembre 
la bandera catalana al balcó de l’Ajuntament” promoguda per diferents 
ajuntaments catalans per tal d’ampliar el nombre de ciutats i pobles  del país 
que en la Diada Nacional únicament col·loquen en la façana dels seus 
ajuntaments la bandera catalana, amb la voluntat de fer palès el referent 
reivindicatiu en favor de les llibertats nacionals en una conjuntura d’ofensiva 
espanyolista i dretana del Partit Popular, l’objectiu  polític del qual radica a 
anar fent desaparèixer  les  diverses realitats nacionals i culturals minoritàries 
presents a  l’Estat Espanyol.” 
 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per preguntar en 
quina situació estan les mesures medi ambientals que s’havien de realitzar a 
la fàbrica Barcelonesa de Químicas del carrer Rosselló. 
 
 Segon, si és veritat, tal i com se’l ha assegurat als veïns que des de 
la Diputació es farà la mesura de les possibles emanacions de gasos en el mes 
d’agost.  
  
 Després, en nom dels veïns, demano que per tranquil·litat dels veïns 
que se sol·liciti del Departament de Medi Ambient de la Generalitat, que faci 
en control i seguiment i que publiqui els resultats de la mesura. 
 
 També sol·licito que es realitzi des del Departament de Sanitat de la 
Generalitat la revisió mèdica als veïns afectats. Això, són precs que transmeto 
al Ple en nom dels veïns del carrer Rosselló. 
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 Així mateix porto un plec al Ple que he passat per escrit i que diu el 
següent: 
   
 “En l’última fira instal·lada a Cornellà durant la Festa Major, s’han 
inclòs atraccions de carrousel amb ponis. Aquesta atracció, que ja ha estat 
prohibida en alguns municipis, és objecte de reiterades protestes i denúncies 
per part de les associacions de defensa i protecció d’animals, ja que: 
 

Primer.- Els ponis estan obligats a donar voltes sense descans i 
durant un període de temps molt llarg, al voltant d’un cercle de 
reduïdes dimensions, a ple sol i al ritme d’una música ensordidora. 

 
Segon.- Aquests animals van lligats a l’eix rotatori central 
mitjançant uns arnesos metàl·lics que subjecten els caps i que, 
sovint, produeixen ferides als ulls quant mouen el cap; d’altra 
banda, las selles de muntar utilitzades no solen ser adequades a la 
seva anatomia  i freqüentment els hi produeixen doloroses nafres i 
fins i tot desviacions de columna. 

 
Els ponis han de seguir obligatòriament el pas que li marca l’eix 
central, o del contrari s’exposen a ser penosament arrossegats i 
ferits pels arnesos que els subjecten el cap, com ja ha passat en 
alguna ocasió. 

 
Tercer.- És evident que aquest tipus d’atracció de fira causa 
patiments als animals, i constitueix un flagrant incompliment de la 
Llei 3/1988 de Protecció d’Animals.  

 
 Així mateix, reiterades vegades, aquesta Regidora ha expressat a 
aquest Consistori i particularment a la Regidora de Sanitat les seves queixes i 
la preocupació de la ciutadania per la situació i mals tractaments (i del 
possible enverinament) dels gats del carrer i colònies de coloms de la nostra 
ciutat, el control i benestar dels quals haurien de ser obligació dels 
Ajuntaments. 
 
 En base al que s’ha exposat, aquesta Regidora formula la següent,  
 
 PETICIÓ 
 
1. Que l’Ajuntament de Cornellà compleixi amb allò preceptuat en la Llei 

3/1988 de Protecció dels Animals, (articles 2.2, apartat a); 4.1; 42.3 
apartat c); 44.1 i 48.1.). 

 
2. Que es preguin les mesures oportunes perquè no s’autoritzi la instal·lació  

d’atraccions de fira que utilitzin els ponis o qualsevol altre animal que sigui 
objecte de mals tractaments. 

 



 91

3. Que l’Ajuntament de Cornellà es comprometi a intervenir per evitar els 
maltractaments i tortures de qualsevol tipus dirigides contra els animals 
tal com estableix l’esmentada llei. 

 
4. La creació d’un Consell Municipal per la convivència, protecció i defensa 

dels animals, en el qual  estiguin representats tots els grups polítics de 
nostre Ajuntament i associacions de defensa dels animals de la nostra 
ciutat, i altres col·lectius interessats en aquesta finalitat.” 

 
      D’altra banda, porto unes preguntes i uns precs, continua la Sra. 
Espinosa, que lamento, de veritat, haver-les de portar una altra vegada al Ple, 
però l’obligació és l’obligació i ho vaig a fer: 
 
 A data de 29 de juliol de any 1999, vaig fer un prec a aquest Ple en 
el que es demanava la relació on vinguessin reflectits els diferents sous i 
categories existents entre el personal de PRECSA, així com una relació 
d’empreses que durant l’any 1998 havien treballat per a l’esmentada empresa 
municipal. 
 
 A 22 de desembre del mateix any, vaig torna a fer una altre prec 
recordant que no se m’havia facilitat la documentació demanada, i, avui, un 
any després, torno a sol·licitar els mateixos documents. No els tinc, 
possiblement s’hagin lliurat però no a la persona indicada, i aquesta vegada 
els amplio i sol·licito junt amb l’anterior exposat: 
 
 1r. A què empreses o entitats ha atorgat subvencions PRECSA i 
perquè procediment per executar accions de qualsevol tipus, cofinançades, 
amb fons social europeu o provinents del Departament de Treball de la 
Generalitat de Catalunya,  o l’INEM. Aquesta informació es referirà al període 
1990-1999, indicant acció, nom del beneficiari, import en pessetes, empresa o 
entitat que realitza l’acció amb indicació de NIF, denominació social, domicili 
social i persona responsable. Conèixer si s’han efectuat pagaments per 
prestació de serveis a membres.  
 
 Intervé en aquest moment el Sr. Alcalde per indicar-li que hauria de 
llegir una mica el Reglament perquè posa les preguntes, els precs que es 
poden fer, assenyalant la Sra. Espinosa que, si vol, ho passa per escrit. 
Responent el Sr. Alcalde que ho passi per escrit i que sàpiga bé que si és una 
informació que s’ha d’elaborar, no tenim perquè elaborar-la, ni perquè dedicar 
a quatre funcionaris a fer-li un determinat treball a vostè. Informi-s’hi bé d’allò 
a què té dret i d’allò que no té dret. Contestant la Sra. Espinosa que ho farà. 
 
 Pren de nou la paraula el Sr. Alcalde per demanar respostes que 
s’estigui en condicions de respondre i a les que no es respondrà d’acord amb el 
que diu el Reglament, per escrit.   
 
 Acte seguit intervé el senyor Antonio Martínez Flor, com a Regidor-
Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per manifestar que les 
respostes al Sr. Flórez són difícils, entre d’altres coses perquè la substitució 
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dels “pirulíns” nous ho la una concessionària, per tant, s’haurà d’esperar que 
acabi per preguntar quant li costa, és la concessionària que fa les parades 
d’autobús la que està fent la substitució, i en quant ho tingui ho presentaré 
per escrit. 
 
 Pel que fa a la pregunta del Sr. Tardà, continua manifestant el Sr. 
Martínez, s’estan netejant les clavegueres, en aquests moments estan netes, i 
estem fent el pla aquell que se’t va passar fa un temps, tenint especial cura en 
les zones que són més sensibles, però en aquests moments estan netes, 
perquè es van revisar fa un parell de dies, de totes maneres se segueix amb el 
mateix que ja et vam respondre. 
 
 Pel que fa als dos precs tant de la Sra. Espinosa, com del Sr. Tardà, 
el que farem serà respondre, en quin aspecte ho tenim en compte o no. 
 
 A continuació pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, senyor Antonio Balmón Arévalo, 
per manifestar que els veïns saben representar-se per sí mateixos, sobretot els 
afectats per aquest problema, i no crec que ningú s’hagi d’atorgar cap tipus de 
representativitat, perquè, a més, tenen la mateixa informació que vaig donar 
l’altra dia a la Comissió Informativa. Ja vaig dir l’altra dia que s’havia de ser 
bastant prudents en aquest tema, aquells que vulguin jugar a una altra cosa, 
que juguin, nosaltres no jugarem. Vaig dir també que, nosaltres tenim una 
tremenda responsabilitat en aquest tema, i jugarem bé aqueixa responsabilitat 
perquè, a més, com vaig advertir als veïns quan vaig estar reunit l’altra dia 
amb ells, no podem equivocar-nos en tot el tràmit legal que s’ha de fer sobre 
aquest tema, i el que no podem dedicar-nos és a realitzar manifestacions que 
no podem comprovar i afirmar. 
 
 Dir que s’han posat els captadors per part de la Diputació, ho vaig 
informar l’altra dia, i que encara no s’ha esgotat el període que se li va donar a 
l’empresa mitjançant decret fet per aquesta Tinença d’Alcaldia, del que tenen 
també còpia els veïns sobre les emissions que tenia comptabilitzades l’estudi 
de la Diputació. També s’ha tramès tota una sèrie de documentació a la 
Delegació Territorial de Sanitat del Departament d’Epidemiologia per intentar 
començar  a establir un compromís que també teníem com els veïns, i, dir que 
avui ha arribat un informe del Departament de Medi Ambient, que no ens 
acaba d’aclarir les circumstàncies, i en un dels paràgrafs diu: “que aquests 
dos focus han passat correctament els corresponents controls reglamentaris 
de contaminació atmosfèrica, encara que han donat un valor considerable 
estan per sota del límit establert”. Això és el que afirma l’informe fet per la 
Delegació Territorial de Medi Ambient i recomana una sèrie de conclusions a 
l’Ajuntament i l’Ajuntament pensa que hem d’anar una mica més enllà deixant 
de banda aquest informe. 
 
 Tots saben que estem pendents de la resposta de l’empresa, tots 
saben que estem pendents del nous captadors que hem posat durant 24 hores 
i, per tant, seguim estant igual i jo els prego a vostès que siguin prudents com 
ho estem sent nosaltres.      
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   Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
contestar al Sr. Joan Tardà, pel que fa referència a la bandera catalana, 
manifestant que ja ho va provar l’any passat com a Moció, aquest és un prec i 
no hem canviat d’idea, igual que tu no has canviat. Pel que fa a la resta de 
qüestions es contestaran per escrit. 
 
 
 
 

III 
  
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 47.2, del Reial Decret Legislatiu 
781/1986, de 18 d'abril, i es passa a tractar els assumptes següents: 
 
 
 
 MOCIONS DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 Arribant a aquest punt, el Sr. Alcalde fa constar que els punts 1 i 2 
es debatran conjuntament. 
 
 
 Es llegeixen les Mocions de l’Alcaldia-Presidència, que textualment 
diuen: 
 
 
 1.- Ratificar el text del conveni de cooperació entre l’Autoritat 
del Transport Metropolità i l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, sobre 
la gestió expropiatòria dels béns i drets compresos dins del terme 
municipal i que resultin afectats pel traçat del tramvia Diagonal-Baix 
Llobregat. 
 
 MOCIÓ 
 
  
 “Vist el Decret número 200/1998 de 30 de juliol del Departament 
de Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya i l’acord 
de Ple de data 16 de juliol de 1998 de l’Entitat Metropolitana del Transport 
mitjançant el qual varen delegar a l’Autoritat de Transport Metropolità les 
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competències referides a la planificació, ordenació i concessió d’un sistema de 
tranvia/metro lleuger en el corredor Diagonal-Baix Llobregat de l’àrea de 
Barcelona , així com les obligacions econòmiques derivades, i que inicialment 
té per àmbit els municipis de Barcelona, Esplugues de Llobregat, Cornellà de 
Llobregat, Sant Just Desvern, Hospitalet de Llobregat, Sant Joan Despí i Sant 
Feliu de Llobregat.  
 
 Vist que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, d’una banda, té 
atribuïda la potestat expropiatòria pel que fa als béns i drets compresos dins 
del territori del seu terme municipal i, d’altre banda, té encomanat l’exercici  
de les competències en matèria d’ordenació, gestió, execució i disciplina 
urbanística. 
 
 Atès que amb dues parts coincideixen en la conveniència d’establir 
un acord de col·laboració que permeti la realització de les tasques abans 
esmentades mitjançant la celebració d’un Conveni. 
 
 Atès l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructura, obrant a l’expedient. 
 
 Ateses, les previsions legals que regulen els principis que han de 
presidir les relacions interadministratives contingudes fonamentalment,  i 
juntament amb el principi de coordinació de l’article 103 de la Constitució, a 
l’article 15 de la Llei 30/1992, de 25 de novembre, del Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i el Procediment Administratiu Comú, que regula la 
figura de l’encomanda de gestió, a l’article 55 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases de Règim Local, 129 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, 
Municipal de Règim Local de Catalunya i d’altres preceptes concordants. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, l’Alcalde-President de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat 
proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 
     ACORDS 
 
 Primer.- Ratificar el text del conveni de cooperació entre l’Autoritat 
del Transport Metropolità i l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, sobre la 
gestió expropiatòria dels béns i drets compresos dins del seu terme municipal i 
que resultin afectats pel traçat del tramvia Diagonal-Baix Llobregat, signat per 
l’Alcalde de Cornellà de Llobregat i el Director General de l’Autoritat del 
Transport, en data 27 de juliol de 2000.  
 
 Segon.- Notificar el present acord els interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
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 2.- Aprovació de la primera fase del tramvia-metro lleuger, que 
discorre pel terme municipal de Cornellà de Llobregat.   
 
 MOCIÓ 
 
  
 “Vist el Decret número 200/1998 de 30 de juliol del Departament 
de Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya i l’acord 
de Ple de data 16 de juliol de 1998 de l’Entitat Metropolitana del Transport 
mitjançant el qual varen delegar a l’Autoritat de Transport Metropolità les 
competències referides a la planificació, ordenació i concessió d’un sistema de 
tramvia/metro lleuger en el corredor Diagonal-Baix Llobregat de l’àrea de 
Barcelona, així com les obligacions econòmiques derivades, i que inicialment 
té per àmbit els municipis de Barcelona, Esplugues de Llobregat, Cornellà de 
Llobregat, Sant Just Desvern, Hospitalet de Llobregat, Sant Joan Despí i Sant 
Feliu de Llobregat.  
 
 Vist  el projecte del traçat del tramvia Diagonal-Baix Llobregat, dins 
del terme municipal de Cornellà de Llobregat, redactat per l'empresa  
adjudicatària del concurs (Grup TramMet), aprovat pel Consell d'Administració 
de l'Autoritat del Transport Metropolità  en sessió de data 27 d'abril de 2000, i 
ratificat posteriorment pels òrgans de govern de les administracions 
consorciades a l'Autoritat del Transport Metropolità, (Consell Executiu de la 
Generalitat de Catalunya, el 29 de maig de 2000; Ple de l'Ajuntament de 
Barcelona, el 26 de maig de 2000, i Ple de l'Entitat Metropolitana del 
Transport, l'1 de juliol de 2000)  i,  publicat en el Diari Oficial de la Generalitat 
de Catalunya en data 24/7/2000  a efecte d'informació pública  finalitzant el  
termini el dia  30 de setembre de 2000. 
 
 Vist l’informe favorable de la Cap del Departament Tècnic 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures de data 27 de juliol de 2000 
mitjançant el qual posa de manifest: 
 
 
1. L'Autoritat del Transport Metropolità ha adjudicat al Grup TramMet, la 

redacció del projecte, construcció i l'explotació d'un sistema de 
tramvia/metro lleuger en el corredor Diagonal-Baix Llobregat de l'àrea de 
Barcelona. El traçat adjudicat de la línia de tramvia pel terme municipal de 
Cornellà de Llobregat discorre per la Ctra. de Sant Joan Despí o BV-2001, 
per la carretera d'Esplugues o C-245 i per un nou vial que va des de la 
cruïlla de ctra. d'Esplugues/Lluís Muntades fins a la cruïlla ctra. 
d'Esplugues/Avinguda de Can Corts. El planejament urbanístic que 
legalitza aquest nou vial (Modificació puntual del PGM/76) es troba en fase 
d'exposició en compliment de l'article 125 del Reglament de Planejament 
Urbanístic. 
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2. El traçat aprovat del tramvia en el terme municipal, llevat el nou vial en 
tràmit, discorre per sòls que el Pla General Metropolità  adscriu al Sistema 
viari bàsic (clau 5 a).  

 
3. La solució d'implantació, consisteix en ubicar el tramvia, en via doble, en el 

centre de la calçada amb una amplada de 8,45 m. Això implica que  la  B-
2001  passarà a tenir un carril de circulació a cada banda, mantenint unes 
voreres laterals mínimes de 2,50 m, que juntament amb el desviament del 
trànsit, de pas, per el vial límit convertirà la ctra. de Sant Joan en un 
carrer totalment urbà.  

 
4. La ctra. d'Esplugues, espina dorsal de trànsit i peatonal de Cornellà, no 

permet reduir els carrils de circulació actuals (dos a cada banda) i tampoc 
prescindir de les places d'aparcament existents, per tant l'ocupació que 
representa el tramvia (8,45 m) no seria possible amb l'amplada actual del 
vial, en els trams més estrets, és per això que el vial ha de tenir, en tota la 
seva longitud, l'amplada que estableix el PGM : 40 m., això implica que 
s'han d'expropiar totes les finques que actualment es troben en situació de 
fora d'ordenació, d'acord amb l'article 168.1 de les Normes Urbanístiques 
del Pla General Metropolità. 

 
5. L'expedient de traçat, aprovat per L'ATM, inclou la relació de finques en 

situació de fora d'ordenació, d'acord a l'article 222.4 de les Normes 
Urbanístiques del Pla General Metropolità, de la ctra. d'Esplugues (35) que 
es necessari expropiar per l'execució del tramvia. 

 
6. Per l'execució  del traçat aprovat per l' ATM, en el terme municipal de 

Cornellà, és necessari dividir el projecte en dues fases, en funció del 
planejament aprovat: 

 
1ª  Fase: Ctra. B-2001 des del llinda del terme de Sant Joan Despí fins al 

creuament a la ctra. d'Esplugues; Ctra. d'Esplugues des del 
creuament anterior fins a la rotonda nova de l'Avinguda de Can 
Cors i des de la nova rotonda situada a l'alçada del carrer Lluís 
Muntades fins al límit de del terme municipal : rotonda situada a 
la cruïlla del carrer Sabina Mitjavila, i carrer Sabina Mitjavila des 
de l'anterior rotonda fins al límit del terme municipal. 

 
2ª Fase: Vial de nova creació que s’inicia  a la rotonda situada en el 

creuament del carrer Lluís Muntades amb la ctra. d'Esplugues i 
acaba a la rotonda de l'avinguda de Can Corts i que és objecte de 
la Modificació puntual en tràmit.” 

 
 Vist l’informe favorable de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures de data 27 de juliol de 2000, obrant 
a l’expedient. 
 
  Atès l’article 9 i següents de la Llei d’Expropiació Forçosa, de 16 de 
desembre de 1954. 
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 Ateses, les previsions legals que regulen els principis que han de 
presidir les relacions interadministratives contingudes fonamentalment,  i 
juntament amb el principi de coordinació de l’article 103 de la Constitució, a 
l’article 15 de la Llei 30/1992, de 25 de novembre, del Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i el Procediment Administratiu Comú, que regula la 
figura de l’encomanda de gestió, a l’article 55 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases de Règim Local, 129 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, 
Municipal de Règim Local de Catalunya i d’altres preceptes concordants. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, l’Alcalde-President de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat 
proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 
     ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment la 1ª Fase del projecte de traçat del 
tramvia/metro lleuger que discorre pel terme municipal de Cornellà, aprovat 
per l'ATM i en fase d'exposició pública, que implica la declaració de  la utilitat 
pública a efectes de l'expropiació. 
 
  Segon.- Sotmetre l’aprovació inicial de la 1ª Fase de l’esmentat 
projecte a informació pública mitjançant inserció d’edicte al Butlletí Oficial de 
la Província  i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, pel període de 
trenta dies, així com al Butlletí d’Informació Municipal i al Tauler d’Anuncis de 
la Corporació, per tal que qui es consideri interessat pugui efectuar les 
al·legacions i reclamacions. Transcorregut l’esmentat termini sense que 
s’hagin produït reclamacions, el projecte s’entendrà definitivament aprovat. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a tots els interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, Habitatge i 
Infrastructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació de les 
Mocions, informant que avui s’ha procedit a la signatura del conveni amb 
l’ATM pel qual l’Ajuntament, mitjançant l’Empresa Municipal Emducsa, tindrà 
la responsabilitat de gestionar les expropiacions i el planejament urbanístic de 
la carretera d’Esplugues, el qual fonamentalment ha de permetre que el 
tramvia, el metro lleuger, discorre per on l’Ajuntament ha plantejat des del 
principi, és a dir, per la carretera d’Esplugues, que passi en baipas entre la 
Renfe i el Metro, que surti més o menys davant de l’Eroski i que giri per la 
carretera de Sant Joan. 
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 Aquesta responsabilitat s’arbitra mitjançant dos convenis, el que 
s’ha signat avui amb l’ATM que porta a aquesta a finançar amb 30 milions de 
pessetes el cost de la gestió, però que, sobretot, porta a l’Ajuntament a tenir la 
responsabilitat de marcar el procés urbanístic i expropiatori i també per on es 
comencen les obres. Això s’haurà de combinar amb la Guàrdia Urbana, al seu 
moment, perquè  aquestes obres que duraran molt, tinguin el mínim efecte en 
vers el ciutadà. 
 
 El traçat tindrà cinc estacions, tres a la carretera d’Esplugues que 
seran aproximadament entre Can Bagaria i la Gestoria, una segona entre 
l’edifici corporatiu de Siemens i la fàbrica Siemens, una tercera 
intercanviadora amb el Metro i la Renfe en la estació del Metro i de la Renfe, 
una quarta al girar carretera d’Esplugues cap a carretera de Sant Joan, i una 
cinquena a l’alçada de Can Suris. 
 
 En tot cas, el tramvia discorrerà per al bell mig de la calçada, a la 
carretera d’Esplugues la calçada tindrà, o sigui el conjunt del carrer, tindrà 40 
metres d’ample i combinarà el tramvia de dos vies en tot el seu recorregut, 
amb el trànsit de cotxes i amb una generosa vorera poblada d’arbres. 
 
 Avui aprovaríem inicialment una de les dues parts del traçat, ja que 
el traçat té tota una part del planejament aprovat i hi ha una part que és la 
que diguem fa referència Lluís Muntades, sortida del  baipas a carretera 
d’Esplugues de nou, que vam iniciar si recordeu en el Ple anterior. Per tant, 
aquest tros s’aprovarà quan la modificació del Pla General estigui aprovada, i 
la resta ho aprovem avui inicialment amb la relació de béns afectats, que ens 
donarà pas a què segurament, en el mes de setembre presentarem una relació 
exacta i valorada dels béns i drets afectats per iniciar el posterior procediment 
d’expropiació, una vegada aprovat definitivament el traçat. 
 
 Això ens dóna peu a esperar amb il·lusió que l’ATM pugui començar 
abans del pròxim estiu, i que l’abans possible els ciutadans i ciutadanes de 
Cornellà tinguin al seu servei aquest transport públic, que ja hem parlat tots 
que és un  transport que a Cornellà li complementa i beneficia. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que ja hem parlat en les 
comissions i estem d’acord. L’únic que volia comentar, i que ja ha estat 
comentat en la Comissió, és la preocupació pels afectats, encara que es 
garanteix que els efectes que tindrà, tant l’efecte barrera sobretot mentre durin 
les obres i la garantia de què no hi hagi problemes per a molts dels que han de 
deixar les seves cases, que això es resolgui de la manera més ràpida i més àgil 
possible.  
 
 Així mateix trobo que, malgrat que això és apropar el transport 
públic als veïns en cada un dels punts, crec que la que hi haurà al gir de la 
carretera de Sant Boi, o sigui, Quatre Camins, i la que hi haurà a Can Suris, 
doncs estan molt  a prop. 
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 Tot seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup vota a 
favor, però ja va expressar a la Comissió també la seva preocupació perquè es 
duguin a terme les expropiacions d’una manera que ningú quedi afectat ni hi 
hagi persones que després paguin els grans projectes que es fan. Espero, 
assenyala, que tot el que sigui el tema d’expropiacions d’habitatges, negocis, 
es porti amb la major delicadesa i la major efectivitat possible, si no fos així 
també ho diríem. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alberto García Llorente, 
com a  Portaveu del Grup Municipal Mixt, per manifestar que evidentment el 
seu Grup sí que va a votar aquest gran projecte tecnològic que és molt 
beneficiós per a la ciutat. Només voldria demanar al Sr. Morlanes si em podia 
aclarir ja que en la Comissió d’Urbanisme va quedar una mica dubtós, l’última 
parada de Sant Joan que no sabíem si eren tres o dos, si en el conveni que 
s’ha aprovat amb l’ATM i l’Ajuntament, s’ha aconseguit que siguin dos o que 
finalment tinguem parada a Sant Joan. 
 
 Seguidament intervé el Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per contestar 
a la Sra. Espinosa manifestant que sempre l’Ajuntament actua respectant els 
drets dels veïns i cercant solucions als problemes, i això no serà una excepció, 
sinó que serà com sempre. 
 
 Pel que fa al segon tema, nosaltres hem fixat el traçat en el nostre 
terme municipal, altres termes municipals encara no han tancat el traçat. En 
el dibuix últim que hem vist del terme municipal l’estació de Sant Joan Despí, 
a la que fas referència l’han canviat, continua estant a prop del terme 
municipal de Cornellà, perquè està a la avinguda de Barcelona, és a dir, gir 
cap a dalt, però no està a on estava que estava a la carretera de Sant Joan, 
per tant, nosaltres continuem tenint les cinc estacions, i aquesta ha passat 
d’estar una mica més a prop de Fontsanta a estar més a prop de Fatjó, però és 
igual serà una estació que segur alguns veïns de Cornellà utilitzaran. 
 
 I finalment, a mi em sembla molt important l’estació de Can Suris, 
perquè crec que unirà Fontsanta amb la ciutat, i per tant això em sembla una 
de les estacions més importants de les que aporta el trambaix.    
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmeses a votació les Mocions són  aprovades per unanimitat 
dels assistents. 
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 ÀREA D’INTERIOR, COMERÇ I COMUNICACIÓ 
 
  
 3.- Modificar la plantilla de personal laboral de l’Institut 
Municipal d’Educació per a l’exercici 2000. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’acord aprovat pel Consell de l’Institut Municipal d’educació 
amb data 26 de juliol de 2000 relatiu a l’ampliació de la plantilla de personal 
laboral de l’Institut Municipal d’Educació per poder incorporar l’Escola Bressol 
“Edelweis” a la xarxa municipal. 
 
 Atès així mateix el que preveu l’article 27, 36 i següents del 
Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals en relació a la 
possibilitat de modificar la plantilla anyal de personal així com la seva 
estructura i organització. 
 
 Atès que l’Ajuntament Ple és l’òrgan municipal competent per 
aprovar la modificació de la plantilla de personal, d’acord amb el que preveu 
l’article 22 de la Llei 7/1985 de 2 d’abril i l’article 35 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals. 
 
 El President de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació proposa al Ple Municipal l’adopció del següent 
 

ACORD 
 
 Primer.- Modificar la plantilla de personal laboral de l’Institut 
Municipal d’Educació per l’exercici 2000, en el sentit que tot seguit s’indica: 
 

a) Personal laboral. 
1.- Creació de les següents places: 

 
Nombre  Denominació  Grup Professional 
 
 2  Educador/a Infantil  Tècnic/a Auxiliar 
 2  Assistent/a Infantil  Auxiliar 
  
 Segon.- Condicionar l’eficàcia del present acord a l’aprovació del 
corresponent expedient de modificació de crèdits. 
 
 Tercer.- Publicar un extracte del present acord en el Butlletí Oficial 
de la Província i Diari Oficial de la Generalitat, en compliment del que preveu 
l’apartat segon de l’article 28 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals.”  
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació,  es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que, per un tema procedimental 
aquest acord  es tramita per urgència. Ja va ser tractat a la Comissió 
Informativa i és fruit de l’acord que es va adoptar amb el personal que estava 
en l’anterior guarderia Edelweis, és la creació de dues places d’assistent 
infantil i dues places d’educadora infantil.  
 
 Ja vaig explicar que l’acord a què hem arribat és que estarien en  
interinatge i que hauran de superar mitjançant una prova de concurs-
oposició, per consolidar aquestes places. 
 
 A continuació intervé el Sr. Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que volia felicitar a l’equip de 
govern per l’interès que han tingut en resoldre el problema d’una manera 
favorable a tothom. 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que vol donar les 
gràcies per haver dut a terme les negociacions de la manera que s’han dut. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
   
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la  sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-tres hores i vint minuts, de la 
qual s’estenc la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, junta-
ment amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 
 
 
 
 
 
 

 


